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Cud, że przeżył:
wjechał na tory, utknął
ale zdążył wyskoczyć. str. 3

Ceny za odpady:
potrzebne decyzje
na szczeblu krajowym. str. 5

Żychlin
Centrum 
Badawczo-
Rozwojowe 
Emitu będzie 
większe

27 maja Urząd Gminy w Ży-
chlinie wydał drugą decyzję śro-
dowiskową dla budowy Centrum 
Badawczo-Rozwojowego Maszyn 
Elektrycznych Emit S.A.

Korekta decyzji nastąpiła 
po wniosku zakładu z 2 kwiet-
nia 2020 roku, który wskazał, 
że po opracowaniu pełnej koncep-
cji technologicznej okazało się, 
że powierzchnia Centrum będzie 
większa niż początkowo planowa-
no. Po wyliczeniach okazało się, 
że powierzchnia hali będzie wy-
nosić 1.670 mkw.  

str. 4

Żychlin | ZS nr 1 i ZS przy Narutowicza

Matura, jakiej nigdy nie było
Tegoroczna matura, rozpoczęta egzaminem 
z języka polskiego 8 czerwca, przejdzie do historii 
i będzie długo wspominana. Wszystko przez 
pandemię koronawirusa i ograniczenia sanitarne. 
No i maturzyści będą mieć tylko maturę pisemną, 
nie będą zdawać egzaminów ustnych. 
To dla większości mniejszy stres związany 
z uzyskaniem świadectwa dojrzałości. 

Pierwotnie mieli zdawać swój 
pierwszy tak ważny w życiu egza-
min 4 maja, gdy zaczynają kwit-
nąć kasztany. Ale te w tym roku 
także zakwitły nieco później, więc 
i matura odbywa się w czasie, gdy 
kwitną – choć jest o miesiąc opóź-
niona przez pandemię. 

W Żychlinie do egzaminu doj-
rzałości przystąpiło 8 uczniów 
z technikum informatycznego 
i mechanicznego w Zespole Szkół 
przy ul. Narutowicza. Reszta woli 
się skupić na zdaniu egzaminu za-
wodowego, który rozpocznie się 
18 czerwca z części teoretycznej 
i 23 czerwca z części praktycz-
nej dla informatyków. W Zespo-
le Szkół nr 1 im. A. Mickiewicza 
spośród 16-osobowej klasy do ma-
tury przystąpiło 14 osób.

– Opóźnienie matur o miesiąc 
pozwoliło na lepsze powtórzenie 
materiału – mówią nam matu-
rzyści z ZS przy ul. Narutowicza. 
– Poza tym nie mamy dodatkowe-

go stresu związanego z egzamina-
mi ustnymi.

Jak zgodnie mówią, stres matu-
ralny wprawdzie im towarzyszył, 
ale po egzaminie z języka polskie-
go na poziomie podstawowym 
wychodzili zadowoleni. Mieli na-
pisać rozprawkę „Jak wprowadze-
nie elementów fantastycznych do 
utworu wpływa na przesłanie tego 
utworu. Rozważ problem i uza-
sadnij swoje zdanie, odwołując się 
do podanych fragmentów „Wese-
la”, do całego dramatu Stanisława 
Wyspiańskiego.”

Maturzyści zmagali się też 
z analizą wiersza „Daremne” au-
torstwa Anny Kamieńskiej.

Uczniowie z Zespołu Szkół 
przy Narutowicza byli bardzo za-
dowoleni z tematu. Jak mówią, 
typowano, że jednym z tematów 
może być „Wesele”.

– Ucząc zdalnie w III klasie, 
przerabiałam z uczniami „We-
sele”. Komplet materiałów wy-

słałam również maturzystom, 
by sobie materiał powtórzyli 
– mówi zadowolona Anna Sier-
giej, nauczycielka języka polskie-
go.

Po napisaniu egzaminu z języ-
ka polskiego maturzyści odebrali 
w sekretariacie zapakowane w ko-
pertach specjalne życzenia matu-

ralne wraz z krzyżykiem, poświę-
cone przez papieża Franciszka. 
O taki nietypowy prezent postarał 
się ksiądz Dariusz Szeląg, który 
uczył ich religii.

– Jestem bardziej ścisłym umy-
słem, ale język polski był napraw-
dę łatwy. Spodziewaliśmy się 
„Wesela”, co nas bardzo ucieszyło 

– mówi Patryk Ostrowski, laure-
at konkursu wojewody łódzkiego 
związanego z nauczaniem zawo-
dowym. – Oczywiście przystę-
puję do egzaminu zawodowego, 
ale matura otwiera drogę na stu-
dia. Wybieram się na Politechnikę 
w Warszawie, kierunek informa-
tyka.  str. 7

Janek Lipski (od lewej) i Hubert Darowski (od prawej) maturę zdawali z zachowaniem reżimów 
sanitarnych. Z egzaminu z języka polskiego byli zadowoleni.
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Jak się bawić
na weselu,
gdy trzeba utrzymać dystans? str. 15

Procesja
Boże Ciało 
inne niż 
zwykle
Pandemia sprawiła, 
że proboszczowie naszych 
parafi i na różny sposób 
organizują uroczystości 
Bożego Ciała.

W Oporowie w tym roku nie 
będzie kwiatowego dywanu, 
a parafi anie pojadą samochodami, 
w Żychlinie, Śleszynie i Pleckiej 
Dąbrowie będą procesje wokół ko-
ściołów, w Bedlnie, Pacynie i Lu-
szynie procesja pójdzie tradycyjną 
trasą. Wszyscy uczestnicy uroczy-
stości mają być w maseczkach 
i zachować dystans społeczny.

Parafi a Oporów
W Oporowie uroczysta msza 

święta rozpocznie się o godz. 
9.00. Po sumie rusza procesja – 
wszyscy uczestnicy samochoda-
mi jadą przez Kolonię Oporów, 
Jurków Pierwszy, Wolę Owsia-
ną do pierwszego ołtarza na Ka-
miennej przy kapliczce. Stamtąd 
mieszkańcy Wólek, Woli Prospe-
rowej i Owsianej oraz Kamiennej 
odprowadzają Pana Jezusa trasą 
do Jaworzyny do drugiego ołtarza. 
Od ołtarza drugiego mieszkańcy 
Golędzkiego, Anina, Samogosz-
czy, Jaworzyny i Halinowa przez 
Jurków Drugi, Kurów drogą nad 
lasem odprowadzają Jezusa Eu-
charystycznego do ołtarza trze-
ciego przy kapliczce na Świecho-
wie Parceli. Od ołtarza trzeciego 
mieszkańcy Parceli, Janowa, Ło-
wiczówki, Jastrzębi i Świecho-
wa przez Łowiczówkę Jastrzębie 
i Świechów towarzyszą do ołta-
rza czwartego przed kościołem.. 
Przed bramą kościelną gromadzą 
się mieszkańcy Oporowa, Kolo-
nii, Jurkowa Pierwszego i Drugie-
go, Dobrzew, Kurowa, aby w pro-
cesji dojść do ołtarza czwartego.

Proboszcz prosi, by mieszkań-
cy udekorowali trasę przejazdu 
oraz domy. str. 3

Gmina Bedlno | Byli u strażaków i w DPS-ach

Miss Polonia przyjechała z Górczyńskim
Miss Polonia 2019 Karolina Bielawska odwiedziła 8 czerwca gminę Bedlno. 
Towarzyszył jej Andrzej Górczyński, wicemarszałek województwa łódzkiego 
oraz Joanna Sadowska, prezes Wojewódzkiego Związku Pszczelarskiego. Wizyta była 
jednym z elementów ministerialnego programu „Polska smakuje” do którego włączył 
się Urząd Marszałkowski w Łodzi oraz programu Miss Polonia „Korona z głów”.

Gościli w Bedlnie, gdzie stra-
żakom z OSP Bedlno przeka-
zali maseczki ochrony indywi-
dualnej, a w DPS Pniewo i DPS 
Wojszyce przekazali zdrową, 
ekologiczną, polską żywność.

– Współpracujemy z Krajo-
wym Ośrodkiem Wspierania 
Rolnictwa, skąd otrzymaliśmy 
zdrową żywność przekazaną 
przez polskie fi rmy – mówił An-
drzej Górczyński, wicemarszałek 
województwa łódzkiego. 

– Postanowiliśmy, by zdrową, 
ekologiczną żywność przekazać 
podopiecznym w DPS Pniewo 
i DPS Wojszyce. Podobne akcje 

odbywają się na terenie całego 
województwa. Zachęcamy by 
jeść polskie, zdrowe produkty od 
naszych rolników – dodał Gór-
czyński.

Na rzecz DPS Pniewo i DPS 
Wojszyce przekazano napoje, wi-
taminy, suszone owoce i warzy-
wa, herbatę ziołową z fi rmy Bi-
Fix z okolic Tuszyna, miód i pyłek 
pszczeli z najlepszych pasiek woj. 
łódzkiego oraz dresy, bluzy i pi-
żamy.

– My, jako stowarzyszenie 
pszczelarzy, włączyliśmy się 
w akcję zdrowego odżywiania – 
mówiła Joanna Sadowska. – Za-
chęcam, aby jeść dużo miodu, 
który ma bardzo dobry wpływ na 
nasze zdrowie. Polecam miody 
z naszego regionu, a nie sprowa-
dzane. Wspierajmy naszych pro-
ducentów.

– Jest nam niezwykle miło go-
ścić pierwszą koronowaną głowę 
w naszej gminie – mówił żartobli-
wie na powitanie wójt gminy Jó-
zef Ignaczewski.  dag

Miss Polonia 2019 Karolina Bielawska z Andrzejem Górczyńskim
i mieszkanką województwa przed DPS w Pniewie. 
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Żychlin | Chodnik w pasie drogowym WZD koło Emitu

Będzie podjazd dla osób niepełnosprawnych
Pracownicy 
z Wojewódzkiego Zarządu 
Dróg w Łodzi przystąpili 
w czwartek 4 czerwca 
do modernizacji schodów 
znajdujących się 
w ciągu chodnika 
w ulicy Narutowicza, 
koło Emitu. Będzie 
też podjazd dla osób 
niepełnosprawnych.

Po latach użytkowania scho-
dy wykonane z kostki polbruko-
wej uległy wypaczeniu. Osoby 
schodzące musiały uważać, aby 
się nie zawadzić. Teraz nierów-
ności zostaną wyrównane. Do 
tego brakowało podjazdu dla osób 
niepełnosprawnych, co skutecz-
nie utrudniało im poruszanie się, 
uniemożliwiało też przejazd wóz-
kiem, a chodnik w dalszej części 
przebiega obok parku Żychliń-
skiego Domu Kultury. Mieszkań-
cy zwracają uwagę, że brakuje też 
poręczy.

Jedne schody, po przeciw-
nej stronie drogi, poprawiono 
rok temu. Tam też zrobiono pod-

jazd dla osób niepełnosprawnych 
i poręcz, co umożliwia sprawne 
i bezpieczne wchodzenie star-

szym osobom. Do Bożego Ciała 
prace mają być skończone. 

dag

NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DYSPOZYCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon redakcyjny 796 455 333
e-mail: zychlin@lowiczanin.info
DOROTA GRĄBCZEWSKA

Z policji | Kradzieże z samochodów

Po co złodziejowi nasze 
tablice rejestracyjne?

Zatrzymany 12 maja kierow-
ca, który nie zapłacił za tankowa-
nie na stacji (o sprawie pisaliśmy 
obszernie), miał na swoim Audi 
kradzione tablice rejestracyjne, 
a w samochodzie jeszcze kilka 
innych takich. Wykorzystywanie 
skradzionych tablic w dokonywa-
niu kolejnych wykroczeń i prze-
stępstw nie jest procederem rzad-
kim.

Kradzież tablic rejestracyjnych 
jest wykroczeniem, za które gro-
zi kara aresztu, ograniczenia wol-
ności albo grzywny. Do Komen-
dy Powiatowej Policji w Łowiczu 
tylko w tym roku kalendarzo-
wym wpłynęło 14 zgłoszeń o ta-
kich kradzieżach rejestracyjnych. 
– Skradzione tablice rejestracyjne 
są niejednokrotnie montowane do 
innych pojazdów i wykorzystywa-
ne do celów przestępczych, m.in. 
kradzieży paliw ze stacji benzyno-
wych – przestrzega rzecznik pra-
sowa tej komendy, kom. Urszula 
Szymczak.

Jeśli więc tylko zobaczymy, 
że tablice z naszego samocho-
du zostały wyłamane i nie ma ich 
w pobliżu, nie warto zwlekać, tyl-
ko od razu złożyć zawiadomienie 
w komendzie – to nic nie kosztuje, 
trwa około pół godziny. Pozwoli 
nam to oszczędzić nieprzyjemno-
ści i wyjaśnień, na wypadek, gdy-
by okazało się, że z wykorzysta-
niem naszych tablic ktoś popełnił 
przestępstwo. 

Koszty fi nansowe zaczynają 
się dopiero w starostwie powia-
towym, w wydziale komunikacji, 
ale tego nie unikniemy. W przy-
padku gdy wszystko wskazuje na 
kradzież, warto wyrobić nowe ta-
blice, z nowym numerem, co, nie-
stety – coś za coś – wiąże się też 

z koniecznością wyrobienia nowe-
go dowodu rejestracyjnego i nowej 
nalepki na szybę.

Zdarza się czasami, że tabli-
ca z samochodu odpadnie sama, 
bo jest słabo przymocowana, lub 
pod wpływem kolizji, nawet drob-
nej (nieraz wystarczy wjechać 
w dziurę). Niewiele trzeba, by pę-
kła lub obluzowała się ramka mo-
cująca. Jeśli zginęła tylko jedna 
i nie ma żadnych przesłanek, 
że została skradziona, wtedy nie 
mamy podstaw do zgłaszania kra-
dzieży, zamiast do komendy mo-
żemy się udać od razu do wydzia-
łu komunikacji, a zamiast tablicy 
z nowym numerem, złożyć wnio-
sek o wtórnik (nie dotyczy to ta-
blic starego typu, które i tak trzeba 
wymienić na nowe).

Koszt nowych tablic jest różny, 
ze względu na różne ich rodza-
je, które są w użyciu. Najczęściej 
jest to 80 zł za jedną tablicę, 160 zł 
za komplet, chociaż – jeśli mamy 
gruby portfel i fantazję – możemy 
sobie sprawić dowolny napis na 
rejestracji za ok. 1.000 zł. Dowód 
rejestracyjny to koszt 54 złotych, 
a za nalepkę zapłacimy kolejne 
kilkanaście. Trzeba też pamiętać, 
że jazda bez chociażby jednej ta-
blicy grozi mandatem.   tm

Kiedy nie ma tablic, 
a są połamane fragmenty ramek, 
powinniśmy w pierwszej kolejności 
udać się na policję. 
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Kutno | Policja uderzyła w narkotykowy biznes

Zlikwidowana 
plantacja konopi
Wspólne działania łódzkich i kutnowskich policjantów 
doprowadziły do likwidacji plantacji konopi indyjskich. 
Zatrzymano dwóch mężczyzn, którzy ją zorganizowali. 
Zabezpieczono 509 roślin, specjalistyczny sprzęt 
oraz 16 gramów suszu marihuany. 6 czerwca Sąd Rejonowy 
w Kutnie aresztował na 3 miesiące obu mężczyzn.

– Policjanci zajmujący się zwal-
czaniem przestępczości narko-
tykowej monitorując środowisko 
przestępcze uzyskali informację 
dotyczącą nielegalnej plantacji ko-
nopi indyjskich na terenie Kutna. 
Nielegalną uprawę mieli zorga-
nizować dwaj mężczyźni: 34-let-
ni mieszkaniec Kutna i 37-letni 
mieszkaniec Łęczycy – informuje 
podkom. Edyta Machnik, rzecz-
nik KPP Kutno. 

4 czerwca funkcjonariusze 
z Wydziału dw. z Przestępczo-

ścią Narkotykową KWP w Ło-
dzi, wspólnie z policjantami Wy-

działu Kryminalnego KPP Kutno, 
pojawili się pod wytypowaną po-
sesją, aby potwierdzić posiada-
ne informacje. Po krótkiej obser-
wacji przed godz. 17.00 na teren 
posesji wjechał samochód kiero-
wany przez 37-latka. Chwilę póź-
niej policjanci weszli do obser-
wowanego budynku. Na strychu 
zastali uprawę konopi indyjskich, 
specjalistyczne lampy, wentyla-
tor oraz nawozy. Byli tam rów-
nież obaj wytypowani mężczyźni 
34– i 37-latek. 

Okazało się, że w szklarni 
na tyłach budynku znajdowała 
się kolejna plantacja, wyposażona 
w odpowiednią wentylację.

Łącznie policjanci zabezpie-
czyli 509 roślin konopi w różnej 
fazie wzrostu. Ponadto w miesz-
kaniu 37-latka zabezpieczono go-

towy susz marihuany o wadze po-
nad 16 gramów. Obaj mężczyźni 
zostali zatrzymani. Usłyszeli za-
rzuty prowadzenia uprawy kono-
pi indyjskiej mogącej dostarczyć 
znacznej ilości ziela konopi. Grozi 
im kara nawet do 8 lat pozbawie-
nia wolności. 37-latek dodatkowo 
usłyszał zarzut posiadania środ-
ków odurzających. 

Śledztwo prowadzone jest 
przez Prokuraturę Rejonową 
w Kutnie. Obaj sprawcy na wnio-
sek prokuratury zostali aresztowa-
ni na 3 miesiące.  dag

Kutnowscy i łódzcy policjanci zlikwidowali dużą plantację konopi 
indyjskich. Zabezpieczono 509 roślin w różnej fazie wzrostu.
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ONa wniosek prokuratury 
w Kutnie Sąd Rejonowy w Kutnie 
aresztował 2 mężczyzn 
na okres 3 miesięcy. Obaj 
usłyszeli zarzuty nielegalnej 
uprawy roślin narkotykowych.
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OŁącznie policjanci 
zabezpieczyli 
509 roślin konopi 
w różnej fazie wzrostu.

Pracownicy z WZD w Łodzi poprawiają schody w ciągu ulicy Narutowicza koło Emitu.
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Żychlin 
Pobili właściciela 
mieszkania

W nocy 8 czerwca o godz. 4.30 
w jednym z mieszkań przy ul. Na-
rutowicza w Żychlinie doszło do 
pobicia właściciela tegoż lokalu. 

Policja już zatrzymała dwóch 
sprawców, którzy najprawdopo-
dobniej dopuścili się tego czynu. 
– Obaj zatrzymani mężczyźni byli 
pijani i muszą wytrzeźwieć – mówi 
nadkomisarz Edyta Machnik, 
rzecznik KPP Kutno. – Dopiero 
wtedy zostaną przesłuchani. dag

Strzelce | Zatrzymani za narkotyki

Miała prochy w domu
Policjanci z Kutna w jednym 

z mieszkań w gminie Strzelce 
znaleźli 320 g narkotyków, gdy 
przyjechali z nakazem dopro-
wadzenia do Zakładu Karnego 
25-latki. 

– 6 czerwca 2020 roku kutnow-
scy kryminalni pojechali do miej-
sca zamieszkania 25-letniej kobie-
ty, poszukiwanej do odbycia kary 
pozbawienia wolności – informu-
je nadkomisarz Edyta Machnik, 
rzecznik KPP w Kutnie. – Drzwi 

do mieszkania otworzył mąż ko-
biety twierdząc, że żony nie ma 
w domu. Mundurowi nie dali wia-
ry i sami postanowili przeszukać 
pomieszczenia. Intuicja ich nie za-
wiodła. Kobieta ukryła się przed 
policjantami w jednym z po-
mieszczeń. Wiedząc, że 25-latka 
jest poszukiwana za przestępstwa 
narkotykowe, mundurowi posta-
nowili skrupulatnie przeszukać 
mieszkanie oraz budynki gospo-
darcze.

Funkcjonariusze znaleźli łącz-
nie ponad 320 gramów białego 
proszku. Wstępne badanie zabez-
pieczonych środków wskazało, 
że jest to amfetamina. Ponadto na 
poddaszu ujawniono również pra-
wie 20 kg krajanki tytoniowej bez  
znaków akcyzy. Śledczy ustalili, 
że wartość uszczuplenia akcyzo-
wego oszacować można na kwotę 
około 20 tysięcy złotych. 

25-letnia kobieta oraz jej 40-let-
ni mąż zostali zatrzymani. Pro-
kuratura Rejonowa w Kutnie 
wystąpiła z wnioskiem do sądu 
o zastosowanie tymczasowego 
aresztowania.  dag
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Boże Ciało | Jak parafie organizują procesje

Boże Ciało inne niż zwykle
dokończenie ze str. 1

Parafia Plecka Dąbrowa 
7 czerwca parafia w Pleckiej 

Dąbrowie skromnie świętowa-
ła jubileusz 580-lecia utworzenia  
i poświęcenia parafii przez arcybi-
skupa Wincentego Kota.

Msza święta w Boże Ciało roz-
pocznie się o godz. 11.30, po czym 
wyruszy procesja eucharystyczna 
wokół kościoła. Będą trzy okrąże-
nia. Zwykle procesja podążała do 
czterech ołtarzy. W tym roku bę-
dzie inaczej.

– Zrodził się pomysł, aby na 
Boże Ciało udekorować obrzeża 
chodnika wokół świątyni. Wszy-
scy, którzy by chcieli włączyć się 
w te prace mogą przyjść w czwar-
tek o godz. 7.30. Proszę przynieść 
tatarak, liście gałązki itp. – mówi 
ks. Robert Lejwoda, proboszcz 
parafii. – Zwróciłem się z prośbą 
do strażaków, by udekorowali każ-
dy z krzyży misyjnych dwiema 
brzózkami. Proszę by siostry Bie-

lanki sypały kwiatkami, a strażacy 
podjęli baldachim i krzyż proce-
syjny. Zwracam uwagę, by zacho-
wać odpowiednią odległość spo-
łeczną i założyć maseczki.

Parafia Żychlin
Msza święta rozpocznie się  

o godz. 10.30. Nie będzie proce-
sji wędrującej ulicami miasta. W 
tym roku ze względu na pandemię 
procesja będzie wokół kościoła, 
gdzie będą zbudowane 4 ołtarze.

Parafia Śleszyn
Msza święta rozpocznie się  

o godz. 11.00. Procesja Boże-
go Ciała pójdzie wokół kościoła, 
gdzie będą zrobione 4 ołtarze.

Parafia Pacyna
W Boże Ciało w gminie Pa-

cyna procesja przejdzie tradycyj-
ną trasą ulicami: Łukasińskiego, 
Wyzwolenia, Kopycińskiego do 
kościoła. 

Msza święta rozpocznie się  
o godz. 11.00, a po niej ruszy pro-
cesja do 4 ołtarzy.

Parafia Bedlno
Msza rozpocznie się o godz. 

11.30, a parafianie wyruszą trady-
cyjna trasą do 4 ołtarzy ustawio-
nych wokół stawu. 

Parafia Luszyn
Msza święta rozpocznie się  

o godz. 11.00. parafianie wyruszą 
tradycyjną trasą do 4 ołtarzy.  

dag

Zdrowie | Stan epidemiczny w powiatach kutnowskim i gostynińskim

Niestety, jest coraz gorzej. Wirus atakuje
Od trzech tygodni 
pogarsza się stan 
epidemiczny w powiecie 
kutnowskim. Zarażonych 
już jest 40 osób. 

Jest pierwsza zarażona osoba  
w gminie Bedlno. Skarbnik gminy 
jest na kwarantannie. Zarażonych 
jest 3 policjantów z KPP Kutno,  
a Wydział Ruchu Drogowego jest 
w kwarantannie. W kwarantannie 
jest też wydział edukacji w Staro-
stwie Powiatowym w Kutnie.

– Mieliśmy jedną osobę zaka-
żoną osobę w ośrodku dla głu-
chomiemych w Kutnie, która 
załatwiała sprawy w wydziale 
oświaty. Dlatego od razu wszyscy 
pracownicy zostali objęci kwaran-
tanną – wyjaśnia Daniel Kowa-
lik, starosta kutnowski. – Przeba-
daliśmy wszystkich pracowników, 

którzy mieli styczność z osobą  
i wyniki są ujemne. Kwarantan-
na już się im kończy. Mieliśmy 
też 1 zakażoną osobę pracującą  
w administracji w szpitalu. Tam 
też przebadaliśmy personel  
i wszystkich, którzy mieli kon-
takt z ta osobą i wyniki są na całe 
szczęście ujemne.

Pierwszą zakażoną osobą  
w gminie Bedlno jest podopiecz-
ny z DPS w Wojszycach, choć 
jak się nieoficjalnie dowiadujemy 
to starszy pan, który został zara-
żony w szpitalu w Łodzi. Przy-
pomnijmy, że trzy tygodnie temu 
starostwo zleciło przebadanie 
wszystkich pracowników i pod-
opiecznych DPS w powiecie kut-
nowskim i wszyscy byli zdrowi. 

– W powiecie kutnowskim 
mamy przyrost zachorowań, ale 
nie mamy konkretnego ogniska 

choroby, co trochę mnie niepokoi, 
gdyż trudno czasami nam ustalić, 
gdzie określone osoby się zaraziły 
– dodaje starosta. – Zalecam, aby-
śmy nadal zachowywali higienę  
i społeczny dystans, unikali niepo-
trzebnych spotkań. Nie dajmy się 
zwariować, ale jeśli nie ma potrze-
by siedźmy w domu. Nikt nas nie 
zwolnił z zachowania zdrowego 
rozsądku.

Sytuacja epidemiologiczna  
w powiecie kutnowskim na 
9 czerwca na godz. 13.00 to 301 
osób w kwarantannie i izolacji, 
hospitalizowanych z podejrze-
niem koronawirusa jest 7 osób, 
nadzór epidemiologiczny obejmu-
je 3 osoby. Zarażonych jest obec-
nie 40 osób (34 miasto Kutno, 2 
gmina Kutno, 2 osoby gmina Kro-
śniewice, 1 osoba gmina Strzelce  
i 1 osoba gmina Bedlno.

Ozdrowiały 43 osoby (31 mia-
sto Kutno, 7 osób gmina Kutno, 2 
osoby Krośniewice, 3 gmina Ży-
chlin. Dwie osoby zmarły.

Sytuacja epidemiologiczna w 
powiecie gostynińskim na 9 
czerwca, na godz. 13.00 to 517 
osób w kwarantannie (z czego 
78 osób w ostatniej dobie), izo-
lacją domową 2 osoby, nadzorem 
epidemiologicznym objętych 11 
osób, hospitalizowanych z po-
dejrzeniem koronawirusa 2 oso-
by (wszystkie z ostatniej doby). 
Liczba osób z potwierdzonym 
koronawirusem 7 osób. Ozdro-
wiało 5, co oznacza, że chore 
są 2 osoby. To oznacza, że sy-
tuacja epidemiologiczna w po-
wiecie gostynińskim jest stabil-
na, a wszystkie osoby podejrzane  
o kontakt z chorą osobą są  
w kwarantannie.  dag

Szymanowice 

Pijany miał 
szczęście 
na torach
1,5 promila alkoholu  
w organizmie miał 51-letni 
mieszkaniec Szymanowic  
w gminie Zduny,  
który w niedzielę,  
7 czerwca, ok. godziny 20 
doprowadził do zderzenia 
pociągu pospiesznego  
i samochodu osobowego, 
którym kierował.

Do zdarzenia doszło właśnie 
w Szymanowicach, na nieczyn-
nym czasowo przejeździe kole-
jowym. Z ustaleń funkcjonariu-
szy policji wynika, że kierujący 
Oplem Astrą, pomimo ustawio-
nych barierek, wjechał na będą-
cy w przebudowie przejazd ko-
lejowy, gdzie prowadzony przez 
niego pojazd zawiesił się na pły-
tach przejazdowych. Mężczyzna 
wysiadł z auta i szedł wzdłuż to-
rowiska w kierunku Kutna. Gdy 
zauważył nadjeżdżający pociąg 
pospieszny „Czartoryski” relacji 
Zielona Góra – Lublin, próbo-
wał dać mu znak do zatrzyma-
nia. Maszynista zaczął hamować, 
ale na zatrzymanie pociągu było 
za późno. Pociąg uderzył w Opla. 
W zdarzeniu nikt nie ucierpiał. 
Maszynista, 45-letni mieszkaniec 
Wołomina, był trzeźwy.

Z powodu zdarzenia ruch na 
odcinku Łowicz – Kutno był 
wstrzymany do godz. 22.20. 

Sprawca został zatrzymany,  
a Prokurator Rejonowy w Łowi-
czu przedstawił mu już zarzuty 
dotyczące spowodowania niebez-
pieczeństwa katastrofy w ruchu 
lądowym w stanie nietrzeźwości 
oraz kierowania pojazdem mecha-
nicznym w stanie nietrzeźwości. 
Grozi mu kara do 8 lat pozbawie-
nia wolności. Zastosowano wobec 
niego dozór policyjny.  aw

Parafie | Koronawirus pozmieniał plany

Kiedy I Komunie Święte  
i bierzmowanie?

W sobotę 13 czerwca będzie 
bierzmowanie 60-osobowej grupy 
młodzieży z parafii w Żychlinie. 

Uroczystość rozpocznie się  
o godz. 18.00. Bierzmowania 
udzieli ks. bp. Wojciech Osial. Z 
kolei 24 czerwca sakrament bierz-
mowania zostanie udzielony w 
parafii Oporów, w odpust św. Jana 
Chrzciciela na mszy św. o godz. 
18.00. Następnego dnia, 25 czerw-
ca, w czwartek, o godz. 17.00 od-
będzie się bierzmowanie w parafii 
Luszyn. Tam bierzmować będzie 
ks. bp. Andrzej Dziuba.

Spowiedź młodzieży, któ-
ra przystąpi do bierzmowania  
w Żychlinie, w piątek 12 czerwca 
w godz. 15.30-20.00. I Komunię 
Świętą przełożono na wrzesień. 
W parafii Pacyna bierzmo-
wanie zaplanowano na 23 sierp-

nia, zaś I komunię na 16 sierpnia.  
W parafii Plecka Dąbrowa 
bierzmowania w tym roku nie pla-
nowano, ze względu na małą ilość 
młodzieży, jest ono co dwa lata.  
I Komunia Święta została przeło-
żona na 6 września, rocznica na  
13 września.

W parafii w Bedlnie bierz-
mowanie było w grudniu, zaś  
I Komunii w tym roku szczęśli-
wie nie było. Za rok do I Komunii 
Świętej pójdą dwa roczniki dzieci.

W parafii Śleszyn w tym 
roku nie planowano bierzmowa-
nia, zaś I komunia Święta została 
przełożona na 6 września.

W parafii Luszyn 6 dzieci do 
I Komunii Świętej przystąpią 13 
września. Uroczystości rocznicy I 
komunii odbyły się w niedzielę 7 
czerwca.  dag

W Urzędzie Gminy Bedlno wciąż nie ma wędrowania petentów  
po urzędzie. Mieszkańców obsługują pracownicy w specjalnie 
zrobionych okienkach.
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Oporów | Postępowanie administracyjne

Wieża telefonii komórkowej 
ma powstać w Oporowie

Urząd Gminy w Oporowie na 
swojej stronie internetowej po-
informował, że w dniu 29 maja 
2020 roku wszczął postępowanie 
administracyjne w sprawie budo-
wy w Oporowie wieży telefonii 
komórkowej. Wieża miałaby być 
wybudowana na działce nr 44/1, 
obręb 0014 Oporów. 

Inwestor – P4 Spółka z o. o. 
z Warszawy 6 maja złożyła do 
Urzędu Gminy w Oporowie 
wniosek w sprawie wydania de-
cyzji administracyjnej o ustaleniu 
lokalizacji inwestycji celu publicz-
nego. Urząd wezwał inwestora do 
uzupełnienia braków formalnych, 
co dokonano 27 maja. Pismo 
wpłynęło do urzędu 29 maja.

Chodzi o budowę wieży telefo-
nii komórkowej P4 „KUT4470A” 

wraz z niezbędną infrastruktu-
rą techniczną, na którą będzie się 
składać wieża o wysokości 65 m, 
na której zostanie zainstalowanych 
9 anten sektorowych oraz 2 ante-
ny radiolinii. U podnóża zostaną 
umieszczone urządzenia zasilają-
ce, sterujące i nadawczo-odbior-
cze.

Teraz standardowo urząd wy-
stosuje zapytanie do Regionalne-
go Dyrektora Ochrony Środowi-
ska w Łodzi, Sanepidu w Kutnie 
i Wód Polskich, zarząd w Łowi-
czu – zapytanie czy planowana in-
westycja będzie oddziaływać na 
zdrowie i życie ludzi, czy koniecz-
ne jest opracowanie raportu od-
działywania na środowisko.

Dokumentacja jest do wglądu 
w urzędzie.  dag

Zrodził się pomysł, 
aby na Boże Ciało 
udekorować obrzeża 
chodnika wokół 
świątyni.

ks. Robert Lejwoda
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Do końca sierpnia mieszkańcy ulicy Dolnej mają mieć nową 
nawierzchnię asfaltową.
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Żychlin | Urząd ogłosił przetarg

Drugi etap przebudowy 
ulic Dolnej i Nowej
Urząd Gminy w Żychlinie 
28 maja ogłosił przetarg 
na wykonanie nawierzchni 
asfaltowej w ulicy Dolnej  
i ul. Nowej. Termin 
składania ofert do 17 
czerwca. Prace mają 
być wykonane do końca 
sierpnia.

Po kilku latach usilnego zabie-
gania u włodarzy gminy, miesz-
kańcy ulicy Dolnej doczekają się 
nowej asfaltowej nawierzchni. 
Nowa warstwa asfaltowa zostanie 
ułożona na długości 425 metrów 
w ulicy Dolnej oraz 135 m w uli-
cy Nowej. 

Ulica Dolna będzie mieć sze-
rokość 3,5 m, zaś ulica Nowa 4,5-
5 m. Tam też będzie odtworzony 

nowy chodnik na długości 70 m. 
Pobocza będą wyłożone tłucz-
niem w kolorze czerwonym.

Będą przypominać to, z czym 
mieszkańcy borykali się przez 
kilka lat, gdy ich ulice wysypa-
ne rudym tłuczniem, a po każ-
dym deszczu droga zamieniała się  
w rude, tłuste błoto.

Dwa lata temu w obu ulicach 
wymieniono wodociąg na nowy, 
gdyż poprzedni był bardzo awa-
ryjny i wciąż droga była rozkopy-
wana, by usunąć awarię.

Jesienią ubiegłego roku urząd 
zlecił zdjęcie kilkudziesięciu cen-
tymetrów nawierzchni, która była 
zbyt wygórowana, by układać na-
wierzchnię asfaltową. W tym roku 
realizowany jest II etap inwestycji. 
Do końca sierpnia zadanie ma być 
zakończone. dag

Żychlin | Spółdzielnia Mieszkaniowa przy ul. Łąkowej

Mniejsze zwroty za ciepło
Spółdzielnia 
Mieszkaniowa  
przy ulicy Łąkowej  
w Żychlinie rozliczyła 
sezon grzewczy  
w 2019 roku. Okazało się, 
że mieszkańcy otrzymają 
zwrot 142.000 zł, podczas 
gdy w 2018 roku zwrot 
wynosił 365.000 zł.

W kwietniu pieniądze otrzy-
mali mieszkańcy osiedla Wy-
zwolenia, w maju zwrot pienię-
dzy otrzymali mieszkańcy osiedla 
Traugutta, zaś w czerwcu pienią-
dze otrzymają lokatorzy osiedla 
Traugutta Zachód i Łąkowa.

Na koszty centralnego ogrze-
wania miały wpływ różne czyn-
niki. Rok temu centralne ogrze-

wanie było włączone dłużej, było 
włączane również w maju. Od 1 
lipca 2019 r. wzrosła taryfa za cie-
pło dostarczane do spółdzielni. 
Decyzją zarządu i rady nadzor-
czej zdecydowano, że poza lekką 
korektą, przedpłaty pozostaną do 
końca 2019 roku na niezmienio-
nym poziomie. Przedpłaty wzro-
sły dopiero od stycznia 2020 roku.

Zwroty za ciepło rozkładają się 
różnie. Maksymalna nadpłata wy-
nosi ok. 1.000 zł, zaś maksymal-
na niedopłata wynosi ok. 1.000 zł.

– Wszyscy lokatorzy z bloków 
na osiedlu Wyzwolenia mają nad-
płaty – mówi Piotr Jarosz, prezes 
spółdzielni. – Niedopłaty nie mają 
mieszkańcy bloku Okoniewskie-
go 7, którzy dwa lata temu narze-
kali na bardzo wysokie dopłaty. 
Oni wcześniej mieli podniesione 
przedpłaty, dlatego w tym roku 
mają nawet zwroty.

Jak mówi prezes, najwyższe 
dopłaty mają mieszkańcy osiedla 
Traugutta i Łąkowej, bowiem oni 
ponoszą wysokie koszty ogrzania 
metra sześciennego wody – ok. 37 
zł za metr sześcienny, podczas gdy 

zaliczka wynosiła 28 zł za metr 
sześcienny. 

W tym roku planowana była 
modernizacja magistrali ciepłow-
niczej w tej części osiedla. Po jej 
wybudowaniu straty ciepła po-
winny być niższe, co powinno 
się przełożyć na mniejsze kosz-
ty i mniejsze opłaty. W ubiegłym 
tygodniu spółdzielnia otrzymała 
decyzję z Banku Gospodarstwa 
Krajowego o przyznaniu premii 
gwarancyjnej na realizacje inwe-
stycji.

– Przez koronawirusa decy-
zja jest mocno spóźniona i teraz 
się zastanawiamy czy zdążymy 
do końca sierpnia (przed sezo-
nem grzewczym) wykonać przed-
sięwzięcie – mówi Piotr Jarosz.  
– Rozważamy też możliwość 
przeniesienia inwestycji na przy-
szły rok. Na razie analizujemy sy-
tuację i pytamy specjalistów.  dag

Przez koronawirusa 
decyzja jest mocno 
spóźniona i teraz się 
zastanawiamy  
czy zdążymy  
do końca sierpnia 
(przed sezonem 
grzewczym) wykonać 
przedsięwzięcie.

RZUT OKIEM | 30 LAT SAMORZĄDNOŚCI

Obrady ostatniej sesji Rady Miejskiej w Żychlinie, która odbyła się 
3 czerwca, rozpoczęto od życzeń i kwiatów od przewodniczącej 
rady Elżbiety Sikory złożonych na ręce burmistrza Grzegorza 
Ambroziaka z okazji 30-lecia samorządności w Polsce. Były też 
życzenia od burmistrza do wszystkich samorządowców minionych lat. 
– Z powodu koronawirusa świętowanie 30-lecia samorządności w Polsce 
jest ograniczone do życzeń. To ważny czas przemian w Polsce, w życiu 
lokalnej społeczności – podkreślał Grzegorz Ambroziak. – Chciałbym 
podziękować wszystkim ludziom, samorządowcom wszystkich kadencji, 
przedsiębiorcom, stowarzyszeniom, wszystkim tym, którzy od 1990 roku 
zmieniali żychlińską rzeczywistość, przyczyniali się, aby rozwijała się 
nasza mała Ojczyzna. dag

Żychlin | Skorygowana decyzja urzędu

Centrum Badawczo-
Rozwojowe Emitu  
będzie większe

dokończenie ze str. 1
Podczas pierwszego wystąpie-

nia nie uwzględniono grubości 
ścian oraz konieczności zacho-
wania odpowiednich przegród 
przeciwpożarowych w postaci 
ścian murowanych odcinających 
w przypadku zagrożenia pożaro-
wego pomieszczenia transforma-
torów olejowych od innych po-
mieszczeń. 

Zwiększeniu ulegnie też plan 
manewrowy – do 1.000 mkw. 
Chodzi o to, aby dobrze skomuni-
kować nowoprojektowany obiekt 
z drogą utwardzoną umożliwiają-
cą wywóz maszyn z hali Centrum 
oraz przebudowę drogi o tor dla 
wózka transportowego pomiędzy 
istniejącą halą i nowoprojektowa-
ną. Pozostałe parametry inwestycji 
nie ulegają zmianie. 

Podobnie jak wcześniej bur-
mistrz wystąpił o opinię do Re-
gionalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska w Łodzi, do kutnow-
skiego Sanepidu oraz dyrektora 
Wód Polskich, Zarządu Zlewni  
w Łowiczu. Organy odpowiedzia-
ły, że raport oddziaływania na śro-
dowisko nie jest konieczny. 

Przypomnijmy, że firma z To-
maszowa Maz., realizująca in-
westycję w systemie zaprojektuj  
i zbuduj, ma wykonać dokumen-
tację do końca lipca, później wy-
stąpi o pozwolenie na budowę i je-
sienią powinna się ona rozpocząć. 
Inwestycja będzie kosztować ok. 
30 mln zł. Centrum Rozwojowo-
-Badawcze ma być gotowe i wy-
posażone w najnowocześniejsze 
urządzenia do jesieni 2021 roku, 
na jubileusz 100-lecia Emitu.  dag
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Żychlin | Radni zwiększyli inkaso

Duże potrzeby na targowisku
Od 1 lipca targowisko 
miejskie będzie prowadzić 
Samorządowy Zakład 
Budżetowy, który przejmuje 
obowiązki po likwidowanej 
spółce gminnej Mig-
Ma. Ośmioma głosami 
za, przy siedmiu głosach 
wstrzymujących się, 
zdecydowano, że wysokość 
inkasa za prowadzenie 
targowiska wyniesie 12 proc., 
podczas gdy przez wiele lat 
spółka Mig-Ma otrzymywała 
tylko 7 proc. 

Prowadzenie targowiska oznacza 
nie tylko pobieranie opłat targowych, 
ale też sprzątanie po handlujących oraz 
utrzymanie targowiska w należytym 
stanie. Ponadto zarządzający targo-
wiskiem pobiera opłatę za dzierżawę 

miejsc handlowych i ta kwota jest do-
chodem firmy obsługującej targowisko. 
Jak przekazał burmistrz, jest to kwota 
ok. 120.000 zł rocznie. Reszta środków, 
po odliczeniu prowizji, wpływa do kasy 
gminy.

Radny Krzysztof Wojtalewicz przy-
pomniał, że podczas połączonych ko-
misji, która odbyła się 27 maja bez 
udziału publiczności i mediów, rozma-
wiano na temat konieczności naprawy 
daszków na targowicy, budowy wiaty 

handlowej, poprawienia nawierzchni  
i ogrodzenia targowicy oraz zwiększe-
nia ilości dni targowych.

– Ponieważ przed SZB nowe wy-
zwanie, a remonty wymagają nakła-
dów, wnosiłbym o zwiększenie inkasa 
do 20 proc. – mówił radny Rafał Za-
jączkowski, kierownik Zakładu Ko-
munikacji w Samorządowym Zakła-
dzie Budżetowym.

Propozycja radnego zaskoczyła 
burmistrza Grzegorza Ambroziaka, 
który poprosił o 10 minut przerwy,  
by przeliczyć skutki finansowe takiej 
decyzji.

Dla zakładu oznaczałoby to sys-
tematyczny wpływ większej gotów-
ki, który na koniec roku wzrósłby  
o 12.000 złotych. Tymczasem pienią-
dze na remonty musimy znaleźć już 
teraz – wyjaśniał Grzegorz Ambroziak. 
– Dlatego uważam, że prowizja powin-
na pozostać na poziomie 12 proc., zaś 
na remonty gmina przekaże dotację do 
SZB. Spółka takiej dotacji dostać by nie 
mogła. Teraz musimy policzyć, ile będą 
kosztować drobne remonty na targowi-
cy i zabezpieczyć odpowiednie środki 
na dotację w budżecie gminy. 

Dorota Grąbczewska

REKLAMA

Żychlin | Śmieciowa dyskusja na sesji Rady Miejskiej

Potrzebne są kompleksowe rozwiązania
Informacja, że cena za odbiór i utylizację odpadów może wzrosnąć nawet do ok. 32 zł od osoby  
w przypadku śmieci posegregowanych sprawiła, że na ostatniej sesji Rady Miejskiej w Żychlinie, która 
odbyła się 3 czerwca, wywiązała się dyskusja. Zapoczątkował ją radny Stanisław Szymański z Pasieki, 
który zasugerował, by może rozważyć zmianę systemu naliczania opłat śmieciowych.

Od lipca 2013 roku, gdy w ży-
cie weszła obowiązkowa segre-
gacja odpadów, obowiązywała 
uchwała, że odpłatność za odpa-
dy będzie naliczana w przelicze-
niu na osobę, choć ustawodawca 
dopuszczał przeliczanie jej od ilo-
ści zużytej wody, od powierzchni 
mieszkania czy od wielkości po-
jemnika.

– Uzależnianie wysokości od-
płatności nie od osoby, a od tona-
żu produkowanych odpadów, nie-

sie za sobą niebezpieczeństwo, 
że ludzie, chcąc zmniejszyć swo-
je koszty, będą wyrzucać swoje 
śmieci do lasu i powstaną niekon-
trolowane dzikie wysypiska śmie-
ci – mówił burmistrz Grzegorz 
Ambroziak. – Galopujące do góry 
opłaty za śmieci zmuszą samorzą-
dowców i rządzących, by skorygo-
wali ustawę śmieciową. Musi się 
zmienić system gospodarki śmie-
ciowej. Przede wszystkim musi 
się zmienić sytuacja, że posegre-

gowanych odpadów nie ma kto  
w Polsce zagospodarować i prze-
robić. Posegregowane odpady 
leżą na pryzmach, bo nie ma opła-
calności, aby je przerabiać. W tej 
sprawie interwencjonizm rządowy 
jest konieczny.

Niestety, kolejnym problemem 
jest brak firm zajmujących się go-
spodarką śmieciową, a samorządy 
są praktycznie skazane na mono-
polistę. Warunki dyktują głównie 
firmy posiadające składowiska 

regionalne, gdyż to one ustalają 
stawki za przyjmowanie odpadów. 
Ilości produkowanych odpadów 
przez mieszkańców zatrważa-
ją. W Żychlinie jest to 242 kg na 
osobę rocznie. Wysypiska szybko 
się zapełniają, a lokalizacja kolej-
nych jest problemem, gdyż ludzie 
nie chcą na swoich terenach wy-
sypisk.

Coraz częściej samorządow-
cy rozmawiają o konieczności 
budowy spalarni regionalnych 

obejmujących kilka gmin – mó-
wił Grzegorz Ambroziak. – Ale 

mieszkańcy wciąż traktują spa-
larnie jak zło. Protestują, nie chcą 
spalarni, obawiając się negatyw-
nego wpływu na zdrowie i życie, 
podczas gdy na Zachodzie spalar-
nie znajdują się w miastach. 

Burmistrz poinformował,  
że składowisko w Żychlinie bę-
dzie zamykane i poddane rekul-
tywacji. Na składowisko będzie 
mógł trafiać tylko gruz i ziemia. 
Zamknięcie składowiska powin-
no też poprawić sytuację z plaga-
mi gryzoni i insektów. 

Do większej dyskusji na temat 
gospodarki śmieciowej dojdzie 
zapewne gdy radni będą mieli de-
cydować o wysokości odpłatności  
za śmieci.  dag

Żychlin | Nieruchomości

Działki na sprzedaż  
w Dobrzelinie

Podczas sesji Rady Miejskiej w Żychlinie,  
3 czerwca, radni zdecydowali jednogłośnie,  
by sprzedać dwie nieruchomości znajdujące się  
w Łódzkiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej, pod-
strefie Żychlin, położone w Dobrzelinie.

Chodzi o działkę numer 55/26, znajdującą się 
przy ulicy Wagowej, o powierzchni 2,1353 ha oraz 
o działkę o numerze 55/25, znajdującą się przy ul. 
Kasztanowej, o powierzchni 2.0518 ha.

– Obydwie działki znajdujące się w ŁSSE, pod-
strefie Żychlin, mają Plan Miejscowy Zagospodaro-
wania Przestrzennego. Jedną z nich zainteresowana 
jest firma, która chciałaby posadowić firmę odpadu 
metalowego. 

Drugą z działek też zainteresowany jest inny in-
westor, który kilka dni temu wizytował nierucho-
mość – wyjaśniał na sesji Grzegorz Ambroziak.  
– Przypomnę tylko, że na trzeciej z działek powsta-
nie stacja LNG ze zbiornikami na gaz skroplony, 
który popłynie rurociągami do Żychlina.

Przypomnijmy też, że niedawno radni wyraża-
li zgodę na sprzedaż kolejnych 2 nieruchomości: 
magazynu należącego do SZB oraz nieruchomości 
przy ul. 1 Maja.  dag

7 radnych wstrzymało się od głosowania, by SZB przekazywać 12% prowizji.

FO
T.

 D
O

R
O

TA
 G

R
Ą

B
C

ZE
W

S
K

A

Galopujące  
do góry opłaty  
za śmieci zmuszą 
samorządowców 
i rządzących, 
by skorygowali 
ustawę 
śmieciową. 
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Bedlno | Obradowała Rada Gminy

Sesja korespondencyjna 
technicznie udana,  
ale trwała zbyt długo
W czwartek 28 maja 
radni z gminy Bedlno 
po raz pierwszy 
uczestniczyli w sesji 
korespondencyjnej. 
Wcześniej otrzymali 
pakiety do głosowania, 
które w przerwie sesyjnej 
były przywiezione  
do urzędu.  
Trwało to 1,5 godziny.

Na sali posiedzeń było obec-
nych tylko sześć osób: przewod-
nicząca rady Anna Ratajczyk, 
pracownik obsługi biura rady Kin-
ga Włodarczyk, wójt Józef Igna-
czewski, skarbnik Elżbieta Czaj-
ka, sekretarz Zenon Dąbrowski 
oraz radca prawny. Nie było soł-

tysów ani mediów. Wszyscy mo-
gli obserwować obrady on-line  
na żywo.

Radni przez telefon potwier-
dzali swoją obecność i przez te-
lefon zadali pytania kierowane 
do pracowników obsługi biura  
i sekretarza. Wójt i skarbnik od-
powiadali na pytania. Po tej czę-
ści obrad zarządzono 1,5-godzin-
ną przerwę, gdyż tyle czasu zajęło 
urzędnikom dotarcie do każdego  
z radnych, by odebrać pakiety  
z oddanymi głosami. 

Okazało się, że dwóch radnych: 
Krzysztof Trusiński i Adam Ga-
jewski zapomniało dołączyć za-
łącznika nr 4, na którym radni 
mieli wpisywać ewentualne inter-
pelacje. Załączniki przez radnych 
zostały dostarczone do urzędu. 
Okazało się jednak, że nikt z rad-
nych nie miał żadnych pytań.

Mieszkańcy, którzy oglądali 
transmisję, przyznają, że taka for-
ma posiedzeń jest dobra na czas 
kryzysowej sytuacji. Wolą jednak 
tradycyjne obrady. Te korespon-
dencyjne, z długą przerwą, spra-
wiały, że trzeba poświęcić wię-
cej czasu, bo nie wiadomo kiedy 
posiedzenie zostanie wznowione,  
a praca w polu czeka. 

– Najważniejsze, że wraz z po-
rządkiem obrad na stronie BIP po-
winny być projekty uchwał wraz  
z uzasadnieniami, by mieszkaniec 
mógł sobie dokładnie doczytać 
o co chodzi – mówi mieszkanka 
gminy Bedlno. – Cóż to za poda-
wanie uchwały budżetowej, jak 
mówi się tylko zgodnie z załączni-
kiem numer i zero konkretów. Mó-
wienie, że coś zostało omówione 
na komisjach, też jest bez sensu, 
bo dalej nic nie wiadomo. Popro-

simy, by pracownicy lub włoda-
rze gminy w kilku treściwych zda-
niach omówili o co chodzi. Tak jak 
to zrobił wójt w sprawie uchwały  
o sprzedaży nieruchomości, że 
będą sprzedawane działki pod za-
budowę jednorodzinną. Skoro 
Gmina Bedlno ma aspiracje by-
cia otwartym urzędem, to prosimy  
o takie informacje. Gminy Żychlin, 
Oporów, Starostwo Powiatowe  
w Kutnie już od kilku miesięcy za-
mieszczają projekty uchwał i moż-
na zrozumieć nad czym dyskutują 
radni. Treść uchwał z poprzedniej 
sesji została zamieszczona na stro-
nie BIP urzędu dopiero po mie-
siącu! To musztarda po obiedzie.  
W natłoku codziennych spraw 
pewne rzeczy zdążyły już ulecieć, 
a my nie mamy czasu, aby wciąż 
śledzić czy gmina już opublikowa-
ła treści uchwał.  dag

Płock świeci przykładem | Dobre praktyki warto powielić

Nie trzeba wyrzucać na śmietnik
Na cmentarzu parafialnym 
przy ul. Dobrzyńskiej 
w Płocku od wiosny 
zorganizowano  
kącik „Znicze  
do wykorzystania”.

Ustawiono kilkupoziomową 
półkę, na której można ustawiać 
wykorzystane znicze. Zamiast 
wrzucać je do śmietnika, można 
znicze zostawić, by mógł je wy-

korzystać ktoś inny, kupując tylko 
wkłady do zniczy za 2-5 złotych. 
To pomoc dla biedniejszych, ale 
też sposób na ograniczenie ilości 
wyrzucanych do śmieci zniczy. 
Widać, że akcja cieszy się dużym 
zainteresowaniem. Pomysł war-
to powielić na cmentarzach w na-
szym regionie.

Poza tym, na płockim cmen-
tarzu jest segregacja. Ustawio-
no kilka rolniczych big-bagów, 
do których oddzielnie wrzuca się 

plastiki, oddzielnie szklane opako-
wania i resztki biodegradowalne. 
Widać, że z każdym miesiącem 
segregacja postępuje coraz spraw-
niej. Ludzie uczą się segregacji  
na cmentarzu. 

Ten prosty pomysł segregacji 
odpadów należałoby przenieść 
również do naszych parafialnych 
cmentarzy, zamiast systematycz-
nie podpalać śmieci i zatruwać 
środowisko dymem z całą tablicą 
Mendelejewa...  dag

Polska | Wojewoda łódzki informuje

Zasiłek opiekuńczy  
do 28 czerwca

Urząd Wojewódzki w Łodzi 
przekazał 29 maja informację, 
że dodatkowy zasiłek opiekuń-
czy zostanie najprawdopodobniej 
przedłużony z 14 czerwca do 28 
czerwca. Nad takimi zapisami ob-
raduje Sejm.

To dobra wiadomość dla ro-
dziców, którzy nie mogą posłać 
dziecka do żłobka, przedszkola 
czy szkoły, bo placówka jest za-
mknięta z powodu epidemii koro-
nawirusa lub taką decyzję podjęli 
rodzice po 6 maja, gdy placówki 
mogły rozpocząć działalność.

Zasiłek opiekuńczy został 
wprowadzony ustawą z 2 marca 
jako element przeciwdziałania  
i zwalczania COVID-19, innych 
chorób zakaźnych oraz wywoła-

nych nimi sytuacji kryzysowych. 
Z zasiłku mogą skorzystać rodzi-
ce dzieci do 8 lat. Dodatkowy za-
siłek przysługuje również ubez-
pieczonym rodzicom dzieci do 16 
lat, które mają orzeczenie o nie-
pełnosprawności, do 18 lat, które 
maja orzeczenie o znacznym lub 
umiarkowanym stopniu niepełno-
sprawności oraz które mają orze-
czenie o potrzebie kształcenia 
specjalnego.

Przepisy przyznają takie pra-
wo rodzicom lub opiekunom 
pełnoletnich niepełnosprawnych, 
zwolnionych od wykonywania 
pracy z powodu zamknięcia z po-
wodu CoVid 19 placówki, do któ-
rej uczęszcza niepełnosprawna 
osoba.  opr. dag

RZUT OKIEM | ELEWACJA NAPRAWIONA

Po około 3 latach elewacja na budynku zielonej kamienicy przy  
ul. Jana Pawła II w Żychlinie została naprawiona przez pracowników  
Samorządowego Zakładu Budżetowego. Ubytek został uzupełniony, 
a cała facjata na piętrze pomalowana. Budynek znajduje się w centrum 
miasta, naprzeciwko kościoła, w drodze z miasta na targowisko. Szpecił 
wizerunek miasta, choć takich budynków z elewacją w kiepskim stanie 
jest w mieście więcej, zwłaszcza wzdłuż ul. 1 Maja, gdzie elewacja była 
naprawiana jeszcze za burmistrza Romana Ostasza. 
Okazuje się, że układanie nowych tynków na starych murach wcześniej 
czy później skutkuje odpadaniem jego fragmentów. Najskuteczniejsze 
okazuje się okładanie starych kamienic warstwą styropianu 
docieplającego wraz z nową elewacją, choć to jest kosztowniejsze. dag 

Półka ze zniczami na cmentarzu 
w Płocku.
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Kutno | Konkurs plastyczny 

Prace uczniów z SP 2 i SP 1 
zostały nagrodzone

Natalia Walczak, uczennica kl. 
VIb z SP 1 w Żychlinie, zajęła 
w XIV Powiatowym Konkur-
sie Plastycznym „Zawsze do niej 
powracam – okładka ulubionej 
książki”, w kat. klas IV-VI I m-ce 
przyznane przez jury i IV m-ce 
w głosowaniu internetowym, zaś 
Patryk Czubiński, uczeń kl. VIII 
z SP 2 w Żychlinie, zajął II m-ce 
w głosowaniu internetowym.

Konkurs polegał na zaprojekto-
waniu okładki do swojej ulubionej 
książki. Odbył się w ramach Ty-
godnia Bibliotek 2020. Organi-
zatorami była Pedagogiczna Bi-
blioteka Wojewódzka w Łodzi, 
fi lia w Kutnie i SP 9 w Kutnie we 
współpracy z Siecią Współpra-
cy i Samokształcenia nauczycieli 
i Bibliotekarzy Powiatu Kutnow-
skiego. Ze względu na pandemię 
COVID-19 konkurs został prze-
prowadzony zdalnie.

Etapy szkolne organizowali na-
uczyciele bibliotekarze działający 
w szkołach. Warunkiem uczest-
nictwa było narysowanie pra-
cy plastycznej przedstawiającej 
okładkę ulubionej książki i prze-
słanie organizatorom fotografi i 
pracy. 

Do etapu powiatowego zgło-
szono ponad 100 prac uczniów 
z klas I-VIII z 16 szkół powia-
tu kutnowskiego, w tym m.in. 
z SP 1, SP 2 z Żychlina oraz z SP 
w Grabowie. Zgłoszone prace zo-
stały poddane głosowaniu interne-
towemu.

Linki do głosowania wysłano 
do wszystkich szkół powiatu kut-
nowskiego, wstawiono na stro-
nę internetową PBW, fi lia w Kut-
nie. Głosowanie odbywało się 
w dniach 29 maja do 4 czerwca. 
Oddano 11.076 głosów.

W głosowaniu internetowym 
w kat. klas IV-VI Natalia Walczak 
z SP 1 zajęła IV miejsce (16,1 
proc. głosów), zaś w głosowaniu 
internetowym klas VII-VIII Pa-

tryk Czubiński z SP 2 w Żychli-
nie zajął II miejsce, uzyskując 25,7 
proc. głosów.

5 czerwca prace oceniało jury 
konkursu. W kat. klas IV-VI naj-
wyżej oceniono pracę Natalii Wal-
czak z SP 1 w Żychlinie.

Dyplomy i nagrody książkowe 
będą do odebrania po 15 czerw-
ca w PBW przy ul. Jagiełły 6 
w godz. 9.00-15.00. Nagrody 
książkowe ufundował prezydent 
Kutna.  dag

Żychlin | Spółdzielnia Mieszkaniowa Wspólny Dom

Remont dachu na Konopnickiej 1
Pracownicy Spółdzielni 
Mieszkaniowej Wspólny 
Dom w Żychlinie 
przystąpili do układania 
papy termozgrzewalnej 
na dachu bloku 
Konopnickiej 1. 

Wcześniej skończyli układanie 
papy termozgrzewalnej na drugiej 
części bloku Okoniewskiego 5.

– Połowę dachu na bloku 
Okoniewskiego 5 pracowni-
cy wykonali w ubiegłym roku. 
W tym roku dokończyli pracę 
– mówi Jarosław Kamiński, pre-
zes Spółdzielni Mieszkaniowej 
Wspólny Dom. – Tam poprzed-

nie warstwy papy były zrywane 
i układana nowa. W bloku Ko-

nopnickiej 1 układamy papę ter-
mozgrzewalną na istniejącą papę. 

Mieliśmy dużo zgłoszeń o zala-
niach, stąd decyzja, aby naprawić 
cały dach.

Pracę wykonuje dwóch pra-
cowników, którzy w ubiegłym 
roku kładli papę na dachu budyn-
ku Narutowicza 79. 

Przed spółdzielnią jeszcze jed-
na bardzo duża praca – komplek-
sowy remont dachu na budynku 
Narutowicza 75. Opracowywa-
nie dokumentacji technicznej do-
biega końca. W połowie czerw-
ca dokumentacja ma być gotowa. 
Przez koronawirusa jest opóźnie-
nie, bowiem pierwotnie doku-
mentacja miała być gotowa na 
koniec kwietnia. To największa 
zaplanowana inwestycja w tym 
roku. Od kosztów jej wykonania 
będą zależeć ewentualne następ-
ne prace remontowe na terenie 
spółdzielni.  dag

Żychlin | ZS nr 1 i ZS przy Narutowicza

Matura, jakiej nigdy nie było
dokończenie ze str. 1

Na studia chce też zdawać Da-
mian Wojciechowski. On wybiera 
Politechnikę Łódzką, kierunek in-
formatyka.

– Matura w mojej ocenie jest 
trudniejsza, gdyż egzamin zawo-
dowy dotyczy jednej tematyki 
tworzenia strony internetowej, któ-
rą ćwiczyliśmy cały rok. Ale ma-
tura otwiera nam drogę na uczel-
nię – podkreśla Damian.

Maturę pisał też Krzysztof
Prośniewski, również laureat kon-
kursu zawodowego. Laureata-
mi zostali też: Bartek Ciesielski, 
Damian Krygiel i Julia Felczak. 
Warunkiem była średnia ocen 
z przedmiotów zawodowych 
powyżej 4,5 oraz wypełnienie 
wniosku, który był rozpatrywa-
ny przez komisję. Wszyscy do-
stali stypendium w wysokości 
po 6.000 zł. Patryk Ostrowski 
przyznaje, że swoje pieniądze 

wydał na zakup profesjonalnego 
komputera. Krzysztof Prośniew-
ski swoje 6.000 zł wydał na za-
kup laptopa za 3.000 zł, zakup 
oprogramowania do samochodów 
oraz na różne narzędzia do napra-
wy pojazdów. W przyszłości myśli 
o założeniu własnej fi rmy napra-
wy samochodów. Wciąż się zasta-
nawia nad studiami.

Zespół Szkół 
im. A. Mickiewicza
Przed szkołą po egzaminie z ję-

zyka polskiego zastaliśmy Janka 
Lipskiego i Huberta Darowskie-
go. Jak się okazało, obaj to bardzo 
dobrzy uczniowie. Hubert Darow-
ski to tegoroczny stypendysta mi-
nistra edukacji.

Obaj oceniają, że egzamin 
z języka polskiego był łatwy. Ma-
tematyki też się nie boją. Hubert 
Darowski chce studiować prawo 
we Wrocławiu, zaś Janek Lip-
ski wybiera się na germanisty-

kę na uniwersytet we Wrocławiu. 
– Na maturze będę pisać egza-
min z języka angielskiego na po-
ziomie podstawowym i rozszerzo-
nym oraz z języka niemieckiego 

na poziomie rozszerzonym – za-
powiada.

Niech im wszystkim kolej-
ne egzaminy udadzą się tak jak 
pierwszy!  dag

Pracę Natalii Walczak z SP 1 
w Żychlinie jury oceniło najwyżej, 
przyznając jej I miejsce.
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Praca Patryka Czubińskiego 
z kl. VIII z SP 2 w Żychlinie 
zajęła II miejsce w konkursie 
internetowym.
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Pracownicy spółdzielni układają papę termozgrzewalną na bloku 
Konopnickiej 1.
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Krzysztof Prośniewski i Patryk Ostrowski – stypendyści konkursu 
zawodowego oraz Damian Wojciechowski (z prawej), który pokazuje 
krzyżyk poświęcony przez Papieża Franciszka dla maturzystów.
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Żychlin | Zespół Szkolno-Przedszkolny

18 maja – wirtualne święto patrona szkoły
Na stronie internetowej 
Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Żychlinie 
nauczycielka Iwona 
Rutkowska zamieściła 
prezentację o Janie Pawle II.

18 maja społeczność szkol-
na obchodziłaby święto patrona,  
w 100. rocznicę urodzin Jana Paw-
ła II. Zamiast rzeczywistych uro-
czystości, jest prezentacja przypo-

minająca postać wielkiego Polaka 
i patrona szkoły.

Przypomnijmy, że 14 maja 2014 
roku odbyła się uroczystość nada-
nia placówce imienia Jana Pawła 
II. Uroczystość poprzedziła msza 
św. w kościele w Żychlinie, a ks. 
bp Józef Zawitkowski poświęcił 
sztandar szkoły ufundowany przez 
darczyńców. Od tego wydarzenia, 
każdego roku 18 maja jest świę-
tem szkoły. 

Ponieważ w tym roku pande-
mia i obostrzenia uniemożliwiły 
rzeczywiste świętowanie, prezen-
tacja zamieszczona w internecie 
zawiera ważne fakty z życia wiel-
kiego Polaka, zdjęcia i fragmen-
ty homilii wygłoszonych podczas 
wizyt w Polsce. Można ją obej-
rzeć pod linkiem: https://view.
genial.ly/5eb12e0294fd8d0d-
87ded275/interactive-image-pa-
tron-szkoly.  dag

Żychlin | Dom Kultury

Eco-moda on-line
Po zamrożeniu przez 
koronawirusa Rodzinnego 
Konkursu Ekologicznego 
„Eco-moda 2020”, który miał 
się odbyć w marcu, ŻDK 
proponuje rozstrzygnięcie 
konkursu w nowej formule.

Konkurs jest jednym z działań 
realizowanych w ramach projektu 
„Obudź w sobie ekologa”, finan-
sowanego przez Fundację Orlen.  
Adresowany jest do przedszko-
laków, uczniów klas I-III oraz kl. 
IV-VI wraz z rodzicami oraz do 
uczniów z klas VI-VIII. Każda 
osoba może zgłosić jeden strój. 

Ekologiczne stroje mogą być 
wykonane w dowolny sposób. 
Warunkiem jest zachowanie eko-
logicznego charakteru. W tego-
rocznej edycji konkursu w eko-
logicznym stroju powinny się 
pojawić przynajmniej trzy ele-
menty obowiązkowe: gazety, tek-
tura falista, wytłoczki z jajek, rol-
ki papierowe, folia aluminiowa, 
puszki aluminiowe, nakrętki pla-
stikowe.

Ze względu na panującą sytu-
ację epidemiologiczną, zmieniona 
zostaje formuła konkursu. Uczest-
nicy są zobowiązani do przygo-
towania stroju w warunkach do-
mowych i przesłania 3 zdjęć 
dokumentujących kolejne etapy 
pracy nad przygotowaniem stro-
ju oraz krótkiego nagrania filmo-
wego przedstawiającego uczestni-
ka konkursu prezentującego strój 
ekologiczny. 

Zdjęcia i nagrania należy prze-
słać na adres stowarzyszenie@
zedek.pl do 15 czerwca. W ma-
ilu należy poda dane uczestni-
ka (imię, nazwisko, wiek, klasa, 
szkoła oraz kontakt telefoniczny).

Przesłane filmy i zdjęcia będą 
podstawą do przygotowania przez 
ŻDK wirtualnego pokazu mody 
ekologicznej, podsumowującego 
konkurs „Eco-Moda 2020”. Roz-
strzygnięcie nastąpi 18 czerwca. 
Przewidziano nagrody rzeczowe, 
które będą odbierane po wcze-
śniejszym, telefonicznym uzgod-
nieniu. Konkurs koordynuje Re-
nata Dziuba tel. 24-351-20-57 lub 
500-301-405.  dag

Żychlin, Kutno | Pomoc prawna

Na wizytę trzeba się umówić 
telefonicznie

Na podstawie zarządzenia sta-
rosty kutnowskiego 3 czerwca zo-
stała przywrócona, po zamrożeniu 
gospodarki przez koronawirusa, 
darmowa pomoc prawna. 

Wizytę jednak wcześniej trze-
ba umówić telefonicznie i przyjść 
na nią punktualnie. Od 16 maja  
z porad mogą korzystać też przed-
siębiorcy prowadzący działalność 
gospodarczą jednoosobową, któ-
rzy w ciągu minionego roku nie 
zatrudniali innych osób. Udziela-
nie nieodpłatnej pomocy odbywa 
się według kolejności zgłoszeń.

Bezpłatną pomoc prawną 
można uzyskać w Starostwie Po-
wiatowym w Kutnie ul. Królo-
wej Jadwigi 7, pokój nr 50 oraz  
w Powiatowym Centrum Pomo-
cy Rodzinie Kutno ul. Kard. Ste-
fana Wyszyńskiego 13, pokój nr 5. 
Wizytę należy umówić dzwoniąc 
pod numer 24-355-47-92.

Darmowa pomoc prawna 
udzielana będzie w Urzędzie 
Gminy w Żychlinie przy ul. Bar-
lickiego 15a. Wizytę należy umó-
wić telefonicznie pod numerem 
24-355-47-64.  dag

Żychlin | Warsztaty Terapii Zajęciowej

Niepełnosprawni wrócili na zajęcia
W czwartek 28 maja 
niepełnosprawni 
podopieczni Warsztatów 
Terapii Zajęciowej  
w Żychlinie wrócili  
na zajęcia. Na razie  
w placówce jest połowa 
uczestników, od 12 do 16 
osób niepełnosprawnych.

Z powodu koronawirusa 
PFRON przekazał dodatkowo 
każdemu z uczestników WTZ po 
500 zł miesięcznie, czyli po 1.500 
zł dodatkowo. Dotacja do funkcjo-
nowania WTZ nie zmieniła się. 

– Zaczynamy zajęcia rehabili-
tacyjne z podopiecznymi – mówi 
Elżbieta Woźniak, kierownik 
WTZ w Żychlinie. – Dobrze, że 
na razie przychodzi mniej uczest-
ników, gdyż ze względów loka-
lowych trudno by było zachować 
odległości pomiędzy uczestnika-
mi. W czerwcu 2020 roku mieli-
śmy świętować jubileusz 20-lecia 
warsztatów, ale ze względu na ko-
ronawirusa świętowania nie bę-
dzie. Nie będzie też Dnia Godno-
ści, jaki przygotowywaliśmy na 25 
czerwca z udziałem 130 osób nie-
pełnosprawnych z regionu.

Pod znakiem zapytania jest 
też wycieczka, jaką zaplanowano  
w październiku do Pragi i Kotli-
ny Kłodzkiej. Na wycieczkę WTZ 
dostało dofinansowanie z Urzędu 
Gminy w Żychlinie w wysokości 
10.000 zł. – Na razie jakoś nie ma 
chętnych. Wycieczka najpraw-
dopodobniej zostanie odwołana,  
a dotacja niewykorzystana – 

mówi kierownik. – Zobaczymy 
też co będzie z organizacją turnu-
su rehabilitacyjnego. Nasi uczest-
nicy WTZ otrzymali decyzje  
od PCPR w Kutnie, który przy-
znał im dotację do turnusu. Pla-
nowaliśmy, że w terminie od 27 
sierpnia do 11 września pojedzie-
my do ośrodka rehabilitacyjnego 
w Jastrzębiej Górze. 

Do końca czerwca uczestni-
cy muszą się określić i dać odpo-
wiedź do PCPR czy jadą na turnus 
rehabilitacyjny, czy nie. 

Przypominamy, że dziś w pla-
cówce z rehabilitacją całodzienną 
objętych jest 30 osób. Od począt-
ku w WTZ pracują 4 osoby: tera-
peuci Katarzyna Szemian, Danuta 
Petrykowska, Iwona Ranachow-
ska i kierownik Elżbieta Woźniak. 
16 lat z WTZ związana jest też 
Małgorzata Matusiak. 

Wspomnienie z 20 lat pracy 
WTZ napiszemy wkrótce. Przy-
pomnimy jak powstawała tak waż-
na dla środowiska placówka opie-
kuńcza dla niepełnosprawnych  
w rejonie Żychlina.  dag

Św. Jan Paweł II jest patronem 
ZSP w Żychlinie. 
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Występ uczestników żychlińskich WTZ podczas Dnia Godności,  
25 czerwca 2019 r.
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Na razie jakoś 
nie ma chętnych. 
Wycieczka 
najprawdopodobniej 
zostanie odwołana, 
a dotacja 
niewykorzystana.
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Łowicz | Osiedle Tkaczew

W jednym z bloków od lat zalega woda
Lata płyną, a w bloku nr 3 na os. Tkaczew 
mieszkańcy – jak zawsze – zmagają się z wodą, 
która zalewa piwnice. Problem występuje od lat,  
a spółdzielnia dotąd się z nim nie uporała.  
Pytanie tylko: winna jest spółdzielnia czy miasto? 

Blok nr 3 na Tkaczewie znajdu-
je się na końcu osiedla, w bliskim 
sąsiedztwie restauracji „Stara Łaź-
nia”. Jest on również najniżej po-
łożony ze wszystkich na osiedlu. 
Kiedy wejdzie się na którąkolwiek 
z trzech klatek schodowych, czę-
sto można poczuć zapach stęchli-
zny, który uderza w nozdrza. To 
efekt wody, która zalega w piwni-
cy po każdym deszczu. 

– Można powiedzieć, że to  
u nas reguła. Kiedy pada deszcz, 
to w piwnicy zawsze stoi woda. Po 
tylu latach zdążyliśmy się już do 
tego przyzwyczaić – wyznaje nam 
Joanna Bolimowska, która miesz-
ka w bloku od dawna. 

To trwa od 1963 roku
Problem sięga czasów, kie-

dy blok był świeżo wybudowany, 
czyli jest utrapieniem dla miesz-
każców już ponad pół wieku.  
– Jestem pierwszą lokatorką, która 
się tu wprowadziła, to był marzec 
1963 roku i pamiętam, że niedłu-
go później zaczęło zalewać piw-
nicę – relacjonuje Barbara Sala-
mończyk. 

To samo mówi nam pan Ma-
rian, lokator z bloku. – Swego cza-
su wody było na wysokość metra. 
Na klatce schodowej śmierdzi. To 
się dzieje od 1963 roku. 

Przez lata zdarzały się sytu-
acje, gdy po większym deszczu 

woda w piwnicy sięgała najwyż-
szych stopni i wychodziła na kory-
tarz. Podczas ulewy wybijało na-
tomiast studzienki kanalizacyjne, 
co wiązało się dodatkowo z nie-
przyjemnym smrodem. Miesz-
kania na parterze zmagają się też  
z wilgocią, która przechodzi z mo-
krych piwnic. 

Niekiedy mieszkańcom 
pomaga straż
Jak usłyszeliśmy od mieszkań-

ców, podczas większych opadów 
deszczu straż regularnie bywa  
na miejscu i wypompowuje zale-
gającą wodę. 

– W zeszłym roku w sierpniu 
przyjechali do nas strażacy i in-
terweniowali, ale nie zawsze tak 
jest. Czasem woda jest mniejsza 
i wtedy nie są potrzebni, choć  
w niektórych, niżej położonych 
komórkach, ona zalega – wyjaśnia 
lokatorka. 

Mieszkańcy zwracają także 
uwagę na zapchane studzienki, 
które znajdują się przy bloku. Za-
rośnięte trawą, zasypane ziemią. 
– Dzwoniłam do administracji  
i wspominałam o tym, usłysza-
łam, że te są oczyszczone, ale  
w rzeczywistości tak nie jest  
– tłumaczy lokatorka, która woli 
pozostać anonimowa. – Rozu-
miem, że piwnica jest zalewana 
podczas ulewy, gdzie woda zale-

ga też na ulicach, ale w ostatnim 
czasie jest susza, w poniedziałek 
11 maja trochę popadało i w piw-
nicy znów to samo, ale na nieco 
mniejszą skalę. 

Piwnica zalewana jest głównie 
w sezonie wiosennym i jesien-
nym, gdy jest najwięcej deszczów. 
W zimę natomiast się to nie zda-
rza. Problemem jest jednak to, że 
woda w podziemiach pojawia się 
nawet podczas niewielkich opa-
dów, takich jak w połowie maja. 
Z tego względu komórki w piw-
nicy są raczej niewykorzystywane 
przez mieszkańców, z obawy o za-
lanie trzymanych tam przedmio-
tów. Niektórzy z mieszkańców 
próbują też ustawiać przedmioty 

na prowizorycznym podwyższe-
niu z desek lub skrzynek, tak by 
nie dosięgnęła ich woda. 

Wśród mieszkańców niejedno-
krotnie pojawiają się głosy iryta-
cji. – Wkurza mnie to, że jest ktoś 
odpowiedzialny za to, a problem 
cały czas jest. To trwa od dawna, 
technika poszła do przodu, a pro-
blem nadal jest nierozwiązany. 
Mieszkańcy są też zrezygnowani. 
– Ja już nie wierzę, że ten problem 
zostanie rozwiązany – przyznaje 
Joanna Bolimowska. 

Woda i ścieki  
w jednej rurze
Prezes ŁSM Armand Ruta 

przyznaje, że problem faktycz-

nie istnieje od kilkudziesięciu lat,  
a głównym jego powodem jest 
to, że deszczówka połączona jest  
z kolektorem ścieków sanitarnych, 
a ten kolektor jest w fatalnym sta-
nie, przy dużych opadach deszczu 
się zatyka. – Ścieki nie nadążają 
odpływać, a ten blok jest najniżej 
położony i w takiej sytuacji naj-
bardziej narażony na zalanie. Je-
śli jest podtopiony kolektor w ul. 
Tkaczew, to w pierwszej kolejno-
ści pojawia się problem z wodą  
w bloku nr 3 – wyjaśnia Armand 
Ruta. 

Przyznaje, że radzono mu, by 
zablokować kratki ściekowe do 
kanalizacji w pralni, ale tak zro-
bić nie można, bo przy zatorze 

wymieszane z deszczówką ścieki 
wybiją w mieszkaniach na parte-
rze. 

Prezes przyznaje też, że miesz-
kańcy mają nieco racji w przypad-
ku zarośniętych studzienek, któ-
rych część wymaga oczyszczenia. 
Jednak jego zdaniem nie mają one 
większego wpływu na rozwiąza-
ne tej sytuacji, bo problem leży  
po stronie kanalizacji. – Dobrze 
jest, jeśli woda schodzi z jezdni,  
a nie wchodzi do kolektorów.  
A tak tu nie jest. 

Podkreśla, że rozwiązanie pro-
blemu leży w gestii miasta, a nie 
spółdzielni mieszkaniowej. – Do-
póki nie będzie uporządkowana  
w mieście gospodarka wodno-ka-
nalizacyjna, ten problem będzie 
się pojawiał – dodaje.

Ratusz z kolei wyraża zdziwie-
nie. Naczelnik Wydziału Spraw 
Komunalnych Paweł Gawroński 
powiedział nam, że nigdy pro-
blem zalewania bloku nr 3 na 
Tkaczewie nie był mu przez ŁSM 
zgłoszony. Mówi, że ma świado-
mość, iż połączenia kanalizacji 
deszczowej z sanitarną istnieją  
w Łowiczu w wielu miejscach, 
sporo też było sytuacji, gdy po 
ulewach powodowało to zalewa-
nie piwnic. Tak było na przykład 
w rejonie os. Starzyńskiego, mia-
sto zlecało tam czyszczenie ka-
nalizacji, wymieniono też część 
kolektora. Ale problemu na Tka-
czewie nie zgłaszano. 

– Jeśli mam sygnał, to mu-
szę i chcę przyjrzeć się sprawie 
– mówi Paweł Gawroński. – Ta 
nigdy nie padła w rozmowach  
ze spółdzielnią.

– Przez dłuższy czas rzeczy-
wiście było dobrze – odpowiada  
na to prezes Ruta. – Ale ten kolek-
tor jest do wymiany. Każę inspek-
torowi wystosować pismo do bur-
mistrza.  mz, wal
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Polityka | Co mają wybory prezydenckie do lokalnych dylematów rozwojowych

CPK: Nie stracić tej szansy
Premier potwierdza, 
prezydent wspiera: 
wielkie lotnisko 
powstanie.  
Dla Łowicza to szansa.

4 czerwca, podczas wystąpie-
nia w Sejmie w związku ze zgło-
szonym przez siebie wnioskiem  
o wotum zaufania, premier Mora-
wiecki powtórzył, że rząd będzie 
budował Centralny Port Komuni-
kacyjny. Projekt obejmuje budo-
wę wielkiego lotniska w rejonie 
Wiskitek i Baranowa, 40 km od 
Łowicza w stronę Warszawy oraz 
modernizację 1800 kilometrów 
linii kolejowych w całym kraju. 

Mają one powiązać każdy region 
Polski z CPK i Warszawą. Skróci 
to czas podróży i przełamie, po-
rozbiorowe jeszcze, wąskie gardła 
w komunikacji.

Budowę wsparł, w swym wy-
stąpieniu w Sejmie, ubiegający 
się o reelekcję prezydent Andrzej 
Duda. Wymienił wcześniej wprost 
CPK w kontekście inwestycji, któ-
re mają być kołem zamachowym 
gospodarki w wychodzeniu z kry-
zysu spowodowanego pandemią. 

Program CPK finansowany ma 
być w większości ze źródeł ka-
pitału zagranicznego i rozwojo-
wych Unii Europejskiej. Pierwsze 
samoloty mają wystartować stąd  
w 2027 roku. Trwają też prace nad 

raportem z konsultacji społecz-
nych nad przebiegiem szybkiej 
kolei z Warszawy przez CPK do 
Łodzi, Wrocławia i Poznania. Ło-

wicz będzie mieć połączenie z tą 
linią przez zmodernizowaną linię 
skierniewicką z węzłem w okoli-
cach Dzierzgowa.

Wkrótce zostanie wyłoniony 
doradca strategiczny tej inwesty-
cji. O to starają się dwa porty lot-
nicze – Narita z Japonii oraz Seul-
-Inczon z Korei Południowej.

CPK stanowi wielką szan-
sę rozwojową dla Łowicza, bo  
w zasięgu półgodzinnego do-
jazdu oferować będzie tysiące 
miejsc pracy, od najprostszych, 
do najbardziej wyrafinowanych, 
wymagających specjalistycznego 
przygotowania. 

Temat stanowić jednak może 
też jeden z wątków kampanii 
wyborczej. Jeden z kontrkandy-
datów prezydenta Dudy, Rafał 
Trzaskowski, mówił już bowiem 
kiedyś, że jego zdaniem CPK nie 
jest potrzebny, bo: „W Berlinie 
udało się po latach, i będziemy 
mieli lotnisko, które… no trudno 
będzie z nim konkurować”. Obec-
nie podtrzymuje swe stanowisko 
przeciwne tej inwestycji.  wal

Centralny Port Komunikacyjny. Koncepcja biura projektowego Zaha Hadid.
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LOKALNA WAGA PREZYDENCKICH WYBORÓW
Gdy po wystąpieniu premiera 
umieściliśmy na naszym 
portalu Łowiczanin.info  
post wspominający,  
że temat CPK pojawił się  
w tym przemówieniu, część 
internautów wypowiadających 
się w komentarzach zarzuciła 
nam stronniczość. Ale  
w sprawie CPK, mieszkając  
w Łowiczu, rzeczywiście 
trudno nie zabrać głosu. Jedna 
strona – rząd i prezydent, 
przygotowuje tę wielką 
inwestycję, która radykalnie 
zmieni krajobraz gospodarczy 
całego zachodniego 
Mazowsza, oddziaływując 
szerzej niż 40 kilometrów 
dzielące Łowicz od lotniska. 
Druga strona: kandydat 

PO, jest zdecydowanie 
przeciwny tej budowie, a jako 
perspektywiczny port lotniczy 
dla Polski wymienia ten... 
w Berlinie. W takiej sytuacji 
wybór jest istotny i klarowny. 
Albo – albo. Trzaskowski tego 
nie ukrywa, wiemy czego 
się po nim spodziewać. 
Swój negatywny stosunek 
do tej inwestycji potwierdził 
ostatnio w piątkowym wydaniu 
Dziennika Gazety Prawnej 
– w wywiadzie, jaki z nim 
przeprowadzono.
Albo – albo. Albo będzie 
tak, jak jest: Łowicz zostanie 
coraz bardziej wyludniającym 
się miasteczkiem, w którym 
trudno żyć mając rzeczywiście 
ciekawą pracę. Albo zmieni się 

wszystko: Łowicz znajdzie się  
w strefie oddziaływania lotniska, 
do którego samochodem 
dojedzie się w pół godziny,  
a pociągiem szybciej. W którym 
będzie można mieszkać, 
pracując na lotnisku.  
Lub w nowych firmach, które 
powstaną, bo takie będzie 
zapotrzebowanie lotniskowego 
molocha. Logistycznych, 
zaplecza technicznego, 
budowlanego, hotelowych, 
ze sfery bezpieczeństwa  
– i kooperujących z nimi.  
Oby powstały u nas.
Mrzonki? To proszę wziąć 
pod uwagę, że Łowicz znalazł 
się w kręgu zainteresowania 
młodych przedsiębiorców 
spod Warszawy, którzy tu, 80 

km od siedziby swej firmy, 
stworzyli fabrykę Baby Cam  
i Vinci Play. A trudno w ogóle 
porównywać ich kapitał z siłą 
oddziaływania gigantycznego 
lotniska i wszystkich biznesów, 
jakie w takie przedsięwzięcie 
są angażowane. 
Bez wątpienia: Trzaskowski 
będzie wstawiał kij w szprychy 
budowie CPK, Duda będzie 
współpracował z rządem 
w tej sprawie. Stoimy więc 
przed jasnym wyborem. 
Zbyt często, jako Polacy, 
podejmujemy decyzje 
kierując się emocjami,  
a nie realnym bilansem 
zysków i strat.
Otwartym pozostaje inne 
pytanie – czy władze Łowicza 

są dobrze przygotowane  
do skorzystania z możliwości, 
jakie daje budowa CPK? Czy 
się do tego przygotowują? 
Mają koncepcje, szykują 
tereny, dbają o PR? Myślą 
w kategoriach 10-20 lat do 
przodu? Akurat w dziedzinie 
troski o przyszłość miasta 
od kilku miesięcy widać 
zbieżność w myśleniu radnych 
z PiS i ze środowiska Platformy 
i lewicy. To dobra wiadomość. 
Tyle że w kontekście 
szans CPK popieranie 
Trzaskowskiego przez to 
drugie środowisko jest jak 
zachowanie dziecka, które 
na złość mamie postanowiło 
odmrozić sobie uszy.
Wojciech Waligórski

Nowe Zduny | SP
Mobilne 
miasteczko  
i fantom
Gmina Zduny skorzystała 
w programu firmy PZU 
„Pomoc to moc”, z którego 
uzyskała dofinansowanie 
25 tys. zł. Mogły być one 
przeznaczone na poprawę 
bezpieczeństwa uczniów 
Szkoły Podstawowej  
w Nowych Zdunach.

Dzięki programowi do szkoły 
zakupiono mobilne miasteczko 
ruchu drogowego, które wyko-
rzystywane będzie do praktycz-
nej nauki przepisów ruchu dro-
gowego. 

Szkoła wzbogaciła się również 
w szkoleniowy manekin FULL 
BODY, który posłuży do nauki 
resuscytacji. Dzieci będą miały 
możliwość nauczenia się udziela-
nia pomocy w przypadku zatrzy-
mania oddychania i krążenia.  mwk 

Miasteczko ruchu  
drogowego przy SP w Nowych 
Zdunach. 
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Arkadia | Park oblegany przez spacerowiczów

W Arkadii pachnie akacją i jaśminem
Parki w Nieborowie i Arkadii, od ponownego otwarcia 
w maju, cieszą się bardzo dużym zainteresowaniem – 
większym niż w latach poprzednich. Przyjeżdża  
do nich wiele osób z różnych miast. Szukają tu spokoju, 
odpoczynku od miejskiego zgiełku i – powietrza,  
którego im brakowało w czasie kwarantanny.

Osoby, z którymi rozmawia-
liśmy minionej soboty 6 czerw-
ca w Arkadii, były w tym par-
ku po raz pierwszy. Przyjechały 
z Łodzi i Warszawy. Niektórzy 
trochę narzekali, że nie spodzie-
wali się, że w parku będzie aż tak 
dużo osób. Mieli problem ze zna-
lezieniem wolnego miejsc na par-
kingu. Nikt jednak nie żałował 
wycieczki do Arkadii, w której 
obecnie kwitnie i pachnie akacja 
oraz jaśmin. 

Z pieskiem
– Przyjechaliśmy z Łodzi naj-

pierw do Nieborowa. Spacerowa-
liśmy po parku ok. 2,5 godziny 
– powiedzieli nam Agata i Bar-
tek– para młodych mieszkań-
ców Łodzi. Była to ich pierwsza 
wycieczka od czasu lockdownu. 
– Bardzo ładne są te parki. Ten  
 Nieborowie jest bardziej przy-
rodniczy, rośnie tam dużo ga-
tunków kwiatów i drzew. Ten  
w Arkadii jest taki kontemplacyj-

ny. Można się tutaj wyciszyć – 
uważa mężczyzna. 

W czasie największych ob-
ostrzeń związanych z epidemią 

koronawirusa nasi rozmówcy nie 
wybierali się na spacery dalej niż 
w najbliższe okolice ich miejsca 
zamieszkania. Ale spacerować 
musieli, nawet obowiązkowo, po-
nieważ mają trzy psy. 

Z kocykiem
Nad stawem spotkaliśmy 5-oso-

bową rodzinną wycieczkę z War-
szawy. – Jest cudownie, wreszcie 
można skorzystać ze świeżego po-
wietrza. Zainteresowanie jest bar-
dzo duże, co było już widać na 
parkingu, gdzie był problem ze 
znalezieniem wolnego miejsca – 
powiedziała nam jedna pań. 

Ekipa ta była wcześniej w Nie-
borowie. Jak zauważyliśmy, ci tu-
ryści byli przygotowani na piknik. 
Mieli swój kocyk, gry i zdrowe 
przekąski owocowo warzywne  
w pojemnikach. Była to ich pierw-
sza wycieczka od czasu epidemii. 
Wcześniej – jak nam powiedzieli 
– wymykali się jedynie na działkę. 

Na leżaku
Z rozłożonych w parku le-

żaków skorzystały pani Ela, 
Agnieszka i Magda, które przyje-
chały na wycieczkę z Warszawy  
i Nowego Dworu Mazowieckie-
go. Lubią chodzić i zwiedzać. Był 
to dla nich drugi tego typu wyjazd  
w tym sezonie. Dwie panie  
z tej ekip pracują obecnie zdalnie  
w domu, trzecia jest nauczycielką  
i zakończyła już zdalną pracę, od 
dwóch tygodni – ponownie pracuje  
w szkole. 

Trasa wycieczki tej grupy wio-
dła przez Żelazową Wolę do Ar-
kadii. W Nieborowie jeszcze ni-
gdy nie były, ale planują wybrać 
się na odrębną wycieczkę, w in-
nym terminie. – Bardzo fajne 
miejsce, przyjemne i spokojne. 
Chyba dużo zdjęć ślubnych tu jest 
robionych – usłyszeliśmy od nich. 
Przyznały jednak, że nie spodzie-
wały się, że w parku będzie aż tak 
dużo osób.  mwk

ARiMR | Już czas na wnioski

Pomoc dla kół gospodyń
Rok 2020 jest trzecim z rzędu, 
w którym Koła Gospodyń 
Wiejskich mogą ubiegać się 
w ARiMR o dotację na swoją 
działalność.

Nabór wniosków rozpoczął się 
5 czerwca i potrwa do 30 wrze-
śnia 2020 r., chyba że wcześniej 
wyczerpana zostanie tegoroczna 
pula środków na ten cel (40 mln 
zł). By sięgnąć po wsparcie, koło 

musi być zarejestrowane w Krajo-
wym Rejestrze KGW. Wysokość 
pomocy uzależniona jest od liczby 
jego członków i wynosi: 3 tys. zł 
– dla koła liczącego nie więcej niż 
30 członkiń, 4 tys. zł – jeśli koło 
liczy od 31 do 75 członkiń i 5 tys. 
zł – ponad 75 osób. Informacje  
w placówkach ARiMR, pod nru-
merem bezpłatnej infolinii 800 
380 084 oraz na stronie interneto-
wej: www.arimr.gov.pl.

Łowicz | PTTK zaprasza po przerwie

Spacer z przewodnikiem
Po dłuższej przerwie łowicki 
oddział PTTK zaprasza 
mieszkańców i turystów na 
tematyczny spacer po mieście, 
pod hasłem „Literacko-filmowe 
wędrowanie”.

Spacer wyruszy w niedzielę 
14 czerwca o godz. 15 ze Starego 
Rynku, poprowadzi go prezes od-
działu PTTK, przewodnik Zdzi-
sław Kryściak. Poprowadzi on 

zainteresowanych śladem planów 
zdjęciowych filmów, które były 
kręcone w Łowiczu oraz miejsc, 
w których w przeszłości znajdo-
wały się kina. Opowie o aktorach, 
którzy byli związani z Łowiczem, 
ale także, kto ze znanych literatów 
był w Łowiczu, jak postrzegali oni 
nasze miasto, co napisali w swo-
ich wierszach i powieściach. Nie 
zabraknie anegdot i ciekawostek 
ze świata filmu i literatury.  tb

REKLAMA

Elżbieta, Agnieszka i Magdalena w parku w Arkadii były po raz pierwszy. 
Od razu zorientowały się, że może to być idealny plener do zdjęć ślubnych. 
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Dotacje | Młody rolnik

Nawet 150 tys. zł wsparcia
3 czerwca ruszył – a trwać bę-

dzie do 1 sierpnia – nabór wnio-
sków o premie dla młodych rolni-
ków. Mogą otrzymać 150 tys. zł 
wsparcia. 

Jest kilka warunków: wiek po-
niżej 40 lat, kwalifikacje zawo-
dowe, gospodarstwo min. 1 ha, 
rozpoczęcie prowadzenia dzia-
łalności rolniczej nie wcześniej 
niż 24 miesiące przed złożeniem 
wniosku, stworzenie gospodar-

stwa o wielkości ekonomicz-
nej mieszczącej się w przedziale 
od 13 tys. euro do 150 tys. euro, 
przedłożenie biznesplanu. Wnio-
ski przyjmują oddziały regional-
ne ARiMR. Więcej informacji na 
stronie www.arimr.gov.pl. 

To już 6 nabór tych wniosków. 
W pierwszym roku naboru (2015) 
do ARiMR wpłynęło 3 313 wnio-
sków, w 2019 już ponad 7 tysięcy. 
 opr. wal
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Andrzej Gębura (1987-2017)
We wrześniu tego roku miną trzy lata od przedwczesnej 
śmierci Andrzeja Gębury, łowiczanina związanego 
prywatnie i zawodowo ze Stowarzyszeniem Dać Szansę, 
którego założycielem i prezesem jest jego mama 
Wiesława Gębura, obecna radna miejska. Gdy Andrzej 
urodził się, 21 września 1987 roku w Łowiczu, 
jego starsza siostra Jola miała 11 miesięcy. 

Rodzice (Wiesława i Wiesław) 
cieszyli się, że na świat przyszedł 
zdrowy chłopiec, ponieważ cór-
ka urodziła się z zespołem Do-
wna. Wkrótce okazało się, że syn 
również ma poważne problemy 
ze zdrowiem, ponieważ cierpiał 
na Zespół Lennoxa-Gastauta, 
który wywoływał po kilkadzie-
siąt ataków padaczkowych w cią-
gu doby. Choroba była udręką dla 
dziecka i jego rodziców. 

Andrzej Gębura ukończył 
Szkołę Podstawową nr 6 im. Hen-
ryka Sienkiewicza w Łowiczu, 
a potem powstałe w tym samym 
budynku Gimnazjum nr 1, które 
miało tego samego patrona. Po-
tem uczył się w Liceum Ogól-
nokształcącym w Zakładzie Do-
skonalenia Zawodowego przy ul. 
Zgoda w klasie o profi lu informa-
tycznym. 

Przez pewien czas pracował 
na stacji paliw, później został pra-
cownikiem Stowarzyszenia „Dać 
Szansę”, którego siedziba mieści 
się przy ul. Mostowej. Tu zajmo-
wał się sprawami administracyjny-

mi, ale praca była dla niego czymś 
więcej, gdyż mama była szefową, 
a księgową – panią Ulę – znał od 
dzieciństwa i mówił na nią ciocia. 
– W tym stowarzyszeniu było jak 
w rodzinie – dodaje Anna Biegu-
szewska, która zna stowarzyszenie 
i panią prezes od wielu lat. War-
to wspomnieć, że Stowarzyszenie 
Dać Szansę prowadzi rehabilitację 
ruchową, ale również świetlicę te-
rapeutyczną, gdzie dzieci, również 
z rodzin z problemami, korzysta-
ją z pomocy w odrabianiu lekcji 
i w nauce. A jeśli są głodne – to 
zawsze znajdzie się coś dla nich 
do zjedzenia. 

– Mówiłam na niego Jędruś, 
tak wiele osób się do niego zwra-
cało. To był bardzo dobry czło-
wiek: ciepły, serdeczny i szczery, 
czasami nawet do bólu – mówi 
Izabela Sikora, która z upoważ-
nienia rodziny zmarłego opowie-
działa nam Andrzeju Gęburze. 
Pracowali razem około 7 lat i na-
wiązali prawdziwą przyjaźń, któ-
rą rozumiały i akceptowały ich ro-
dziny, wiedząc jaki jest charakter 
tych relacji. Znali się wcześniej, 
jeszcze przed pracą w stowarzy-
szeniu, bo oboje mieszkali na Za-
torzu. On przy ul. Szarych Szere-
gów, ona – przy Żwirki i Wigury. 
– Był biegły w sprawach kompu-
tera i innych sprawach technicz-
nych. Dużo mnie nauczył na kom-
puterze, czasem się denerwował 
jak o to samo pytałam. 

W ramach tejże przyjaźni pan 
Andrzej wyjadał koleżance go-
towaną kukurydzę, za co od-
wdzięczał się robieniem jej kawy. 
W pracy miał do czynienia z wie-
loma „dzieciakami”, czyli osoba-
mi niepełnosprawnymi, o których 
w Dać Szansę, bez względu na 
wiek, tak właśnie się mówi. Znał 

imiona ich wszystkich, lubił ich, 
a oni jego. Zdarzało się, że brał 
udział w wyjazdach z podopiecz-
nymi i wówczas bez problemu 
wchodził w rolę ich opiekuna. 

Prywatnie kochał góry i nar-
ty. Zdarzało się, że zdążył wrócić 
z jednego wypadu na narty i zaraz 
jechał na kolejny. Z tych wyjaz-
dów na Podhale pani Izabela za-
wsze dostawała osypki. Wiedział 
jak bardzo je lubi, wiec nie musia-
ła o nie prosić. Dobry kolega sam 
pomyślał, żeby jej przywieźć. 

Andrzej Gębura był osobą to-
warzyską i rodzinną. Bardzo ko-
chał swoją siostrę, choć czasem 
marudził, że musi się nią zajmo-
wać, ale na pewno czuł za nią od-
powiedzialność. Był przeszczę-
śliwy gdy cioteczny brat Michał 
poprosił go, aby został ojcem 
chrzestnym jego córeczki Oliwii. 
W swojej chrześnicy był zakocha-
ny po uszy, odwiedzał ją nie tyko 

wtedy, gdy była ku temu okazja, 
dla niej przebierał się za Święte-
go Mikołaja, aby w przebraniu 
podarować jej prezenty. Miał do-
bre relacje z bratem ciotecznym 
oraz z jego żoną Agnieszką. 

Lubił dbać o swój wygląd 
– ułożyć sobie włosy czy kupić 
nowe ubrania. Umiał okazywać 
sympatię. Koleżankom w pracy 
zawsze kupował piękne duże bu-
kiety z okazji Dnia Kobiet. W pra-
cy wraz z Pauliną, Krysią i Izabelą 
współtworzył zgrany zespół. Gdy 
ktoś miał imienny, to zostawali 
w siedzibie stowarzyszenia po 
pracy, aby razem je świętować. 

Zdarzało się, że w pracy zajmo-
wał się nie tylko pracą. Ponieważ 
był miłośnikiem serialu „Pierwsza 
miłość”, to czasem oglądał w sto-
warzyszeniu zaległe odcinki. Był 
tym bardzo pochłonięty i nie lubił, 
żeby mu przeszkadzać. 

Nawiązał kontakt z biurem po-
selskim Cezarego Olejniczaka, 
działającym niegdyś w tym sa-
mym budynku co „Dać Szansę”. 
Zaczęły go interesować polityka 
i wybory, dlatego kilkakrotnie 
zgłaszał się do pracy w obwodo-
wej komisji wyborczej. 

Te lata były dla niego dobre, żył 
normalnie, aktywnie. Zapomniał 
o chorobie, która była jego udzia-
łem w dzieciństwie. Miał plany 
na przyszłość, m.in. zrobić pra-
wo jazdy. Młode życie przerwa-
ła choroba – wirusowe zapalenie 
wątroby typu B, czyli żółtaczka 
wszczepienna. Początkowo nie 
zdawał sobie sprawy z powa-
gi sytuacji i zlekceważył choro-
bę. Za późno podjął leczenie.

– W szpitalu leżał około 2 mie-
sięcy. Odwiedzałam go często, na 
koniec bardzo cierpiał, ale zawsze 
mnie poznawał. Gdy byłam ostat-
ni raz, doktor Łukasz Skoneczny 
nie pozwolił mi wejść, powiedział 
tylko, że Andrzej umiera i są przy 
nim rodzice. Stałem pod drzwiami 
gdy odszedł. Czułam, że straciłam 
przyjaciela. 

Zmarł w szpitalu w Łowiczu, 
kilka dni po swoich 30. urodzi-
nach – 27 września 2017 roku. 
Pochowany został na cmentarzu 
Emaus, w grobie rodziny ze stro-
ny matki.  mwk

WSPOMNIENIA | POZOSTANĄ W NASZEJ PAMIĘCI

Okruchy życia
ODESZLI OD NAS | 1.06.2020–5.06.2020

 1 czerwca: 
Henryka Podkońska, l.71; 
Marek Salamon, l.71.

 3 czerwca: Marianna 
Plichta, l.84; Aleksander 
Waldemar Wielec, l.55

 4 czerwca: 
Józef Świniarski, l. 87; 
Emilia Kowalska, l.69

 5 czerwca: Julianna Sasin, 
l.91; Irena Woźniak, l.84 ; 
Teresa Gajda, l.66

REKLAMA

Był młodszym synem 
Wiesławy i Wiesława. 
Gdy przyszedł na świat, 
jego siostra Jola, która 
urodziła się z zespołem 
Downa, miała 11 miesięcy. 
Wkrótce okazało się, że 
syn, który miał być zdrowy, 
również cierpi na poważną 
chorobę. Mimo to starał się 
żyć normalnie i aktywnie, 
snuł plany na przyszłość. 
Kolejna choroba przerwała 
to. Zmarł kilka dni po 
swoich 30. urodzinach. 

  � Andrzej Gębura 
(1987-2017)

Andrzej Gębura bardzo lubił 
dzieci, a oczkiem w jego głowie 
była chrześnica Oliwia. To dla 
niej wcielił się w rolę Mikołaja. 
Uśmiech dziewczynki – jak widać 
– bezcenny. 
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Łowicz | Galeria Browarna

Na kiermaszu 
prawdziwe perełki

Jeśli ktoś spędza święto Boże-
go Ciała w Łowiczu, może zajrzeć 
do Galerii Browarna – przygoto-
wywany jest tam na tę okazję kier-
masz. Będzie można na nim nabyć 
egzemplarze autorskich wydaw-
nictw związanych z Łowiczem.

W ofercie znajdzie się m.in. 
bogato ilustrowany album „Boże 
Ciało”, zawierający kilkaset zdjęć 
autorstwa Jerzego Boreckiego, 
na których widać jak w ciągu lat 

zmieniała się procesja i jarmarki. 
Do kupienia będą też pocztówki, 
plakaty, zdjęcia, książki (w tym na 
przykład „Szkice łowickie” czy 
„Karty z dziejów Łowicza” czy 
„Mazowieckie siedziby Józefa 
Chełmońskiego”).

Galeria tego dnia dostępna bę-
dzie od godziny 10 do 16. Oprócz 
kiermaszu, warto też ją odwiedzić 
dla wystawy obrazów Roberta 
Bubla „Reali[n]sta[nt]”.  tm

Łowicz | Koncert w niedzielę

Na cześć Papieża Polaka
Sopranistka Aleksandra Bor-

kiewicz, Apertus Quartet (zespół 
smyczkowy artystek Filharmonii 
Łódzkiej) oraz ukraińska artystka, 
której specjalnością jest animacja 
piaskowa i malowanie światłem 
– wszyscy wystąpią w Muzeum 
w Łowiczu 14 czerwca (ale bez-
płatne zaproszenia należy pobrać 
w muzeum dzisiaj, 10 czerwca).

Koncert i towarzyszący mu po-
kaz malowania piaskiem, będą 
hołdem dla św. Jana Pawła II, 
z okazji setnej rocznicy urodzin 
(która minęła 18 maja tego roku). 
Koncert rozpocznie się o godzi-
nie 17, ale wszyscy zainteresowani 
z wcześniej odebranymi zaprosze-
niami, proszeni są o przyjście do 
godziny 16.45. tm
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Honorata Wilk,
ur. 23.05.2020 r., godz. 10.30, 
dł. 55 cm, waga 3.500 g, córka 
Gabrieli i Sebastiana, zam. Łowicz.

Region | Uroczystości rodzinne w nowej rzeczywistości 

Możliwość wesel zaskoczyła 
i młodych, i gości
Niespodziewany wybuch epidemii pokrzyżował plany wielu zakochanych, którzy w tym roku 
postanowili wypowiedzieć sakramentalne „tak”. Ale zniesienie obostrzeń w kwestii organizacji wesel 
i wieść, że uroczystości te mogą się już odbywać, zaskoczyły też restauratorów.

Pierwsze po przerwie wese-
la odbyły się w naszej okolicy 
w minioną sobotę, 6 czerwca. 
Ci, którzy do końca wierzyli, że 
w wyznaczonym wcześniej termi-
nie uda im się zorganizować ro-
dzinną uroczystość, z jednej stro-
ny odetchnęli z ulgą, ale z drugiej 
byli pełni obaw, czy w tak krótkim 
czasie wszystko uda się dopiąć 
na ostatni guzik. 

Przypomnijmy, że decyzję 
o możliwości organizacji we-
sel ogłoszono podczas konferen-
cji prasowej z udziałem premiera 
Mateusza Morawieckiego w śro-
dę, 27 maja, a zgodnie z nią im-
prezy do 150 osób mogły być 
organizowane już po blisko tygo-
dniu, a więc od 6 czerwca. I były.

O wielu sprawach 
decydowali 
w ostatniej chwili
– My byliśmy zaskoczeni, 

a młodzi jeszcze bardziej. W jed-
nej chwili okazało się, że pierw-
sze imprezy trzeba zorganizować 
w zaledwie kilka dni. Dołożyli-
śmy wszelkich starań, by, mimo 
obostrzeń, każdy był zadowolony 
i bezpieczny. Pozytywna była dla 
nas informacja o limicie osób, któ-
ry wyznaczono na 150, a nie jak 
wcześniej zakładano na 50 osób 
– powiedział nam Andrzej Gajda, 
właściciel sal weselnych w Do-
maniewicach, Woli Gosławskiej 
i Głownie.

Siłą rzeczy, uroczystości zor-
ganizowane w czerwcu muszą 
być skromniejsze niż planowa-
no, z jednej strony ze względu 
na wprowadzone limity, z drugiej 
zaś z uwagi na to, że nie wszyscy 
goście będą mogli na nie dotrzeć 
w ostatniej chwili. Okazuje się bo-
wiem, że ci, którzy ślubowali so-
bie miłość do końca życia w mi-
nioną sobotę, musieli powiadomić 
najbliższych o uroczystości wesel-
nej zaledwie kilka dni wcześniej. 
Wśród zaproszonych byli więc 
tacy, którzy chętnie zgodzili się 
przybyć, ale i tacy, którzy zrezy-
gnowali z udziału w rodzinnej za-
bawie ze względu na wcześniejsze 
plany lub – i to wcale nierzadko 
– troskę o własne bezpieczeństwo.

– Nie wszyscy goście deklaru-
ją, że będą. Wiele osób jeszcze boi 
się epidemii i woli zostać w domu. 
Z tego względu czerwcowe wese-

la będą dość problematyczne, bo 
albo będą dużo mniejsze, albo zo-
staną przełożone na inny termin. 
Mamy nadzieję, że latem uda się 
wrócić do normalności, jednak 
spodziewamy się, że w tym roku 
będzie sporo luk. Niektórzy zako-
chani już podjęli decyzję o przeło-
żeniu wesela na inny termin, np. 
za rok – powiedziała nam właści-
cielka innego domu weselnego, 
w pobliżu Strykowa.

Dlatego też, jak mówi prowa-
dząca sieć restauracji w Łowiczu 
i okolicy (Polonia, Szkiełka, Bia-
ła Dama) Katarzyna Kośmider, 

przenoszenie terminów uroczy-
stości jest obecnie na porządku 
dziennym, nawet w przypadkach, 
gdy data wydarzenia znana była 
gościom od dawna.

– Na bieżąco jesteśmy w kon-
takcie z młodymi. Zdarza się, 
że niektórzy dzwonią do gości, 
by potwierdzić ich przybycie i sły-
szą, że nic z tego. Wiele osób oba-
wia się jeszcze o zdrowie swoje 
i najbliższych, zwykle seniorów. 
Wtedy para młoda decyduje się 
przenieść wesele na inny termin, 
czyli na jesień lub przyszły rok 
– twierdzi.

Z relacji Marianny Sieroty, ko-
lejnej właścicielki sal bankieto-
wych w Łowiczu i Strzelcewie 
(Eden, Wiedeń, Mediolan), z któ-
rą rozmawialiśmy w czwartek 
4 czerwca, wynikało z kolei, 
że wiele decyzji trzeba podejmo-
wać w ostatniej chwili, gdy będzie 
już znana liczba gości.

– Pierwsze po przerwie we-
sele zorganizujemy 13 czerwca,
a nadal nie wiemy ile osób weź-
mie w nim udział, bo zaproszenia 
dopiero do gości dotarły. Musi-
my być elastyczni i przygotowani 
na różne możliwości. Uroczystość 
planowana była już dawno, ale 
rzeczywistość bardzo się zmieniła 
i ostatecznie wszyscy jesteśmy za-
skoczeni – powiedziała nam wte-
dy.

Biesiada 
przy osobnych stołach
Ci, którzy zdecydują się na we-

sele w czasie epidemii, będą mu-
sieli dostosować swoje oczeki-
wania do nowej rzeczywistości, 
zaleceń odgórnych i norm sanitar-
nych, a tych nie jest mało. Pierw-
szym warunkiem organizacji im-
prez do 150 osób jest zachowanie 
bezpiecznej odległości pomiędzy 
biesiadującymi. W większości 
sal miejscu wspólnego stołu poja-
wi się kilkanaście osobnych, przy 
których wedle zaleceń zasiadać 
powinny osoby, jakie kontaktują 
się ze sobą na co dzień. W prak-
tyce, decyzja o rozsadzeniu gości, 
podobnie jak do tej pory, należeć 
będzie do młodych.

Większość domów weselnych 
nie ma zresztą problemu z do-
stosowaniem swoich obiektów 
do wymaganego dystansu pomię-
dzy gośćmi, bowiem są one po-
wierzchniowo bardzo duże i przy-
stosowane do obecności nawet 
większej liczby osób. 

Sporo zmian wymagać bę-
dzie jednak organizacja posiłków, 
gdyż, zgodnie z zaleceniami, nie 
powinny one stać przez cały czas 
na stołach.

– Postawiliśmy na okrągłe sto-
liki, które będą od siebie odda-
lone. Umożliwi to zachowanie 
bezpiecznej odległości i zapew-

ni sprawną organizację posiłków, 
które po zakończonej konsumpcji 
będą ze stołów znikać. Pamiętamy 
o przestrzeganiu wszelkich norm 
sanitarnych i cały czas pozostaje-
my w łączności z sanepidem – do-
daje Marianna Sierota.

– U nas stoły rozstawione będą 
w kilku rzędach, co z jednej strony 
zapewni bezpieczeństwo, a z dru-
giej umożliwi gościom dobrą za-
bawę. Wymiana posiłków odby-
wać się będzie w sposób płynny. 
Stawiamy na bezpieczeństwo, ale 
równie ważne, jak zawsze, są dla 
nas dobre praktyki żywieniowe 
– mówi Katarzyna Kośmider. 

– Mimo że pierwsza impreza 
już za dwa dni, nadal nie wiemy 
jak dokładnie przebiegać będzie 
organizacja posiłków, bo wia-
domość o weselu spadła na nas 
niespodziewanie. Najbliższe dni 
poświęcimy na ekspresowe kon-
sultacje i działania, w nadziei, 
że wszystko się uda, a goście będą 
się dobrze bawić – podkreśla jed-
na z naszych rozmówczyń.

Lata tłuste, lata chude
A jak organizatorzy wesel oce-

niają obostrzenia, do których przy-
szło im się zastosować? Twierdzą, 
że jest ich sporo i są one dość ra-
dykalne, jednak przy odpowied-
niej organizacji można się do nich 
bez trudu dostosować.

– Płyny dezynfekcyjne już się 
pojawiły, zamiast suszarek do rąk 

udostępniliśmy papierowe ręcz-
niki, a obsługa będzie pracować 
w maseczkach. Oczywiście, 
z uwagi na sytuację, takich osób 
musi być więcej, co generuje 
koszty. Z jednej strony jest więc 
radość, że sytuacja wraca do 
normy, z drugiej świadomość, 
że koszty będą wyższe. To nie 
jest czas na robienie biznesu, ale 
na przetrwanie. Tak bywa, że po 
tłustych latach przychodzą chude 
– mówi Andrzej Gajda. 

Wiele wskazuje na to, że ta-
kie chwile przeżywać będzie 
w najbliższym czasie „Miodo-
wy Dom” w Głownie. Z relacji 
Urszuli Zakrzewskiej, jego wła-
ścicielki, wynika, że sporo osób 
zdecydowało się jednak na od-
wołanie imprezy lub przesunię-
cie jej na inny termin. Z uwa-
gi na niepewność, z jaką wiąże 
się przebieg epidemii i jej ewen-
tualny nawrót jesienią, więk-
szość chętnych decyduje się 
na organizację wesela dopiero 
w przyszłym roku. 

– Zainteresowanie jest słabe, 
bo ludzie nadal boją się spotykać 
w większym gronie i mało gości 
wyraża taką chęć. To nie doty-
czy jedynie wesel, lecz także in-
nych imprez, które organizujemy, 
m.in. przyjęć okolicznościowych 
– mówi Zakrzewska.

Na szczęście, nie wszyscy się 
boją. Weselny biznes na pewno 
przeżyje. �

AGNIESZKA
WOJCIESZEK

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

W większości sal 
miejscu wspólnego 
stołu pojawi 
się kilkanaście 
osobnych, 
przy których wedle 
zaleceń zasiadać 
powinny osoby, 
jakie kontaktują się 
ze sobą 
na co dzień.

Maja Kołaczek, 
ur. 26.05.2020 r., godz. 13.50, 
dł. 59 cm, waga 3.920 g, córka 
Pauliny i Pawła, zam. Przemysłów.

Sala weselna w „Szkiełkach” czeka na przybycie gości. Na pierwszym planie punkt dezynfekcji, 
na drugim stoły w rzędach. 

FO
T.

 K
AT

A
R

ZY
N

A
 K

O
Ś

M
ID

E
R

Sala weselna „Wiedeń”. Standardem ma być, że przy jednym stole 
siedzą najbliżsi.
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PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ, UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27, SKLEP P. PACLER; BOLIMÓW, UL. FARNA 1 SKLEP 
„EWA”, P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KIERNOZIA, RYNEK KOPERNIKA, KIOSK P.  WESOŁOWSKIEJ; 
KOCIERZEW PÓŁNOCNY: SKLEP „NA PÓŁNOCNYM” KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA;  
NOWA SUCHA 22, SKLEP P. SIEWIERY; OSTRÓW 20, SKLEP P. BEJDY; OSMOLIN: UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; UL. RYNEK 19, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI, UL. WARSZAWSKA 183,  
SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY CZARNEGO 12, SKLEP P. BIŃCZAK; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY, ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5,SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ;  
ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; GŁOWNO, UL. BIELAWSKA 3, SKLEP WIELOBRANŻOWY; DMOSIN 1: PIEKARNIA BOŻENA, KRZESZEWSKA; STRYKÓW: STARY RYNEK 1;  UL. CMENTARNA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN SKLEP „MAGDA”, UL. WŁ. JAGIEŁŁY; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. M. DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”;  
PODCZACHY 16, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ; ŻYCHLIN, UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe
kupno

 �Auto skup całe i uszkodzone, 
wszystkie marki, najlepsze ceny, 
604-191-186.

 �Dostawcze, 725-562-998.
 �Skup samochodów, 725-361-836.
 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 �AUDI A6, 1.9, 2002 rok, 130 KM, stan 

dobry, 609-459-539.
 �BMW 316 E36, 514-518-658.
 �BMW 318D, 2004 rok, 6.900 zł,  

w rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, 
604-706-309.

 �CHEVROLET Aveo, 1.2 benzyna/
gaz, 2005 rok, cena promocyjna, 
604-706-309.

 �CHEVROLET Spark, 0,8, 2007 
rok, 90.000km, metalik, klimatyzacja, 
atrakcyjna cena, 604-706-309.

 �DACIA Duster, 1.5 DCI, 2011 rok, biała, 
501-240-510.

 �DAEWOO Matiz, 2003 rok, OC do 
lutego, przegląd do października, cena 
1.800 zł, 604-071-943.

 �FIAT 126p, 1993 rok, 799-268-290.
 �Fiat Panda, 2006 rok, 609-151-231.
 �FIAT Panda, 1.1, 2009 rok, 

606-348-077.
 �FIAT Panda III, 1.2, 2012 rok, 

59.000km, 695-323-452.
 �FIAT Seicento, 1.1, 2010 rok, 

608-167-452.
 �FIAT Seicento, 2000 rok, 695-688-318.
 �FORD Fiesta, 2007 rok, 577-028-979.
 �FORD Mondeo, 2,0 TDCI, 2010 rok, 

608-641-402.
 �FORD Mondeo, 1.8 benzyna/gaz, 

2002 rok, niski przebieg, 733-125-163.
 �HONDA Civic, 1.4 16V, 2005 

rok, bogate wyposażenie, 7.800 zł, 
513-375-786.

 �HYUNDAI I30, 1.4, 2011 rok, 
I właściciel, 600-944-728.

 �KIA Venga, 1.4 benzyna/gaz, 2011r, 
190.000km, +koła zimowe, 606-432-319.

 �MAZDA 3, 2015, 603-549-592.
 �MAZDA Demio, 1.3 16V, 2001 rok,  

I właściciel, 90.000 km, stan rewelacyjny, 
513-375-786.

 �MERCEDES VITO, 1997, 190000, 
Garażowany, cena 4000 zł, 889-257-554.

 �MITSUBISHI Space Star, 2005 rok, 
605-561-542.

 �NISSAN Almera, 1.5, 2005 rok, 
5-drzwiowy, 4.200zł, 602-584-266.

 �OPEL Corsa C, 1.0, 2003 rok, 
606-348-077.

 �OPEL Corsa, 1.2, 2014 rok, 37.000km, 
salon Polska, 600-944-728.

 �OPEL Vectra C GTS, 1.9 TDI, 2009 
rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, 513-375-786.

 �OPEL Zafira, 1.8b, 2003 rok, 
606-348-077.

 �PEUGEOT 206, 1.4b, 2007 rok, 
606-348-077.

 �PEUGEOT 207, 2008 rok, 
691-972-304.

 �PEUGEOT 406, 1,9 D, 1999 rok, Stan 
dobry, 509-298-566.

 �RENAULT Laguna 2, 2004 rok, cena 
do negocjacji, 696-385-646.

 �RENAULT Laguna, 1.6, 2000, 220000, 
Stan bardzo dobry, 698-562-529.

 �RENAULT Scenic, 2000, Stan bardzo 
dobry, 602-270-556.

 �SAAB 9,3 19TID, 150 KM, 
609-945-715.

 �SKODA Fabia, 1.4 benzyna/gaz, 2001 
rok, kombi, 515-914-009.

 �SKODA Felicia, 1.6 gaz, 1999 rok, 
694-146-962.

 �SKODA Octavia, 1.9 D, 2005, 
515-933-244.

 �SUZUKI SX IV, 2009/2010 rok, 
604-931-629.

 �TOYOTA Avensis, 2.0 D-4D, 2006 rok, 
wersja D-Cat, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, 604-706-309.

 �TOYOTA Corolla, 2004, 662-045-916.
 �TOYOTA COROLLA VERSO, 2.2 

DISEL, 2007, II właściciel, 7-dmmio 
osobowy, hal, komplet kół, 513-606-013.

 �TOYOTA Yaris, 1.4D4D, 2003 
rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna, 
513-375-786.

 �VOLVO S40, 2.0D, 2005 rok, czarny 
metalik, bogato wyposażony, 11.900 zł, 
513-375-786.

 �VW Bora, 1.9TDI, 2002 rok, 
klimatyzacja, stan rewelacyjny, 
604-706-309.

 �VW Fox, 1.2b, 2006 rok, 606-348-077.
 �VW Polo, 1.4, 2009 rok, 11.200 zł, 

513-375-786.

inne
 �Klucze samochodowe, piloty, stacyjki, 

Głowno, 606-319-335.

 �Kupię przyczepkę samochodową, 
604-649-151.

 �Sprzedam alufelgi 14 cali, opony 
gratis, 693-944-178.

motorowe
kupno

 �Stare motocykle, części, 513-185-357.
 �Kupię stare motory i części, 

603-444-431.

sprzedaż
 �Motorower Barton, 2017 rok, 

609-524-676.
 �Sprzedam MZ ETZ 150, 669-034-011.

garaże
wynajem

 �Do wynajęcia garaż murowany,  
ul. Starzyńskiego, 604-192-784.

nieruchomości
kupno

 �Kupię ziemię, gm. Łyszkowice  
i okolice, 502-602-463.

sprzedaż
 �Działka 1,22 ha, Zielkowice I, 

609-106-174.

 �Sprzedam działkę na Zielkowicach 
1000 mkw, 602-504-924.

 �Polesie, 9.400 mkw., 603-878-783.

 �Sprzedam działki o pow. 3073m2  
i 3032 m2 w Dobieszkowie z projektami 
budynków, 782-596-220.

 �Działka 900 mkw, uzbrojona, Bełchów 
Osiedle, 880-280-527.

 �Działka budowlana 1737 mkw. 
Klewków oraz działkę w Łowiczu  
ul. Cegielniana 2604m2, 502-323-404.

 �Mieszkanie 60m2, 3 pokoje,  
os. Dąbrowskiego I piętro, 605-180-881.

 �Sprzedam 2/3 udziałów  
w nieruchomości w Łowiczu przy  
ul. Chełmońskiego 20, 603-806-152.

 �Sprzedam ziemię rolną Zduny Wieś,  
513-044-270.

 �Sprzedam działkę rolną 0,26 ha, 
Szymanowice, 536-009-699.

 �Sprzedam dom w Łowiczu, 
797-777-537.

 �Działka budowlana 2.300 mkw., 
Małszyce 63a lub 2x1000 mkw., 
504-475-567.

 �Sprzedam tanio działkę budowlaną,  
5 km od Łowicza, 509-231-973.

 �Działka budowlana 2000 mkw., 
Janowice, 606-703-156.

 �Sprzedam mieszkanie, Noakowskiego, 
791-542-072.

 �Sprzedam 1,04ha ziemi na Świącach; 
26.000 zł, 668-409-727.

 �Mieszkanie z kredytem 44 m2, 
Noakowskiego, IVp., 530-013-864.

 �Działka rolno-budowlana, 6.500 m2, 
669-034-195.

 �Działki budowlane, Otolice, 
668-049-706.

 �Sprzedam dom duży, podpiwniczony 
12-letni z działką, z tarasem, garażem 
dwustanowiskowym. Dzielnica 
Zabrzeźnia-Głowno 601-084-905,  
668-079-153, Głowno.

 �Gospodarstwo rolne 22,13 ha klasa 
III-VI, Seligi gmina Bielawy. Możliwość 
nabycia placu z budynkami i przyległą 
działką 0,95ha, 535-730-887.

 �Mieszkanie 50 m2, os. Kostka,  
do remontu, 601-942-050, po 18:00.

 �Sprzedam działkę budowlaną,  
2.000 mkw., Janowice, 502-768-210.

 �Sprzedam mieszkanie 50 mkw.,  
os. Dąbrowskiego, 501-701-013.

 �Sprzedam dom z działką 1100 mkw. 
przy trasie Łowicz- Skierniewice,  
733-493-107, 792-061-668.

 �Teren leśny na zabudowę hotelu, 
domu pogodnej starości, pow. ok. 1,2 
ha z domem mieszkalnym i domem 
biurowym, Głowno, 602-276-728.

 �Sprzedam mieszkanie 73 mkw., 
osiedle Bratkowice, 1 piętro, 
661-800-516.

 �Sprzedam mieszkanie 58 mkw., 
Łowicz ul. Starzyńskiego, 668-049-981.

 �Sprzedam dom jednorodzinny  
w Łowiczu, 693-422-895.

 �Sprzedam mieszkanie II piętro  
48 mwk., 791-768-666.

 �Sprzedam działkę budowlaną  
o pow. 0,8 ha w Bielawach, 784-843-470.

 �Mieszkanie 72 mkw. po generalnym 
remoncie, 4-pokojowe, duża kuchnia, 
piwnica, os. Bratkowice, 737-410-189.

wynajem
 �Wynajmę mieszkanie 52 m2 +garaż 

od 1.06.2020, wszystkie media, 
607-302-816.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
606-569-727.

 �Wynajmę 2 pokojowe mieszkanie  
w Łowiczu, 510-177-041.

 �Wynajmę lokal na Krakowskiej, 
607-809-288.

 �Domek w Strykowie do wynajęcia, 
603-642-202.

 �Wynajmę bloki, 38 mkw., Łowicz,  
606-706-967, po 16:00.

 �Wynajmę mieszkanie, Noakowskiego, 
791-542-072.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
693-944-068.

 �Wynajmę 2-pokojowe mieszkanie 
obok dworca PKP, 791-000-972.

 �Tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 
Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, 512-098-358.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, Złaków 
Borowy i okolice, 727-472-512.

 �Pokój Starzyńskiego,  
692-101-989.

kupno różne
 �Bagnety, monety, starocie, 

606-941-752.
 �Kupię piec CO, pustaki, drut, 

607-809-288.

sprzedaż różne
 �Sprzedam krzesła do renowacji, 

669-325-029.

 �Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, 531-467-981.

 �Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, 501-658-261.

 �Drewno kominkowe, opałowe, 
504-257-615.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, transport, 600-895-026.

 �Drewno opałowe, 798-877-090.

 �Rusztowania warszawskie, 
500-262-573.

 �Piec C.O żeliwny, silnik elektryczny  
5,5 kw, 692-892-162.

 �Wózek paleciak, 693-830-160.

 �Sprzedam fotelik rowerowy, 
510-577-351.

 �Sprzedam meble kuchenne, 
531-778-136.

 �Piła spalinowa Husqvarna 36, 
609-524-676.

 �Oddam korzenie z drzew owocowych, 
663-659-622.

 �Kamień polny, wieczorem, 
887-361-751.

 �PlayStation 4, XBox 360,  
609-524-676.

 �Rower trójkołowy nowy,  
798-454-363.

 �Kanapa w dobrym stanie, tanio, 
669-707-819.

 �Wózek widłowy elektryczny Linde E-16, 
2012 rok, bateria + prostownik, wysokość 
masztu 2,60 FVAT, ważny UDT, cena 
27.000 brutto, 505-620-764.

 �Ule Dadanta nowe, bojler 60 litrów 
elektryczny, 532-468-909.

 �Jaja wiejskie, tel. (46) 837-14-61, 
665-094-708.

 �Sprzedam piłę Stihl MS 880, 2017 rok, 
664-778-301.

 �Sprzedam automatyczny kocioł 
z podajnikiem ślimakowym 42 KV 
automat, Eko Perfekt firmy Lazar, 
pracował 6 miesięcy, 602-218-179.

 �Sprzedam używany wypoczynek  
2- i 3-osobowy, 602-218-179.

 �Sprzedam zbiornik 4.000 litrów  
na olej opałowy, silnik 7,5 kW, krajzega, 
200 litrów olej wrzecionowy, palety, 
601-419-956.

 �Panele słoneczne, 727-534-450.
 �Sprzedam wózek inwalidzki, 

661-465-000.
 �Sprzedam dąb, Domaniewice, 

725-590-552.
 �Sprzedam kamienie, 508-569-537.
 �Zamrażarka Polar 6 szufladkowa, 

513-314-717.
 �Sprzedam wózek inwalidzki nowy 

belgijski i balkonik, 514-682-096.
 �Kontener biurowo- mieszkalny, 

603-607-929.
 �Sprzedam wapno, 692-668-521.
 �Sprzedam trelinkę z rozbiórki, 

605-094-165.
 �Wózek widłowy Mitsubishi LPG, 

7.000zł, 602-584-266.
 �Sprzedam Migomaty 180-250 Amper 

TIG ACDC 180 Amper, 502-506-412.
 �Sprzedam plandeki-banery siatkowe 

w różnych rozmiarach, myjka do warzyw, 
603-809-795.

 �Piec miałowy, dwukółka, 609-608-729.
 �Piec CO 3,8 KW, 602-511-928.
 �Sprzedam śrutownik Bąk, pompę 

wodną z silnikiem, nową, typ Apollo, 
508-917-853.

 �Drzewo opałowe, 660-726-748.
 �Rowerek 16” dziewczęcy, 515-933-244.
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 �Sprzedam stębnówki, automaty, 
Brzeziny, 663-496-011.

 �Sprzedam łubianki, drewniane, 
używane, 607-889-775.

 �Dwa fotele skórkowe + kanapa, 
691-034-607.

praca
dam pracę

 �Zatrudnię osobę do serwisu opon 
na stanowisko mechanik-wulkanizator, 
Bratoszewice, dobre warunki, 
505-151-701.

 �Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
barmankę oraz pomoc kuchenną,  
504-859-387, 885-353-500.

 �Zatrudnię hydraulika, pomoc 
hydraulika, 691-991-000.

 �Ślusarz, Zduny. Praca na miejscu, 
601-303-235, Zduny.

 �Zatrudnię pomocnika na budowę, 
607-168-196.

 �Do zbioru truskawek z dowozem  
z Łowicza (możliwy nocleg), 697-286-861, 
787-982-333.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek  
z dowozem z Łowicza (możliwy nocleg), 
697-286-861, 787-982-333.

 �Hurtownia budowlana w Strykowie 
zatrudni na stanowisko sprzedawcy  
i magazyniera. Dobre wynagrodzenie, 
601-153-348.

 �Pracowników do produkcji ogrodzeń 
betonowych (praca akordowa) koło 
Strykowa, spawacza na 1/2 etatu  
lub jako pracę dodatkową, 606-238-181, 
509-345- 234.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek, 
785-480-517.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek 
Kocierzew. Możliwość dowozu  
z Łowicza, 600-876-355.

 �Zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice Dmosina, 609-846-316.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek, 
Płaskocin, 661-852-737.

 �„Poszukujemy ślusarzy, 
lakierników oraz elektryków w firmie 
produkującej maszyny do warzyw  
w Łowiczu. CV na adres 
e-mail: praca@pro-vega.pl, 
tel. (46) 811-55-22.

 �Przyjmę pracownika do dociepleń, 
511-735-802.

 �Zatrudnię do dociepleń, 
500-583-446.

 �Zatrudnię pracowników na budowę 
(pomocnik), 783-997-688.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek, 695-
774-291, 663-438-429.

 �Zatrudnię szwaczki na overlock, 
stębnówkę, dwuigłówkę, Głowno, 
665-217-483.

 �Zbiór bobu, 663-187-323.
 �Zatrudnię do zbioru truskawek, okolice 

Głowna (Bielaw), 697-714-838.
 �Zatrudnię samodzielnego brukarza, 

pomocników, wysokie wynagrodzenie, 
725-710-267.

 �Truskawki do zbioru, 696-604-979.

 �Zatrudnię do rwania truskawek. Dobre 
warunki., 691-744-376.

 �Zatrudnię do zbioru bobu, 
Łaguszew, 605-591-610.

 �Przyjmę do zbioru truskawek, dobre 
zarobki, 500-850-873.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek, 
509-853-384.

 �Zatrudnię do zbioru bobu, 
884-882-509.

 �Zatrudnię do zbioru bobu, 
661-681-278.

 �Firma Krolux zatrudni do prac 
torowych. Atrakcyjne wynagrodzenie, 
dzwonić 9-13, 668-391-722.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek 
(Skaratki), 505-904-027.

 �Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, 
501-735-885.

 �Zatrudnię pomocnika na budowę 
stawka 17-18 zł na godzinę, 
667-324-294.

 �Przyjmę do zbioru truskawek, 
664-173-486.

 �Zatrudnię do sprzątania, 691-991-000.
 �Przyjmę ślusarza, spawacza, 

pomocnika, 506-771-822.
 �Zatrudnię do maszyn 

skarpetkowych: mechanika - 
programistę, dziewiarza, szwaczkę. 
Łowicz, 668-479-265.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek, 
Płaskocin, 669-560-392.

 �Dam pracę: elewacje, wykończenia 
wnętrz, 500-005-095.

 �Przyjmę do zbioru truskawek, 
Kocierzew, 783-955-623.

 �Zatrudnię stolarza/pomocnika, 
stolarza do prac stolarskich, 607-701-177.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek, 
724-185-326.

 �Poszukujemy osoby z 
doświadczeniem na samodzielne 
stanowisko cukiernika w dziale ciast 
deserowych (ciastka kremowe, torty) w 
Głownie. Atrakcyjne wynagrodzenie do 
negocjacji, 504-110-884.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek na 2 
tygodnie, 660-048-076.

 �Zatrudnię osobą szyjącą do szwalni 
na terenie Głowna, praca na 1 zmianę w 
miłej atmosferze, 602-457-089.

 �Chałupnictwo, firma z Głowna 
poszukuje chałupniczek do szycia 
odzieży, możliwość dowozu, 
602-457-089.

 �Praca dla szwaczek, firma 
zlokalizowana jest w Głownie, 608-371-
616, 504-907-383.

 �Praca w Holandii od zaraz przy 
wykończeniach, 880-517-623.

 �Przyjmę do zbioru bobu, 782-603-477.
 �Przyjmę do zbioru bobu, możliwość 

dowozu, wysoka stawka godzinowa, 
512-874-011.

 �Zatrudnię do zbioru bobu, 697-693-
641, 511-144-345.

 �Zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych lub współpracy, 
509-299-676.

 �Przyjmę spawacza może być do 
przyuczenia, 603-061-839.

 �Zatrudnię 2 kobiety do zbioru 
truskawek, 607-034-098.

 �Zatrudnię do rwania truskawek, 
781-384-431.

 �Praca bób, 727-534-450.
 �Zatrudnię kierowcę kat. C, C+E, 

również dorywczo w ruchu krajowym, 
601-385-525.

 �Przyjmę do pracy biurowej na staż, 
kadrybratex@op.pl.

 �Zatrudnię pracowników do bobu, 
790-575-493.

 �Przyjmę do zbioru bobu, 793-930-278.
 �Zatrudnię kierowcę C+E. Praca na 

terenie kraju w oparciu o umowę o pracę 
(załadunek w Piątku), 501-661-904.

 �Zatrudnię pracownika do ślusarni, 
Stryków, 606-439-498.

 �Zatrudnię dociepleniowców z 
doświadczeniem i pomocników, 
600-575-945.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, 505-845-686.
 �Zatrudnię do zbioru truskawek, 

724-551-112.
 �Przyjmę do pracy przy zbiorze bobu w 

Łowiczu, 503-956-610.

szukam pracy
 �Podwójna obsada kierowców C+E 

poszukuje pracy na chłodnie od zaraz 
Hiszpania-PL, 605-470-435.

usługi wideo
 �NAK Studio Films: firma z długoletnią 

tradycją, z nowymi technologiami HD, 
ujęcia dronem, 889-910-129.

remontowo-
budowlane
usługi

 �Wylewki agregatem, 698-480-048.
 �Tynki tradycyjne, z piaskiem 

kwarcowym, wylewki, solidnie, 
501-931-961.

 �Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
668-591-725.

 �Tynki maszynowe, 796-954-454.
 �Układanie kostki brukowej, 

667-837-817.
 �Cyklinowanie, polerowanie, 

501-249-461.
 �Układanie kostki brukowej, opaski 

wokół nagrobków, 667-189-380.
 �Tynki, 575-661-940.
 �Brukarstwo, 791-306-104.
 �Usługi kruszarką (rozbiórki), 

przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, 
693-565-564.

 �Układanie kostki brukowej, 
605-565-647.

 �Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, 604-144-668.

 �Malowanie, 514-347-542.
 �Ogrodzenia panelowe, metalowe, 

siatki, betonowe, łupane, bramy, 
furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
798-877-090.

 �Dachy, pokrycia dachowe, konstrukcje, 
obróbki, 609-846-316.

 �Usługi budowlane, docieplenia, 
572-947-448.

 �Usługi minikoparką, wywrotka do 3,5 
tony, 608-632-134.

 �Ogrodzenia - montaż, 606-303-471.
 �Docieplenia budynków, elewacje, 

glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
FVAT, 606-737-576.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
609-135-411.

 �Wykończenia wnętrz, remonty, 
532-115-111.

 �Układanie płytek, remonty, 
666-152-315.

 �Dachy, elewacje. Szybko, tanio, 8% 
VAT, 502-859-742.

 �Malowanie elewacji, 607-168-196.
 �Wykończenia wnętrz, malowanie, 

gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
Wolne terminy, 663-801-457.

 �Malowanie ogrodzeń, renowacja, 
793-394-921.

 �Brukarstwo, 579-243-494.
 �Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 

panele, płyta G/K, wykańczanie 
poddaszy, 535-466-501.

 �Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
łazienki wykończenia, malowanie 
elewacji, 609-541-373.

 �Wylewki maszynowy mixokret, 
517-032-915.

 �Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
G/K, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, 792-781-446.

 �Podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. Schody: 
renowacja. Profesjonalnie, solidnie, 733-
552-113, 601-378-677.

 �Remonty wykończenia od A-Z, 
739-021-981.

 �Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, 739-021-981.

 �Malowanie, gipsowanie, ścianki GK, 
sufity podwieszane, itp. Wolne terminy, 
663-801-457.

 �Kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, 693-184-322.

 �Usługi koparko-ładowarką i mini 
koparką, 604-413-669.

 �Posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, 785-246-112.

 �Docieplenia, elewacje, 519-179-135.
 �Gładzie gipsowe, malowanie, 

zabudowy karton/gips., 796-689-987.
 �Docieplanie budynków, elewacje, 

struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, 607-612-176.

 �Dachy: konstrukcje, pokrycia, naprawy, 
konserwacje, malowanie, smarowanie, 
609-227-348.

 �Krycie dachów i sprzedaż materiałów 
budowlanych. Tanio, solidnie!, 
608-677-525.

 �Papa - tanio, solidnie!, 608-677-525.
 �Przyłącza wodno-kanalizacyjne, 

minikoparka, wywrotka piasek, suchy 
beton, 508-175-031.

 �Układanie kostki brukowej, montaż 
ogrodzeń ozdobnych, 887-486-452.

 �Remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, 721-108-965.

 �Układanie kostki brukowej, tarasy, 
pomniki, wjazdy, 791-080-403.

 �Remonty. Kompleksowe wykończenia, 
dekoracje ścienne, 535-201-707.

 �Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, 607-090-260.

 �Tynki, remonty, docieplenia, 
510-300-753.

 �Cyklinowanie bezpyłowe, 504-960-515.
 �Malowanie dachów, papa 

termozgrzewalna, 608-195-550.
 �Montaż ogrodzeń panelowych  

i innych oraz układanie kostki brukowej, 
665-678-432.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, 725-668-616.

 �Murowanie klinkier, płoty i kominy, 
721-651-936.

sprzedaż
 �Extra czarna ziemia ogrodowa, po 

obróbce mechanicznej, 601-239-779.
 �Żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 

odwodnień i drenażu, Kopalnia 
Maurzyce, 601-239-779.

 �Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, 693-565-564.

 �Rusztowania warszawskie, 
500-262-573.

 �Sprzedam materiały budowlane, 
502-140-481.

 �Wyprzedaż rolet okiennych, 
602-370-470.

 �Tanie, dobre, nowe okna i drzwi, 
602-370-470.

usługi 
instalacyjne

 �Hydraulika kompleksowo, 
601-818-310.

 �Usługi elektryczne, 509-838-364.

 �Drobna hydraulika, biały montaż, 
535-466-501.

 �Przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, 535-466-501.

 �Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, 
506-891-289.

 �Usługi hydrauliczne, 785-543-610.
 �Fotowoltaika, 727-534-450.
 �Anteny, telewizory naprawa, 

791-210-176.
 �Tanio kamery, ekspres, 728-188-127.
 �Elektryk, 608-145-585.

usługi inne
 �Wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, 668-591-725.
 �Okna: naprawa, regulacja, 

609-135-411.
 �Rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 

zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, 667-732-751.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., 504-070-837.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
609-135-411.

 �Wycinka drzew, 696-008-528.
 �Odnawianie wanien, 600-979-826.
 �Usługi koparko-ładowarką, 

607-168-196.
 �Wycinka drzew, 510-052-908.
 �Usługi podnośnikiem, 510-052-908.
 �Mycie, malowanie dachów, elewacji, 

kostki, 510-052-908.
 �Naprawa telewizorów, Łowicz 

Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
728-227-030.

 �Usługi rębakiem, rozdrabnianie gałęzi, 
przycinka drzew, 606-370-008.

 �Koszenie nieużytków i łąk, 
606-370-008.

 �Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
782-718-483.

 �Dekorowanie sal na wesela, komunie, 
chrzciny i inne imprezy okolicznościowe, 
889-320-547, 787-575-801.

matrymonialne
 �Rozwodnik nie z własnej winy, 52 lata, 

spokojny, niepalący, nienadużywający 
alkoholu, pracujący zawodowo, 
delegacja. Pani 47 lat szczupła, 
niepaląca, 880-454-989.
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 �Piędziesięciolatek z okolic Głowna 
pozna Panią w celu matrymonialnym 
chętną do zamieszkania na wsi, 
696-790-196.

nauka
 �Prace dyplomowe, licencjackie, 

magisterskie - przepisywanie, pomoc; 
794-060-711.

 �Matematyka, 791-802-482.
 �Matematyka, 601-303-279.
 �Matematyka, 607-440-582.
 �Nauka Języka Angielskiego Jacek 

Romanowski, 607-440-582.

rolnicze – kupno
płody rolne

 �Kupię zboża, 508-471-814.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, 783-112-512.

 �Skup zboża, auto samozaładowcze, 
607-202-732.

 �Kupię zboże, 693-157-117.

 �Kupię żyto, pszenżyto, jęczmień, owies, 
733-067-051.

 �Kupię zboże paszowe i sprzedam 
zboże paszowe, 668-478-617.

hodowlane
 �Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, 
603-711-760.

 �Kupię byczki, jałówki 100-500 kg do 
dalszego chowu, 515-121-410.

 �Kupię byczki mieszańce, 17zł/kg, 
883-806-661.

 �Kupię byki do 400 kg, dalszy chów, 
603-802-304.

 �Kupię byczki i owies, 693-848-103.

maszyny
 �Każdego Ursusa, Władymirca, 

725-361-836.

 �Kupię C-328, C-330, C-360, C-355, 
C-380, MTZ, MF-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, 
502-939-200.

 �Kupię glebogryzarkę grudziądzką do 
C-330, 692-465-143.

 �Kupię przegrabiarkę 4-gwiazdzistą do 
siana (słoneczko), 692-465-143.

inne
 �Kupię beczkę ocynkowaną 600-1000 

litrów, 603-802-304.

rolnicze - 
sprzedaż
płody rolne

 �Sprzedam kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61.

 �Suche wysłodki, śruty, otręby, 
602-235-159.

 �Sprzedam suchą słomę w belach, 
Świące, 601-320-604.

 �Słoma ze stodoły, 664-837-390.

 �Zboże, 723-585-201.

 �Pszenżyto, 662-665-605.

 �Jęczmień, pszenżyto, 609-788-366, 
gmina Chąśno.

 �Słoma okrągłe bele ze stodoły, 
693-830-160.

 �Słoma ze stodoły, Zakrzew, 
509-392-251.

 �Pszenżyto, pszenica, 669-419-342.

 �Słoma, 504-775-043.

 �Słoma, 665-340-488.

 �Jęczmień, 665-106-042.

 �Sprzedam pszenżyto, 783-822-942.

 �Pszenżyto, jęczmień, Kiernozia, 
609-842-747.

 �Słoma 120x120 ze stodoły, Zakrzew 
lub Waliszew, 728-764-930.

 �Sprzedam pszenżyto i owies, 
518-980-116.

 �Sprzedam słomę baloty, 533-928-614.

 �Duże bele słomy ze stodoły, Chąśno, 
696-375-777.

 �Sprzedam pszenżyto, 793-497-528.

 �Sprzedam mieszankę i jęczmień, 
660-851-438.

 �Słoma ze stodoły, jałówki 
wysokocielne, kosiarka rotacyjna, 
721-169-137.

 �Pszenica, Domaniewice, 784-368-431.

 �Pszenżyto, żyto, słoma, Otolice, 
502-026-691.

 �Sprzedam owies, żyto, 502-585-456.

 �Słoma ze stodoły 130/130 50 sztuk, 
jęczmień paszowy, 792-320-050.

 �Słoma, Mystkowice, 791-542-072.

 �Słoma kostka ze stodoły Osiek 35, 
574-233-201.

 �Słoma, duże bele, 693-944-068.

 �Sprzedam żyto, owies, 605-782-911.

 �Sprzedam bób, 608-613-658.

 �Owies, żyto, słoma, 889-951-089.

 �Żyto, pszenżyto, Niespusza - Wieś, 
607-370-606.

 �Sprzedam żyto, 607-376-264.

 �Sprzedam trawę łąkową, sianą, 
662-585-814.

 �Sprzedam żyto, jęczmień, basen na 
mleko 200l. Goleńsko, 605-744-069.

 �Pszenżyto, 667-002-126.

 �Słoma 60 balotów, 795-819-216.

 �Sprzedam słomę ze stodoły, duże 
bele, 665-664-174.

 �Sprzedam słomę ze stodoły, Zakrzew, 
607-409-355.

 �Słoma belowana ze stodoły, 
tel. (46) 838-98-34.

 �Słoma baloty, Wola Mąkolska, 
662-514-012.

 �Żyto z pszenżytem, 505-383-202.

 �Żyto, pszenżyto, pszenica, mieszanka 
jara, 692-601-678, Zduny.

 �Słoma bele, 691-411-355.

 �Tona pszenżyta, 600 kg żyta, 
735-780-280.

 �Żyto, pszenżyto okolice Domaniewic, 
510-487-222.

 �Sprzedam pszenżyto, okolice Rybna, 
792-874-784.

 �Słoma magazynowana, Sapy, 
693-574-400.

 �Sprzedam pszenicę żyto pszenżyto 
owies słomę w belotach, 509-355-058.

 �Sprzedam pszenżyto, 660-851-439.

 �Sprzedam słomę w balotach Popów k. 
Łowicza, 501-788-001.

 �Sprzedam słomę kostkę żytnia i 
owsianka oraz dojarkę, 662-729-242.

 �Sprzedam owies, żyto, słomę, prasę 
kostkę, 530-306-673.

 �Sprzedam pszenżyto, 510-516-101.

 �Sprzedam żyto, słomę w balotach z 
mieszaki i żytnią. , 781-482-667.

 �Sprzedam trawę do ścięcia 0,8 ha., 
666-736-826.

 �Kiszonka, 605-350-355.

 �Sprzedam żyto, pszenżyto,jęczmień 
Niedźwiada, 601-217-319.

 �Sucha słoma (Bele) Świeryż, 
696-565-452.

 �Sprzedam słomę, 536-468-152.

 �Słoma baloty ze stodoły, 503-681-612.

 �Sprzedam pszenicę, pszenżyto, żyto, 
605-094-165.

 �Gorczyca, łubin, kukurydza, pszenica, 
pszenżyto, mieszanka, owies, słoma, 
506-115-015.

 �Jęczmień, 509-425-237.

 �Sprzedam żyto, 604-781-918.

 �Sprzedam dwie tony żyta, 
723-958-440.

 �Sprzedam słomę baloty, 693-848-103.

 �Pszenżyto, pszenica, żyto, Zduny, 
532-277-616.

 �Sprzedam jęczmień, 790-246-484.

 �Sprzedam słomę ze stodoły, duże 
bele, możliwy transport, 601-662-955.

 �Sprzedam owies i pszenżyto Skaratki, 
667-539-954.

 �Pszenica, żyto, 880-481-612.

 �Słoma baloty, Złaków, 507-659-615.

 �Sprzedam pszenżyto, 604-910-799.

 �Sprzedam owies, mieszankę, łubin 
słodki, 666-689-325.

 �Pszenżyto, jęczmień, 695-066-195.

 �Słoma ze stodoły., 880-438-146.

 �Sianokiszonka, 603-609-674.

 �Sprzedam pszenicę i jęczmień, 
512-179-465.

 �Sprzedam 12t pszenicy, 10 balotów 
słomy, 723-030-883.

 �Słoma w kostkach ze stodoły, 
Dzierzgówek, 697-035-106.

 �Sprzedam owies, 731-993-174.

 �Sprzedam pszenżyto i owies, 
782-266-800.

hodowlane
 �Drób ozdobny, nioski, kaczki, indyki, 

perliczki, 726-121-861.

 �Młode kury nioski, perliczk, 
indyczki, kaczki, gęsi i przepiórki, 
726-121-861.

 �Kurczaki jednodniowe, 
726-121-861.

 �Jałówka wysokocielna, Boczki, 
727-472-475.

 �Sprzedam prosiaki, stanowiska do 
krów, 664-196-280.

 �Sprzedam jałówki wysokocielne, 
511-717-568.

 �Sprzedam jałówkę cielną 9 miesięcy, 
gmina Rybno, 508-430-861.

 �Cielaki mięsne, 514-518-658.

 �Sprzedam jałówkę wycielenie 6 lipca, 
601-533-397.

 �Sprzedam cielaki, 725-402-590.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
791-593-521.

 �Sprzedam prosiaki, 732-797-792.

 �Prosiaki, 518-647-407.

 �Sprzedam krowę na wycieleniu, 
792-407-779.

 �Jałówki do zacielenia, 502-134-370.

 �Sprzedam jałówki wysokocielne spod 
oceny, 507-489-002.

 �Sprzedam 3 prosiaki w wadze około 
30 kg, 665-493-071.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
606-438-323.

 �Sprzedam prosięta, 603-497-566.

 �Jednoroczne 2 ogierki, 608-103-453.

 �Sprzedam byczka czerwono-białego 
simentala, 695-090-723.

 �Sprzedam kaczki czarninowe, 
601-831-647.

 �Sprzedam: jałówkę wysokocielną 
- termin 5 lipca; obornik bydlęcy; 
schładzialnik do mleka JAPY 1680l  
z odzyskiem ciepłej wody, 660-170-746.

 �Jałówka na wycieleniu, 503-785-935.

 �Sprzedam prosięta. Sprzedam słomę 
po żniwach. Sprzedam belki ze stodoły., 
664-135-758.

 �Prosięta, 695-304-461.

 �Sprzedam jałówki z pod oceny, cielne, 
695-335-369.

 �Jałówka wysokocielna, obora pod 
oceną, 609-423-118.

 �Dwie jałówki, krowa na ocieleniu, 
509-137-971.

maszyny
 �Kupię kombajn (Bolko, Anna, Karlik), 

sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
511-713-596.

 �Sadownicze, MF 374, 3330, 
opryskiwacz i kosiarka,  
504-475-567.

 �Przyczepa do zielonki Krone, XXL, 
dyszel łamany, wałki z tyłu, 40 m3,  
1990 rok,, 509-282-300.

 �Kombajn do ziemniaków Glines, 
509-282-300.

 �Kosiarka rotacyjna Class, Corto 210 m, 
hydraulicznie składana, 509-282-300.

 �Prasa rolująca John Deere 950 m  
na pasach, 509-282-300.

 �Przekładnie shimano, 509-282-300.
 �Przystawki do kombajnu New Holand, 

przystawki do rzepaku, szerokość 3m; 
4,5 m; 5m, 6m, 509-282-300.

 �Pług zagonowy Rabenwerk, 5-skibowy, 
509-282-300.

 �Głebosz Kuhn 4-redlicowy, 
509-282-300.

 �Rozisewacze do nawozu Amazone, 
Raw; ładowność 600-2.000 kg, duży 
wybór, import Niemcy, 509-282-300.

 �Rozładownice do warzyw, taśmociągi 
5, 6-metrowe, kosz przyjęciowy do 
warzyw, 509-282-300.

 �Zgrabiarka do siana, 2,8 m; 3,40, 3,80, 
4,20; 4,80; 8m, 1-2gwiazdowa, Kuhn, 
Pottinger, Fella,duży wybór, 509-282-300.

 �Agregaty bierne 3-metrowe Rau, z 
hydropakiem, 509-282-300.

 �Beczki asenizacyjne ocynkowane 
4, 5, 6, 7, 8, 10.000 litrów, oś skrętna, 
sprowadzone z Niemiec, 509-282-300.

 �Orkan do trawy Tarup, szerokość  
1,4-1,6 m, 509-282-300.

 �Rozrzutniki obornika Fortschritt T088, 
Welgler, Bergman, Strautman 4-10 t., 
duży wybór, 509-282-300.

 �Talerzówki 3, 4, 4,5 m, typ X, V,  
z wałem strunowym, sprowadzone  
z Niemiec, 509-282-300.

 �Wycinaki do kiszonek Fell Kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z Niemiec, 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy Fendt 511 115 KM, 
1999 rok, 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy Case 956 XL, 95PS, 
4x4, 28.500 zł, 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy MF294 z ładowaczem 
czołowym, kabina, 4x4, 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy Same Tiger 100ZE 
4x4 100PS, 25.800 zł, 509-282-300.

 �Karmniki dla świń z Niemiec, duży 
wybór, 509-282-300.

 �Paszowóz Silowolf 12,5 m3, 2004 rok, 
509-282-300.

 �Przyczepy do remonty sztywne, 
wywrotki 6, 8, 10 ton, przyczepa tandem 
16 ton, 3-stronny wywrot, 509-282-300.

 �Brona aktywna Rabewerk 3 m  
z hydropakiem, 509-282-300.

 �Siewnik do zboża Amazone D7, 
D8,2,5, 3, 4 m; Izaria lobster Super,  
duży wybór, 509-282-300.

 �Pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
Kverneland, Frost, Rabewerk, Landsberg 
zabezpieczenia resorowe, sprężynowe, 
kołkowe, duży wybór import Niemcy, 
509-282-300.

 �Obsypniki do kopców, kukurydzy 
Wulkan, 509-282-300.

 �Kojce przegrodowe do tuczników 
z tworzywa sztucznego, sprowadzone 
z Niemiec, 509-282-300.

 �Kombajn do zboża Class, heder 3 m, 
sprowadzony z Niemiec, 509-282-300.

 �Taśmociągi do warzyw, 3, 4,5; 5, 6, 
7, 8, 10 metrów, duży wybór, import 
Niemcy, 509-282-300.

 �Wąskie koła do ciągnika, kompletne, 
48, 46, 42, 38, 36 cali, więcej informacji 
pod telefonem, 509-282-300.

 �Kosiarki, gałęziarki, kompresory, 
513-666-808.

 �Loda do cięcia sieczki; gmina Chąśno, 
609-788-366.

 �Sprzedam Siewnik Poznaniak, brony 5 
ciężkie, siewnik lejek, 692-892-162.

 �Kombajn zbożowy BIZON Z056 
rok 1988 stan dobry, 604-598-640, 
604-994-832.

 �Beczka asenizacyjna 4.000 l, stan 
bdb., śrutownik bijakowy, 600-523-438.

 �Przyczepa zbierająca noże wyrzut 
wałki, przyczepa do balotów, wieżyczka 
do balotów, talerzówka rozkładana 4m, 
kosiarka rotacyjna, zgrabiarka Pająk, 
783-017-131, 797-506-016.

 �Sprzedam lawetę do bel słomy,  
siana, wąskie koła Fendt, Valtra, 
606-753-417.

 �Mieszalnik 1-tonowy, przetrząsacz 
Pająk, młyn do kukurydzy, 665-340-488.

 �Kombajn zbożowy Claas Merkator 75; 
maszyny retro, 667-212-150.

 �Rozrzutnik Fortschritt 10-tonowy, 
cyklop, siewnik poznaniak, 665-103-042.

 �Sprzedam rozrzutnik obornika, tandem 
6 ton, 2005 rok, 600-215-536.

 �Sprzedam prasę Z224/1, stan bdb, 
784-950-660.

 �Sprzedam orkana, opony 16/9/24, 
1100/20, 607-809-288.

 �Sprzedam opryskiwacz Pilmet 12m, 
605-523-875.

 �Łuskarka do bobu, 728-764-930 
694-203-717.

 �Agregat przedsiewny 2,80, talerzówka 
20 talerzowa, stan dobry, 609-459-539.

 �Sprzedam pług 4-skibowy, 
609-459-539.

 �Sprzedam opryskiwacz sadowniczy 
1.500 litrów, 793-104-253.

 �Rozrzutnik, 696-107-903.

 �Sprzedam cyklop w dobrym stanie,  
4 byczki mięsne, 600-193-311.

 �Sprzedam pług 2, sadzarkę polską, 
kosiarkę rotacyjną, 608-167-452.

 �Sprzedam Bizon Super Z-056, 
664-492-791.

 �Sprzedam przetrząsaczo-zgrabiarkę 5, 
rozsiewacz nawozu Kos, 605-466-201.

 �Kombajn Bizon ZO56, 888-822-173.

 �Opiełacz do warzyw, waga szalkowa 
rolnicza, 693-652-261.

 �Przyczepa do balotów, 795-583-677.

 �Sprzedam ciągnik rolniczy samoróbkę 
ESA 15, 604-649-151.

 �Waga inwentarska, przyczepa rolnicza 
4-tonowa, tel. (46) 838-40-65.

 �Ciągnik rolniczy Same Roller 55W 
z turem, 2008rok, rozrzutnik obornika 
Krone Optimat 4-tonowy, 508-194-191.
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 ŁOWICZ I OKOLICE

ważne telefony
 � Infolinia PKP:  
Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
(42) 205 55 15
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 �Policja 997 alarmowy
 �Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 �PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 �Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 �Taxi osobowe:  
46-837-34-01; 46-191-91; 46-830-05-00; 
606-486-555; 600-508-308;  
Dworcowa: 602-774-552
 �Taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

 � Infolinia NFZ ws. koronawirusa   
czynna całą dobę – 800 190 590

 � Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8., 10., 11.15, 12.30, 17.00, 
w czasie epidemii i obowiązywania ogra-
niczeń dodatkowo o godz. 9.00 i 18.00
 �Katedra:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 �Kościół o.o. Pijarów:   
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00. 
 �Kościół Sióstr Bernardynek:  
 8.00, 10.
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.
 �Kaplica seminaryjna: 10.00.

urzędy i instytucje
 �Starostwo w Łowiczu 46 837 59 02
 �Urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 �Powiatowy Urząd Pracy 46 830 98 00
 �Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 �Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
46 830 00 64
 �Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 �PCPR w Łowiczu 46 837 03 44
 �Urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 �Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 �ZGM tel. 837 60 63
 �ZUK tel. 837 36 62
 �ZUM tel. 46 830 91 82
 �Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 �MOPS tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 �ŚDS tel. 46 837 41 11
 �Biblioteka Miejska 46-837-76-03
 �Biblioteka Powiatowa 46 837 38 74
 �Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 �Sąd Rejonowy w Łowiczu 46 830-43-10
 �PTTK o/Łowicz tel. 513 767 511;
 �ZAZ „Ja-Ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 �Urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 �UG Bielawy 46 838 26 95
 �UG Chąśno 46 838 14 23
 �UG Domaniewice 46 830 17 60
 �UGKiernozia 24 277 90 80, 
 �UG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 �UG Łowicz 46 830 26 30;
 �UG Łyszkowice 46 838 87 78
 �UG Nieborów 46 838 56 13, 
 �UG Sanniki 24 277 78 10
 �UG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 �Orlik ul. Grunwaldzka – tel. 735-048-951
 �Orlik ul. Bolimowska tel. 516-031-268
 �Stadion ul. Starzyńskiego 6/8,  

tel. 46-837-62-08
 �OSiR Łowicz: 46-837-51-06; 46-837-09-04; 
 �Orlik przy SP nr 1, 519-130-551
 �Boisko przy SP nr 4; tel. 46 837-36-94
 �Boisko przy LO im. J. Chełmońskiego  

46 837-42-00

muzea i wystawy
 �Arkadia – ogrody: czynne codziennie 
w godz. 10.00–18.00.
 �Muzeum i skansen w Łowiczu czynne 
od wtorku do niedzieli w godz.11.00-15.00 
(ostatnie wejście o 14.30).W czwartek 11 
czerwca (Boże Ciało) w godz. 11-15.00 
Wystawy czasowe:
„Natura i abstrakcja” w twórczości 
Zenony Klepaczki, Joanny Grabowskiej  
i Alicji Wolskiej – czynna do 28 czerwca.
 �Skansen w Maurzycach czynny co-
dziennie 10.00 - 18.00 (ostatnie wejście 
o 17.30). W czwartek, 11 czerwca (Boże 
Ciało) czynne godz. 10.00-18.00.
 �Galerii Browarna w Łowiczu, ul. Po-
drzeczna 17, tel. 691 979 262, 46 838 56 
53; wystawa malarstwa: Robert Bubel 
„Real i[n]sta[nt]” 
 �„Niedokończony rysunek” – wystawa 
prac zgłoszonych do internetowego 
konkursu, czynna w holu wejściowym, 
Miejska Biblioteka im. A. K. Cebrowskie-
go, Aleje Sienkiewicza 62.

 �Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20, tel. 46 837 66 45; 
czynne: od poniedziałku do czwartku w 
godz. 10.00–16.00, w piątki i soboty w 
godz. 10.00–14.00.
 �Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
 � Izba Pamięci Stanisława Klickiego –  
I piętro Baszty im. gen. Klickiego w Łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 �Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, Nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 
65 roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 
 �Pałac w Nieborowie czynny: od 11 
czerwca do 5 lipca w piątki, soboty  
i niedz. w godz. 12.00–18.00; od 6 lipca 
do 30 września we wtorki, środy, czwartki 
w godz. 10.00–16.00, w piątki, soboty 
i niedziele w godz. 12.00–18.00; od 1 
października do 30 listopada we wtorki, 
środy, czwartki, piątki, soboty i niedziele 
w godz. 12.00–16.00; w poniedziałki 
ekspozycja w pałacu będzie nieczynna. 
Ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00.
 �Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00.  
Bilety do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł 
(ulgowy). Na teren parku – wstęp wolny. 
• „Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała  
nt. historii właścicieli dóbr sannickich.
 �Park przy Pałacu w Sannikach  
czynny codziennie w godz. 8.00-22.00:
„Jedwabne motyle” – zewnętrzna 
wystawa fotografii Jana Drzewieckiego
 �Sromów: Muzeum Ludowe Rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12–17.
 �Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:  
zwiedzanie pałacu wyłącznie po wcze-
śniejszej rezerwacji, tel. 693 422 684

koncerty
 �Niedziela, 14 czerwca: 
godz. 17.00 –„Koncert Polski” 
poświęcony pamięci św. Jana Pawła II:  
Aleksandra Borkiewicz (sopran)  
i Apertus Quartet. W programie także: 
„Malowanie piaskiem – Tetiana Galitsyna 
– pokaz inspirowany życiem i pontyfika-
tem św. Jana Pawła II. Sala Barokowa 
Muzeum, Stary Rynek 5/7. Wstęp dla 
max. 80 osób (zaproszenia do odbioru 
w muzeum)

inne
 �Czwartek, 11 czerwca:
godz. 10.00–16.00 – Kiermasz 
autorskich wydawnictw związanych 
z Łowiczem, regionem oraz świętem 
Bożego Ciała (albumy, książki, pocztów-
ki, plakaty); Galeria Browarna w Łowiczu, 
ul. Podrzecznej 17. Wstęp wolny.
 �Niedziela, 14 czerwca:
godz. 15.00 – Literacko-filmowe 
wędrowanie – bezpłatny spacer po 
Łowiczu, poprowadzi Zdzisław Kryściak,  
Zbiórka: Stary Rynek.

ważne telefony
 �Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 �Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 �Powiatowy Urząd Pracy w Zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82, 42-717-41-
76; sekretariat 42-714-12-77, 42-714-12-78;  
fax 42-717-41-60; lozg@praca.gov.pl
 � Informacja PKS 42-631-97-06
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14

dyżury aptek
 �Głowno: 
środa, 10 czerwca:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11 
czwartek, 11 czerwca:
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
piątek, 12 czerwca:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31 
sobota, 13 czerwca: 
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12 
niedziela, 14 czerwca: 
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
poniedziałek, 15 czerwca:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95 
wtorek, 16 czerwca:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
środa, 17 czerwca:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej  

do godz. 8.00 dnia następnego;  
w soboty 20–8 dnia nast.; w niedziele 
18–8 dnia nast., w święta 8–8 dnia nast.
 �Stryków:  
niedziela, 14 czerwca:  
pl. Łukasińskiego 15, w godz. 9–14.00

dyżury przychodni
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 �Punkt Konsultacyjny  
ds. Uzależnień i Przemocy  
w Rodzinie: 42-719-26-46
 �Nieodpłatna pomoc prawna:  
Głowno, 665-530-294;  
Stryków, 665-529-866

GŁOWNO I STRYKÓW 

ważne telefony
 �Policja w Żychlinie24 253 00 14
 �Policja w Pacynie 47 70-53-271
 �Policja w Sannikach: 47 7053-275
 �KPP w Kutnie 24 253-22-00 
 �KPP w Gostyninie 47 7053-222
 �Pogotowie gazowe – 992
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �OSP w Żychlinie 24 285-12-10
 �OSP w Pacynie 604-349-406
 �OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 �Pogotowie energetyczne  991
 �Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27
 �Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 �Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 �Zakład Energetyki Cieplnej 24 285-11-52
 �Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Sanepid w Kutnie 24  355 71 00
 �Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 �Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, NZOZ Red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 �Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 �Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: Urząd Gminy w Żychlinie, 
ul. Barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

 �Regionalny Interwencyjny Tel. Zaufa-
nia dla Dzieci i Młodzieży 726 611 611, 
codziennie w godz. 12.00–20.00 infolinia; w 
godz. 20.00–0.00 wsparcie specjalistów na 
Snapchacie i Messengerze

msze święte 
w niedziele i święta

 �Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów Piotra 
i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 �Żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 
Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska sportowe
 �Orlik, Żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

animator tel. 609-262-446
 �Stadion Miejski w Żychlinie,  

ul. Waryńskiego 8 – Piotr Wojciechowski, 
tel. 607-574-261

urzędy
 �Gmina Bedlno 24 282 14 20
 �Gmina Oporów  24 383 11 50
 �Gmina Pacyna 24 285 80 54
 �Gmina Żychlin 24 351-20-32

muzea i wystawy
 �Muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa: 10.00–15.30); w soboty 
i niedziele 10.00–17.00 (kasa 10.00–16.30), 
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 �Park przy Zamku w Oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

 � Karolina Wojciechowska  
i Przemysław Łąpieć oboje z Łowicza

 � Anna Śliwińska z Łowicza  
i Bartłomiej Rosiński z Krępy

ŚLUBOWALI SOBIE

SKARB ROLNIKA
NOTOWANIA Z TARGOWISKA MIEJSKIEGO 
– ceny z dnia 9.06.2020 r.

w Łowiczu
borówki 0,25 kg 16,00-17,00
botwinka pęczek 3,00-3,50
brokuły szt. 7,00
buraki czerwone kg 3,00-3,50
cebula kg 3,00
cebula dymka pęczek 1,50-2,50
cukinia kg 6,00-7,00
czereśnie kg 15,00-22,00
czosnek szt. 2,00-3,50
fasola żółta kg 18,00-24,00
gruszki kg 8,00
jabłka kg 5,00-8,00
jagody litr 38,00
jaja fermowe 15 szt. 9,00-10,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-13,00
kalafior szt. 4,00-6,00
kapusta biała szt. 3,00-5,00
kapusta kiszona kg 5,00
kapusta pekińska kg 4,00-6,00
koperek pęczek 2,00
miód 0,9 litra 30,00-40,00
marchew kg 2,50-3,50
natka pietruszki pęczek 1,50-2,00
ogórki kiszone kg 8,00
ogórek gruntowy kg 6,00
ogórek zielony kg 4,50-8,00
papryka czerwona kg 14,00
papryka zielona kg 12,00
papryka żółta kg 13,00
pieczarki kg 8,00-10,00
pietruszka kg 4,00-5,00
pomidor malinowy kg 7,00
pomidor szklarniowy kg 5,00-7,00
por szt. 2,00-3,00
rzodkiewka pęczek 2,00-3,00
sałata szt. 2,50
seler szt. 4,00
szczypiorek pęczek 2,00
włoszczyzna pęczek 4,00-5,00
ziemniaki kg 2,00
ziemniaki młode kg 3,50-5,00
truskawki kg 10,00

OFERTY PRACY
z dnia 9.06.2020 r.

POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU:
 � Pracownik ochrony
 � Elektryk
 � Betoniarz
 � Sprzedawca
 � Monter nawierzchni kolejowej
 � Kinooperator
 � Manager
 � Kasjer-sprzedawca
 � Pracownik restauracji (stawka godzinowa)
 � Elektromonter
 � Pomocniczy robotnik przy uprawie roślin  

i hodowli zwierząt gospodarskich

POWIATOWY URZĄD PRACY W ZGIERZU:
 � Barmanka
 � Robotnik magazynowy
 � Pakowacz ręczny
 � Terapeuta zajęciowy
 � Pracownik biura
 � Opiekun osoby niepełnosprawnej
 � Kierowca
 � Sprzątaczka
 � Operator urządzeń
 � Brukarz
 � Handlowiec
 � Pomocnik ślusarza
 � Fakturzysta-kasjer

POWIATOWY URZĄD PRACY W KUTNIE:
 � Pracownik produkcji
 � Pracownik rozbioru
 � Szlifierz metali
 � Robotnik gospodarczy
 � Spawacz
 � Mechanik
 � Ślusarz
 � Palacz CO
 � Kierowca
 � Sprzedawca w stacji paliw

ROLNIK SPRZEDAJE
Ceny z dnia 8.06.2020 r.

Żywiec wieprzowy:

 � Domaniewice: 5,10 zł/kg+VAT

 � Różyce: 5,10 zł/kg+VAT

 � Kiernozia: 5,00 zł/kg + VAT

 � Skowroda Płd.: 5,40 zł/kg+VAT

 � Chąśno: 5,00 zł/kg+VAT

 � Karnków: 5,00 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

 � Domaniewice: jałówki 6,40 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,40 zł/kg+VAT

 � Różyce: jałówki 6,40 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,40 zł/kg+VAT

 � Skowroda Płd.: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 5,20 zł/kg+VAT; byki 7,10 zł/kg+VAT

ŻYCHLIN I OKOLICE

Informator
 �Sprzedam ciągnik czeski  

z narzędziami, wozem- krajzega, 300 szt. 
pustaków, deski, 667-041-252.

 �Sprzedam MF-255, rozrzutnik tandem 
6 t, siewnik zbożowy, walec, 664-737-171.

 �Przyczepa, kosiarka rotacyjna, 
rozstrząsacz do siana, 728-468-577.

 �Sprzedam przyczepę do belek dużych 
okrągłych, 602-270-556.

 �Sprzedam opryskiwacz sadowniczy 
1500 l. Stan bardzo dobry, skrętny 
zaczep, włoska przystawka Nobili, 
602-681-541.

 �Mały kombajn prasa, kostka rozrzutnik 
jednoosiowy, rozsiewacz kos, cyklop, 
siewnik kukurydza/burak, 696-736-701.

 �Sprzedam gniotownik walcowy SPIMA 
-752, 667-349-210.

 �T 25 zarejestrowany, przekładnia 
z podstawą do wyciągu obornika, 
608-580-044.

 �Prasa Z224 SIMPA, zgrabiarka 7  
i lejek, 669-034-195.

 �Sprzedam ciągnik rolniczy Massey 
Ferguson 690 1993r, 608-691-072.

 �Sprzedam rozsiewacz Unia MLX 1200 
kg, kosiarka rotacyjna, zgrabiarka 3m, 
opryskiwacz 800l, 886-135-119.

 �Sprzedam części do Bizona, 
503-949-866.

 �Sprzedam opryskiwacz, trzasałkę  
i stemple, 605-531-311.

 �Sprzedam prasę rolującą pasową, bele 
120x120, cena 8.700 zł, 728-152-636.

 �Sprzedam prasę Z-224 z podajnikiem, 
662-514-012.

 �Sprzedam ciągnik C-330, 1987 rok, 
cena 16.000, 885-973-099.

 �Sprzedam C-328, 1964 rok, cena 
13.000, 885-973-099.

 �Sprzedam New Holland T-6020, 2009 
rok, I właściciel, salonowy, 605-884-584.

 �Sprzedam Deutz Fahre 410 Agroplus, 
2013 rok, salonowy, 605-884-584.

 �Agregat talerzowy, 606-192-202.

 �Gruber Unia 2,60, 511-862-710.

 � Iglo dla cielaków, 511-862-710.

 �Pług 3-skibowy grudziądzki, 
506-355-899.

 �Sprzedam łuskarkę taśmową, 
693-157-155.

 �Sprzedam prosięta, 509-339-862.

 �Sprzedam agregat prądotwórczy 
siłowy, 574-664-862.

 �Przyczepa do ciągnika, 693-652-261.

 �Kultywator 13, pług 3, pług 4, siewnik 
lejowy, 693-286-129.

 �Pług 2, sianozgrabiarka, 604-931-629.

 �Przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza Hardi, 
rozsiewacz Amazone ZAU 1500, 
przyczepa, 727-472-512.

 �Trząsałka karuzelowa, 781-482-667.

 �Sprzedam siewnik, zgrabiarkę 7  
i kosiarkę rotacyjną, 695-243-117.

 �Sprzedam Ursus C-385, 536-468-152.

 �Kombajn zbożowy Z56, rozrzutnik 
obornika dwuosiowy i opryskiwacz 
Pilmet dwunastometrowy, 503-681-612.

 �Gruber Unia Kos 2,1 m, 5 łap,  
1 właściciel, stan bdb, 691-539-942.

 �Agregat uprawowo-siewny Unia 
Ares 2,7 m, 1 właściciel, stan idealny, 
691-539-942.

 �Chłodziarka do mleka, dojarka, 
721-169-137.

 �Sprzedam kombajn Bizon, Ursus 114  
i maszyny rolnicze, 664-954-170.

 �Kosiarka ogrodowa 1,8m szer., 
2.000zł, 602-584-266.

 �Bizon Z-56, cyklop, Ursus U-902, 
prasa Z-224, beczka 2000l, rozrzutnik 
obornika, 512-179-465.

 �Wycinak do kiszonek,  
601-692-105.

 �Łuskarka do bobu, 696-657-767.

 �C-330, 1984 rok, Iwł., 13.400 zł, 
602-584-266.

 �Fent 308, 726-390-515.

 �Prasa Warfama Z-543, 2012 rok, 
beczkowóz Meprozet, 7.000 l, 2010 rok, 
736-088-116.

 �C-330, 1970 rok, sprawny, 
zarejestrowany, 11.000zł, 507-429-601.

 �Podajnik do belek Sipma, 
781-578-602.

 �Dmuchawę do zboża z silnikiem 7,5 
kw. Maszt od widlaka 3m. Bąków Dolny, 
505-333-294.

inne
 �Schładzalnik 550 litrów, 692-996-054.

 �Schładzalnik do mleka Alfa Laval 520 
litrów, dojarka Alfa Laval, 665-737-450.

 �Sprzedam zbiornik na mleko 1000l, 
dojarkę Alfa Laval, 511-596-672.

 �Sprzedam zbiornik na mleko 330 
litrów, dojarka, 608-691-072.

 �W sprzedaży folie rolnicze (pryzmowe, 
do owijania), tunelowe, siatki, ekogroszek 
workowany. Dostawa - wysyłka, hurt 
- detal, Janinów 13, 99-423 Bielawy, 
504-504-783.

 �Schładzalnik do mleka 550 litrów 
Frigomilk 2001 rok, 795-819-216.

 �Dojarka do mleka, 663-074-485.

 �Siatka na czereśnie, 693-652-261.

 �Łubianki, 693-652-261.

 �Schładzalnik do mleka 800 litrów, 
692-365-635.

 �Wyciąg obornika, zgrabiarka 7, 
dojarka, koła do malucha, nysy, syreny, 
tel. (24) 277-72-79.

 �Chłodziarko- zamrażarka do mleka, 
605-561-542.

 �Sprzedam zbiornik na mleko Alfa Laval 
520 litrów, 693-025-909.

rolnicze - usługi
 �Białkowanie obór,  

518-168-598.

 �Transport maszyn rolniczych, 
665-734-042.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
609-135-411.

 �Zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia, 505-928-735.

 �Usługi prasą, prasowanie siana, 
sianokiszonki, 606-569-727.

 �Dojenie krów, 726-811-028.

zwierzęta
sprzedaż

 �Parę perliczek i jajka od perliczek, 
604-428-289.

 �Sprzedam 3-miesięczne owczarki 
niemieckie, 697-753-260 dzwonić po 
15.00.

 �Pawie niebieskie, 723-500-144.

 �Sprzedam owczarki niemieckie, 
787-752-175.

 �Sprzedam króliki 1,5 miesięczne  
i 2,5 miesięczne, 609-656-826.

 �Gęsi, kaczki, perliczki, kury, pisklęta, 
604-871-975.

 �Kurczaki, kury, kaczki i gęsi, 
669-779-901.

REKLAMA
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Łowicz | Pływalnia OSiR czeka na pływających

Na razie mało  
chętnych na basen
Zaledwie 22 osoby skorzystały z miejskiej pływalni OSiR w Łowiczu w sobotę  
6 czerwca – w dniu, w którym została ona ponownie otwarta po 87-dniowej 
przerwie spowodowanej epidemią koronawirusa. Tego dnia 4 osoby zdecydowały się 
doładować swoje karnety – co sugeruje, że będą chciały teraz regularnie pływać.

W niedzielę 7 czerwca nie było 
lepiej. Na basen przyszło łącznie 
20 osób i tylko jedna z nich ku-
piła karnet. W oba te dni basen 
był czynny w godz. 10-20 – czyli  
w takich godzinach jak przed epi-
demią. Od poniedziałku do piąt-
ku można przyjść na basen już 
od godz. 8 rano, korzystając z fak-
tu, że nie ma obecnie zajęć z ra-
mach lekcji wychowania fizyczne-
go, które zwykle odbywają się od 
rana do godzin popołudniowych. 
Basen czynny jest do godz. 22. 

W czasie zamknięcia base-
nu przeprowadzono w nim sze-
reg prac porządkowych. Woda  
w niecce basenowej była przez 
cały czas uzdatniana i chlorowa-
na, ale aby zaoszczędzić energię, 
nie podgrzewano jej. 

– Nikt nie spodziewał się,  
że basen będzie nieczynny aż tak 
długo – powiedział nam jeden  
z ratowników, przyznając, że cie-
szy go, że już rozpoczęła się nor-
malna praca. Mogą przychodzić 
ci, którzy uczą się pływać – po-
nieważ wznowiono indywidual-
ne zajęcia w szkółce, a także ci, 
którzy trenują oraz osoby pływa-
jące rekreacyjnie. 

Zgodnie z obowiązujący wciąż 
ograniczeniami z basenu może 
obecnie korzystać jednorazowo 
tylko 17 osób, a na jednym torze 
mogą pływać jednocześnie 4 oso-
by. Nie uruchomiono jeszcze sau-
ny, choć wiadomo, że gdy się to 
stanie, przebywać w niej będą mo-
gły tylko dwie osoby. Do obiektu 
wchodzić trzeba w maseczce i jest 

obowiązek zdezynfekowania rąk. 
Maseczkę można zdjąć i zostawić 
wraz z ubraniami w szafce.

Pływalnia została wyposażona 
w dozowniki z płynem do dezyn-
fekcji rąk. Są one dostępne przy 
wejściu, w przebieralni i łazien-
kach.

Kto czekał  
na otwarcie basenu?
W sobotę pierwszymi osobami, 

które przyjechały na basen, były 
dwie nastolatki: siostry 14-let-
nia Marta i 12-letnia Aleksandra 
Czubik, które trenują pływanie  
w klubie G8 na warszawskich 
Bielanach. Dziewczęta były tak 
podekscytowane tym, że mogą 
już pływać, że źle sprawdziły  
w internecie godzinę otwarcia ba-

senu. Poprosiły tatę, żeby je przy-
wiózł na godz. 8. Gdy okazało się, 
że basen będzie czynny dopiero 
od godziny 10, wróciły do domu 
i ponownie przyjechały na basen 
za dwie godziny. O tej godzinie na 
pływalnię weszło w sumie 9 osób.

– Do tej pory ćwiczyłyśmy 
„na sucho” w domu, ale to nie to 
samo. Jak weszłyśmy do wody, to 
nas zdziwił brak „czucia wody” 
– to bardzo dziwne uczucie – po-
wiedziała nam Marta. – Bardzo 
się cieszymy z otwarcia basenu, 
ale już od poniedziałku (8 czerw-
ca – przyp. red.) jedziemy treno-
wać do Warszawy. 

Po prawie 3-miesięcznej prze-
rwie odbudowanie formy będzie 
trwać trochę czasu. Marta miała 
w lipcu startować po raz pierwszy 
w mistrzostwach Polski, ale spo-
dziewa się, że zawody będą odwo-
łane albo przełożone na inny ter-
min, ponieważ wydaje się, że nie 
ma sensu ich przeprowadzać, gdy 
forma wszystkich zawodników 
jest słaba. 

Na pierwszą wizytę na basenie 
nie dostała żadnego treningu, tre-
ner zlecił jej tyko 40 minut – jak to 
określił – luźnego pływania, aby 
odzyskać wspomniane „czucie 
wody”.  mwk

Marta i Aleksandra Czubik pierwszy raz na basenie,  
po prawie trzymiesięcznej przerwie. Starsza z sióstr powiedziała nam,  
że miały problem z „czuciem wody”. 
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Gmina Bolimów 
Miły prezent 
przed 
wakacjami

Gmina Bolimów została be-
neficjentem grantu w wysokości  
15 tys. euro z unijnego programu 
„Publiczny dostęp do internetu 
WIFI4EU z Unii Europejskiej”. 
Pieniądze zostały już wydane, 
dzięki czemu udało się zainsta-
lować 13 hotspotów – urządzeń 
zapewniających dostęp do sie-
ci internetowej, 8 wewnętrznych  
i 5 zewnętrznych, które od ponie-
działku 1 czerwca zaczęły działać.

Darmowe wifi, którego pręd-
kość przesyłu danych nie może 
być mniejsza niż 30 Mb/s jest 
dostępne w poniższych lokali-
zacjach: rynek w Bolimowie, 
Gminny Ośrodek Kultury w Bo-
limowie, szkoła i kompleks spor-
towy w Bolimowie, szkoła i kom-
pleks sportowy w Huminie, szkoła  
i plac zabaw w Kęszycach, plac 
zabaw przy OSP w Nowych Kę-
szycach. Aby korzystać z interne-
tu, wystarczy tylko wejść na iko-
nę hotspot w telefonie, a następnie 
przejść do strony i potwierdzić lo-
gowanie. Możliwość korzystania  
z sieci nie jest ograniczona.  tb
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Łowicz | Miało być wielkie święto

Najstarszy sztandar ZHP w Polsce
musi poczekać
Koronawirus sprawił, że wiele imprez 
planowanych na 2020 rok się nie odbędzie,  
tak ma być m.in. z obchodami jubileuszu 
100-lecia sztandaru Hufca Łowicz Związku 
Harcerstwa Polskiego. – To najstarszy w Polsce 
sztandar związku, który jest w użyciu – podkreśla 
komendant hufca hm Piotr Zakrzewski.

Komenda Hufca planowała 
by w dniu 13 czerwca, dokładnie  
w rocznicę nadania sztandaru, od-
tworzyć wydarzenia towarzyszące 
temu wydarzeniu. Miała odbyć się 
msza święta w kościele pijarskim, 
przemarsz przez miasto, a następ-
nie spotkanie i dalszy ciąg uro-
czystości na dziedzińcu muzeum. 
Tam, po głównych uroczysto-
ściach, miały odbyć się spotkania 
zuchów i harcerzy ze starszymi 
instruktorami harcerskimi i przy-
jaciółmi hufca.

– W związku z niepewną sytu-
acją związaną z koronawirusem 
zawiesiliśmy przygotowania, re-
zygnując tym samym z tego wy-
darzenia. Nie mniej w przyszłości, 
na pewno będziemy chcieli wró-
cić do tematu jubileuszu, by god-

nie go uczcić – powiedział nam 
Zakrzewski.

Wobec takich okoliczności 
przypomnijmy co 100 lat temu  
o wręczeniu sztandaru łowickim 
harcerzom pisał Łowiczanin 18 
czerwca 1920 r. „W dniu 13 b. m. 
Łowicz był świadkiem niezwy-
kłej uroczystości. Odbyło się po-
święcenie i wręczenie sztandaru 
harcerzom miejscowych dru żyn. 
Uroczystość poprzedziła zbiórka 
wszystkich drużyn na dziedzińcu 
szkolnym. Stawili się: I-sza dru-
żyna imienia ks. J. Poniatowskie-
go, II-ga drużyna im. hetmana 
St. Czarneckiego, III-cia drużyna 
im. J. K.* Or dona (seminarzyści), 
harcerze z Kutna, ze Skierniewic, 
Głowna, Łyszko wic i harcerki  
z Kutna. Przybyła i orkiestra stra-
ży ogniowej. W takt muzyki wy-
ruszyli harcerze i uczniowie gim-
nazjum im. ks. J. Poniatowskie go 
do kościoła popijarskiego na na-
bożeństwo. Przyłączyła się tu de-
legacja straży ogniowej i pluton 
miejscowej załogi w galowym 
rynsztun ku. Cała świątynia była 
wypełniona po brzegi młodzieżą 
i tymi, którzy kochają młodzież, 
a więc rodzice, obywatele mia-
sta, przedstawiciele miejscowych 
władz itp.

Z Warszawy przybyli: Naczel-
ny Inspektor Związku Harcerstwa 
Polskiego doktor Tadeusz Stru-

miłło (...) Po nabożeństwie i po-
święceniu sztandaru połączone 
dru żyny zebrały się na Rynku Ko-
ściuszki obok miejsca, gdzie stała 
kiedyś kolumna krzyżackiej py-
chy. Tu przybyło wojsko i liczna 
publiczność. Wkrótce nadszedł ze 
sztandarem dyrektor gimnazjum 
im. ks. J. Ponia towskiego p. Jacy-
na w otoczeniu obywateli miasta 
pp. Emila Balcerów i Bronisławy 
Bronikowskiej (...).

Sztandar mienił się na słońcu 
barwami łowickimi, wykonanie 
oparte na motywach łowickich, 
bardzo oryginalny, z jednej stro-
ny posiada so koła w locie i godło 
skautów – lilijkę, a z drugiej świę-
tego Jerzego, pat rona harcerzy. 
Na drzewcu u góry srebrny orzeł 
z rozpostartymi do lotu skrzy-
dłami. Sztandar wykonany zo-
stał przez zakład św. Kazimierza 
na Tamce w Warszawie. Projekt 
dał p. Nasterski. Dyrektor Jacyna, 
trzyma jąc sztandar przed „orlęta-
mi polskimi”, przemówił do nich 
płomiennie, wykazując wielkie 
umiłowanie młodzieży i ich ide-
ałów. (...) Mówca nawoływał tych, 
którym wręczał sztandar, do umi-
łowania sztywnych ideałów Pola-
ka – obywatela i wiernej służby 
ukochanej Ojczyźnie.

Po przemówieniu dyrektor Ja-
cyna wręczył sztandar Komen-
dantowi miejscowemu Cze-
sławowi Dąbrowskiemu przy 
dźwiękach „Mazurka Dąbrow-
skiego”.

Drugi podniosłym wydarze-
niem w okresie międzywojennym 
w życiu sztandaru była jego deko-
racja krzyżem ze złotą lijką. Po-
nownie Łowiczanin pisał – „25 
maja 1922 roku przybył do Ło-

wicza dh. Przewodniczący ZHP 
generał Józef Haller. Na Starym 
Rynku odbyła się msza św. poło-
wa przy udziale wojska i drużyn 
harcerskich. Po nabożeństwie gen. 
Józef Haller dokonał dekoracji od-
znaką i orderem Obywateli Mia-
sta Łowicza za zasługi położone 
w obronę Ojczyzny. Przy tej oka-
zji sztandar harcerski został od-
znaczony Krzyżem ze złotą liljką, 
wiankiem wawrzynowym oraz 
odznaką Obywatelskiego Komi-
tetu Obro ny Państwa Polskiego. 
Kilku harcerzy i harcerek zostało 
odznaczonych Krzyżem Walecz-
nych za udział w walce 1918 roku. 
Na zakończenie od  była się defi-
lada przed generałem Hallerem  
i Przedstawicielami Władz.”

Sztandar łowickich harcerzy 
był obecny w życiu miasta do 1939 
roku. We wrześniu 1939, po wy-
buchu II wojny światowej, został 
ukryty, był przechowywany przez 
Stefana Tomaszewskiego z Kut-
na. W połowie lat 90. został od-
naleziony i przekazany Stowarzy-
szeniu Szarych Szeregów, którego 
staraniem został odnowiony przez 
siostry bernardynki z Łowicza.

6 września 1997 roku sztandar 
w czasie uroczystej mszy świę-
tej został przekazany łowickie-
mu Hufcowi ZHP, odebrała go 
ówczesna komendant hm Wanda 
Szalewicz. Sztandar jest obecnie 
w posiadaniu ZHP i nadal, po 100 
latach, bywa obecny na miejskich 
uroczystościach patriotycznych.

Historię powyższą przytacza-
my za artykułem „Sztandary har-
cerskie na ziemi łowickiej”, Mar-
celego Ratajczaka z Roczników 
Łowickich w 2010 roku.  tb

REKLAMA

REKLAMA

www.nzoz-alamed.pl

Historyczny sztandar łowickiego harcerstwa ma już 100 lat.

FO
T.

 T
O

M
A

S
Z 

B
A

R
TO

S

W przyszłości,  
na pewno będziemy 
chcieli wrócić  
do tematu  
jubileuszu, by godnie 
go uczcić. 

komendant hufca  
hm Piotr Zakrzewski
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Taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, cz. 8

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy 
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami 
– oraz obraz nastrojów 
społecznych tamtych dni.

5–11 czerwca
Walcząca dotychczas bez więk-
szych rezultatów 1 Armia Konna 
Budionnego zmienia taktykę 
i uderza 5 czerwca w jednym 
punkcie – na styku 3 i 6 Armii WP 
na Ukrainie. Przełamuje polską 
linię obrony na odcinku Samhoro-
dek–Nowochwastów. 7 czerwca 
oddziały Budionnego zajmują 
Żytomierz i Berdyczów, następnie 
zwracają się w kierunku Kijowa. 
Podjęta zostaje decyzja o wyco-
faniu 3 Armii WP z tego obszaru. 
8 czerwca w Warszawie rozpo-
czyna się strajk – pracę przery-
wają elektrownia, gazownia i wo-
dociągi; na ulice nie wyjeżdżają 
tramwaje. Atmosferę zaostrza 
ogłoszona 9 czerwca dymisja 
premiera Leopolda Skulskiego. 
10 czerwca oddziały polskie 
opuszczają Kijów, unikając groź-
by otoczenia.

Z informacji „Kuriera War-
szawskiego:
Dziś rano nie przystąpili do za-
jęć pracownicy elektrowni, tram-
wajów, wodociągu i w ogóle 
instytucji miejskich, mających 
charakter zakładów użyteczności 
publicznej. Strajkujący pracowni-
cy postawili żądania natury eko-
nomicznej, pozornie więc zdawać 
by się mogło, że jedynie nieprzy-
jęcie tych żądań wywołało strajk. 
Tymczasem strajk ten ma również 
tło polityczne. […] Przerwano 
pracę w szpitalach. Chorzy są 
pozbawieni światła i wody. Bez-
względny, nieludzki strajk dał się 
więc przede wszystkim we znaki 
ludziom cierpiącym – przeważ-
nie z warstw uboższych. To owoc 

posłuchu, jaki robotnicy miejscy 
dają swoim przywódcom. 

Warszawa, 8 czerwca 1920   
[Strajk, „Kurier Warszawski”  

nr 157/1920]

Ppor. Mieczysław Lepecki  
(1 Dywizja Piechoty):
Wszystkie te wieści nie naruszyły 
jednak wielkiego zdumienia żoł-
nierzy, wywołanego odwrotem. 
Przyzwyczajono się pogardzać 
nieprzyjacielem, uważając go za 
tchórzliwego, źle zorganizowane-
go przeciwnika i obecne położe-
nie traktowano jako coś dziwne-
go, a w każdym razie krótkiego. 
[...] Przed samym opuszczeniem 
miasta ulice zaczęły przybierać 
zgoła inny charakter od tego, jaki 

przez kilkutygodniowy okres na-
szego pobytu zdołały nabrać. [...] 
Co chwila rozlegały się okrzyki 
rabowanych i wynikały awantu-
ry. Sklepy już od dwóch dni były 
zamknięte, a wszystkie towary, 
po staremu, starannie schowa-
ne. [...] Do ostatniej niemal chwili 
łudziliśmy się, że nadejdą nowe 
rozkazy, nakazujące pozostanie 
w Kijowie i powstrzymanie od-
wrotu. Rozkazy takie jednak nie 
nadeszły. [...] Prawdziwe tragedie 
rozgrywały się na stacji kolejowej. 
Już od czasu wtargnięcia Budion-
nego na nasze tyły, a więc od 
kilku dni, pociągi do Polski nie 
odchodziły, a ponieważ w Kijowie 
pozostały jeszcze tysiące Pola-
ków, niechcących […] pozostać 
pod batem bolszewickim, przeto 
zdenerwowane ich gromady ob-
legały stację dzień i noc. [...] Aż 
serce się krajało, widząc tych lu-
dzi obdartych, bosych, głodnych 
i zrozpaczonych, którzy z jakimś 
niezwykłym uporem pchali się do 
pociągów. Wszyscy zdawali się 
być zahipnotyzowani jedną my-
ślą: „Do Polski, do Polski!”.

Kijów, 10 czerwca 1920  
[Mieczysław Lepecki, W 

blaskach wojny, Warszawa 1926]

Mjr Tadeusz Kutrzeba (szef 
Sztabu 3 Armii):
Dowódca armii, wraz z szefem szta-
bu i oficerem ordynansowym, opu-
ścił Kijów 10 czerwca około godziny 
17.00, udając się autem do 1 Dywizji 
Legionów. […] W mieście spokój, 
sklepy pozamykane, mało osób na 
ulicach, jednym słowem – typowy 
nastrój niepewności i oczekiwania 
na rychłą zmianę władzy. W takim 
położeniu o akt terrorystyczny nie-
trudno. Adiutant osobisty – rtm. Su-
listrowski – zwraca się ze słusznym 
zapytaniem: „Czy auto ma jechać 
szybko, czy pomału?”. Jazda powol-
na ułatwia celność ewentualnego 
strzału, jazda szybka może sprawiać 
wrażenie strachu lub ucieczki. Do-
wódca armii nakazuje jazdę tempem 
zwykłym, powolnym.

Kijów, 10 czerwca 1920  
[T. Kutrzeba, Wyprawa kijowska 

1920 roku, Warszawa 1937]

Kazimierz Sokołowski  
(student UW): 
Nad górną Berezyną sytuacja się 
poprawiła […]. Natomiast pod Ko-
ziatynem odparto „słabsze ataki 
nieprzyjaciela”, a pod Czarnoby-
lem rozpoczął się atak bolszewic-
ki, dotąd nieodparty… Sytuacja 

ciągle ta sama, o ile nie gorsza. 
Nie uważam, że pisząc te słowa, 
jestem pesymistą, lecz stwierdzam 
tylko ciężki moment, w jakim ar-
mia i naród dzisiaj się znalazły. 
[…]  Strajk warszawski nie wygasa, 
lecz się rozszerza. Rząd swoje, 
magistrat swoje, robotnicy – także 
swoje. Chcąc zaradzić złemu, SSS 
[Stowarzyszenie Samopomocy 
Społecznej] pracuje, jak może  
– i sztubacy, skauci, studenci 
dozorują elektrowni, stacji filtrów  
i pomp, jeżdżą (od dziś) kilkoma 
tramwajami, zwożą zapasy żyw-
ności itp. z pomocą wojska, przy 
poklasku publiczności i drwinach 
strajkujących. „Kurier Warszawski” 
utrzymuje, że PPS nie potrafi opa-
nować rozpętanego swą demago-
gią szału strajkomanii, a robocia-
rze więcej słuchają komunistów.

Warszawa, 11 czerwca 1920
[K. Sokołowski, Dziennik 1920, 

Toruń 2018]  

Cykl przygotowany przez Ośrodek 
KARTA na zlecenie Biura Programu 
„Niepodległa” w ramach obchodów set-
nej rocznicy odzyskania przez Polskę 
niepodległości i odbudowy polskiej pań-
stwowości. Dowiedz się więcej: www.
niepodlegla.gov.pl,  www.karta.org.pl

Historia

Kijów, czerwiec 1920. Polskie oddziały opuszczają miasto. 
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Bedlno i Żeronice | Boiska otwarte

Animatorzy  
będą koordynować 
korzystanie z obiektów
Gmina Bedlno informuje, że od 1 czerwca czynne 
są boiska wielofunkcyjne Orlik w Bedlnie  
i Żeronicach, choć tam udostępnione na razie 
będzie boisko do piłki nożnej, bowiem boisko  
z ceglaną nawierzchnią czeka na remont.

Gmina zatrudniła po 2 anima-
torów do obsługi boisk w Bedlnie 
i Żeronicach.

Wykorzystywaniem boiska 
przy Szkole Podstawowej w Że-
ronicach będą zajmować się Grze-
gorz Kłosik tel. 664-233-126 oraz 
Jacek Walczak tel. 605-220-386.

Wykorzystaniem boiska przy 
Szkole Podstawowej w Bedlnie 
będą zajmować się animatorzy: 
Kamil Gałązka tel. 607-608-947 
i Łukasz Znyk tel. 698-788-624.

Obydwa boiska będą wykorzy-
stywane popołudniami. 

Orlik w Bedlnie wykorzysty-
wany będzie w czerwcu głów-
nie przez młodzieżowe grupy pił-
karskie z GKS Bedlno. Od godz. 
16.00 do godz. ok. 20.00 w zależ-
ności od dnia. W czerwcowe po-
niedziałki w godz. 20.30-22.00 
grać będzie grupa Old Boy. 

Jest wolny termin we wtorki 
od 19.45-21.00. W środy w godz. 
19.30-21.30 boiska zajmować bę-
dzie grupa z Wojszyc. W czwart-
ki od godz. 19.00 do 20.15 boisko 
zajmują seniorzy, a od 20.30 do 
22.00 grupa Old Boy. W piąt-
ki boisko jest wolne od 19.15 do 
21.00. W soboty Orlik jest za-
mknięty. W niedziele od godz. 
16.00 do 20.00 będą mecze spa-
ringowe.

Orlik w Żeronicach 
Również jest otwarty popo-

łudniami. W poniedziałki, wtor-
ki i środy w godz. 17.00-20.00,  
w czwartki i piątki od godz. 16.00 
do 20.00. W soboty i niedziele  
w godz. 14.00-20.00, w niedzie-
le od godz. Grupy zorganizowane 
powinny wcześniej zgłaszać ten 
fakt do animatorów.  dag
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Piłka nożna | Łódzka A Klasa 

Zmiany w klasie A
Sezon 2020/2021 
rozpocznie nowy rozdział 
w historii prowadzonych 
przez Łódzki Związek 
Piłki Nożnej rozgrywek 
klasy A. Nowy podział 
na grupy uwzględnia 
oczekiwania klubów, 
które nie będą już 
narażone na dodatkowe 
wydatki związane  
z dalekimi podróżami  
na mecze ligowe. 

Przez wiele lat skład poszcze-
gólnych grup odzwierciedlał przy-
należność klubów do danego po-
wiatu oraz związku okręgowego, 
co powodowało wiele niedogod-
ności i znacząco obciążało klubo-
we budżety. Dotyczyło to głównie 
podmiotów działających w pasach 
przygranicznych. Niekiedy zespo-
ły musiały jechać na mecz ponad 
100 kilometrów, choć w znacznie 
bliższej odległości były drużyny  
z innego powiatu. Te brały jednak 
udział w rozgrywkach prowadzo-
nych przez inny związek okręgo-
wy. 

Łódzki Związek Piłki Nożnej 
dostrzegał niedogodności zwią-
zane z takim podziałem, a prezes 
Adam Kaźmierczak zapowiadał 

wprowadzenie zmian, likwidują-
cych skostniały układ. Realizacja 
tego zadania stała się możliwa po 
przejęciu przez ŁZPN wszystkich 
rozgrywek prowadzonych wcze-
śniej przez okręgowe związki w: 
Sieradzu, Skierniewicach i Piotr-
kowie Trybunalskim. W uchwa-
le nr XX/6/2020 z dnia 19 maja 
2020 roku Komisja ds. Nagłych 
ŁZPN m.in. zobowiązała Wy-
dział Gier i Ewidencji do przed-
stawienia do dnia 20 czerwca 
2020 systemu prowadzenia roz-
grywek seniorskich i młodzieżo-
wych w sezonie 2020/2021 wraz 
z określeniem liczby drużyn wy-
stępujących w poszczególnych 

ligach oraz do przygotowania 
terminarza poszczególnych roz-
grywek. 

Jednym z etapów realizacji tego 
zobowiązania jest podział na gru-
py, uwzględniający postulaty klu-
bów związane m.in. z odległościa-
mi pokonywanymi w drodze na 
mecze ligowe. 

Znacząco zmniejszono też 
dysproporcje w liczebności po-
szczególnych grup, co pozwoli 
na rozgrywanie porównywalnej 
liczby spotkań przez drużyny wy-
stępujące na tym samym szcze-
blu rozgrywkowym. Do tej pory  
w ośmiu grupach klasy A rywa-
lizowało od 12 do 16 zespołów.  

W sezonie 2020/2021 grup bę-
dzie dziewięć – pięć 14-zespo-
łowych, dwie z 13 drużynami  
i dwie, w których do walki  
o punkty stanie po 12 ekip.

Info: Łódzki Związek Piłki Nożnej

 �Drużyny rywalizujące z MKS 
Żychlin w Łódzkiej Klasie A Gru-
pa III:
Bzura Młogoszyn; Ostrovia Ostro-
wy; Kotan Ozorków; Malina Piątek; 
Bzura Ozorków; MKS Mianów; 
Kobra Leźnica; SPMKS Żychlin; 
Grom Powodów; Świnice Warckie; 
Victoria Grabów; Magnat Sierpów; 
Kanarki Małachowice; Górnik Łę-
czyca.

Piłka nożna | Łódzki Związek Piłki Nożnej

Zwiększona liczba drużyn 
w klasie okręgowej 
Dziesięć zespołów 
więcej weźmie 
udział w kolejnych 
rozgrywkach 
klasy okręgowej, 
prowadzonych przez 
Łódzki Związek Piłki 
Nożnej. 

W sezonie 2020/2021 na tym 
szczeblu wystąpią 72 drużyny. 
Rywalizacja toczyć się będzie  
w czterech 18-zespołowych gru-
pach. Wcześniej mieliśmy trzy 
grupy liczące po 16 zespołów  
i jedną z 14 ekipami. 

Zwiększenie liczby uczestni-
ków to bezpośredni efekt pan-
demii koronawirusa COVID-19, 
która doprowadziła do wcześniej-
szego zakończenia seniorskich 
rozgrywek piłkarskich od najniż-
szej klasy, do III ligi włącznie. 

Uwzględniając aktualną sytu-
ację ŁZPN podjął więc decyzję, 
że końcowa kolejność drużyn zo-
stanie ustalona na podstawie ta-
bel po ostatniej rozegranej kolejce, 
drużyny z miejsc premiowanych 
awansem zagrają w wyższych 
klasach rozgrywkowych, a ekipy 
z miejsc spadkowych zachowają 
prawo do gry w dotychczasowych 
ligach. 

Tym samym w czterech gru-
pach klas okręgowych zobaczymy 
te same ekipy co w poprzednim 
sezonie (z wyłączeniem zwycięz-
ców, którzy awansowali do IV ligi) 
oraz aż 14 beniaminków. 
 Info: Łódzki Związek Piłki Nożnej

 �Drużyny rywalizujące z GKS 
Bedlno w Klasie okręgowej Gru-
pie 4: Zryw Wygoda; GLKS Wołu-
cza; Manchatan Nowy Kawęczyn; 
Olimpia Chąśno; Macovia Maków; 
Orlęta Cielądz; Pogoń Godzianów; 
Unia II Skierniewice; Juvenia Wyso-
kienice; Widok Skierniewice; Olimpia 
Jeżów; Olympic Słupia; GLKS RZD 
Żelazna; Pogoń Bełchatów; Victoria 
Bielawy; Mazovia Rawa Mazowiec-
ka; GKS Bedlno; Korona Wejsce.

Piłkarze MKS Żychlin grający w łódzkiej klasie A grupa III, podczas treningu na orliku w Żychlinie. 
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Piłka nożna | Sparingi

Pierwsze mecze za nami
Po decyzji władz związkowych 

o zakończeniu oficjalnie rozgry-
wek w sezonie 2019/2020, kluby 
z naszego regionu rozegrały me-
cze sparingowe. Bardzo dobrze 
w towarzyskim meczu ze Stalą 
Niewiadów (zespół z klasy okrę-
gowej) wypadł Orzeł Nieborów, 
który wygrał na swoim boisku 4:1 
(1:0) po golach: zawodnika testo-
wanego, Daniela Wasiaka, Bartło-
mieja Placka i Karola Kruka. 

Orzeł będzie chciał przed star-
tem rozgrywek wzmocnić swój 
skład, a na liście osób przymie-
rzanych do nieborowskiej drużyny 
są m.in. Piotr Gawlik, Roman Pe-
riżok, Michał Fabijański czy Jan 
Haczykowski. Gdyby Ci zawod-
nicy trafili do drużyny trenera Da-
wida Ługowskiego, z pewnością 
zdecydowanie podniosłaby się ja-
kość zespołu. 

– W końcu zaczęliśmy grać. 
Przez ostatnie miesiące niestety 
nie mogliśmy rywalizować, więc 
widać było, że zawodnicy byli 
stęsknieni grania. Do tego pięk-
nie przygotowane boisko i pogo-
da deszczowa idealna do grania. 
Co do meczu to rozegraliśmy nie-
zły mecz z ciekawym piłkarsko 
przeciwnikiem. Wynik wysoki, 

ale rywal postawił dość wysoko 
poprzeczkę – mówi Dawid Łu-
gowski. 

– Pierwsze trzy bramki były 
naprawdę dużej urody. Spraw-
dziliśmy kilku zawodników i nie 
ukrywam, że jeśli by nas zasilili 
to wartość zespołu na pewno by 
wzrosła. Od 15 czerwca rozpoczy-
namy główny okres przygotowaw-
czy i mam nadzieję, że do tego 
czasu kadra będzie już liczniejsza. 
W sobotę gramy z Olimpią Chą-
śno. Z racji bardzo szybkiego star-
tu IV ligi (26/27 lipca) okres przy-
gotowawczy będzie trochę inny 
niż wszystkie  – dodał. 

W dniach 27 czerwca – 5 lip-
ca zawodnicy będą mieli aktywne 
urlopy. Na ten czas będą mieli roz-
pisane trzy jednostki treningowe 
indywidualne. Do treningów gru-
powych drużyna powróci 6 lipca 
i do startu ligi będzie się przygo-
towywać na własnych obiektach. 
Większość zawodników została, 
ale trener musi wzmocnić zespół 
kilkoma ludźmi. Są prowadzone 
rozmowy, ale za wcześnie mówić 
o nazwiskach. 

– Chcemy stworzyć na tyle 
mocny zespół, żeby nieborow-
ski Orzeł nie był dostarczycielem 

punktów tylko z każdym walczył 
o trzy punkty. Mam nadzieję, że 
tak się stanie – powiedział nam 
trener Ługowski.

W innych meczach sparingo-
wych Olimpia Chąśno, która zaję-
ła piąte miejsce w klasie okręgo-
wej, wygrała na własnym terenie 
ze Zryw Wygoda, który zakoń-
czył sezon na drugim miejscu. 
Olimpia miała przewagę i zasłu-
żenie cieszyła się z wygranej. 

Pozytywną wiadomością dla 
trenera Zrywu Sebastiana Su-
mińskiego jest powrót do zdrowia  
i gry Rafała Kowalczyka (brat by-
łego zawodnika Pelikana Konrada 
Kowalczyka), który jest jednym  
z filarów Zrywu. W meczu  
w Chąśnie Kowalczyk strzelił  
gola dla drużyny z Wygody. 

Świetnie spisali się podopiecz-
ni prezesa i trenera Mariusza Sału-
dy z Meteoru Reczyce. Meteor nie 
dał Sierakowiance żadnych szans  
i wygrał aż 7:0!  ever

 �LKS Orzeł Nieborów – MUKS 
Stal Niewiadów 4:1 (1:0); br.: te-
stowany (23), Wasiak (52), Placek 
(59) i Kruk (77) – (69).

 �GKS Olimpia Chąśno – SKF 
Zryw Wygoda 3:2 (1:0); br.: Mar-
cin Matuszewski (17) i Przemysław 
Bury 2 (75 i 80) – Patryk Sekuła 
(62) i Rafał Kowalczyk (83).

 �GLKS Sierakowianka Sierako-
wice – WKS Meteor Reczyce 0:7 
(0:4); br.: Przemysław Imiołek 2, 
Nazem Hassao-Franco 2, Mateusz 
Białek, Michał Bryszewski i Moha 
Ibeilli Ammar.

Michał Świdrowski (z piłką) zostaje w Orle na kolejny sezon.
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Uwzględniając 
aktualną sytuację 
ŁZPN podjął decyzję, 
że końcowa kolejność 
drużyn zostanie 
ustalona na podstawie 
tabel po ostatniej 
rozegranej kolejce.
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Sport

Piłka koszykowa | Klub Sportowy Kutno

Sekcja koszykówki  
KS Kutno
Klub Sportowy Kutno, 
kojarzony do tej pory 
wyłącznie z piłką 
nożną, rozszerzył swoją 
działalność o sekcję 
koszykówki. 

Łódzki Związek Koszykówki 
w związku z tym wydał komu-
nikat, który umieścił na swojej 
stronie internetowej:„Na ostatnim 
posiedzeniu, Zarząd Łódzkie-
go Związku Koszykówki pod-
jął decyzję o przyjęciu w poczet 
członków Klub Sportowy„Kut-
no”. Klub ten ma swoją siedzi-
bę w Kutnie przy ul. Kościuszki 
26. Prezesem jest Zbigniew Tom-
czak, a  wiceprezesem Krystian 

Ślebocki. Klub ten  jest dwusek-
cyjny i prowadzi działalność w za-
kresie piłki nożnej i koszykówki”. 
KS Kutno w sekcji koszykówki 
ma szansę zbudować silny obraz 
drużyny, która będzie reprezento-
wać Kutno zachowując tradycje 
miasta w rozgrywkach piłki ko-
szykowej. Nie jest jeszcze ustalo-
ne, od jakiego poziomu KS Kutno 
rozpocznie rozgrywki w najbliż-
szym sezonie.  mr

Zwiększona
liczba drużyn 
w klasie okręgowej. str. 23

PROGNOZA POGODY | 10.06.2020 – 17.06.2020

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: 
Pogodę kształtuje zatoka niżowa.  
Z południowego-zachodu napływa ciepła,  
ale wilgotna masa powietrza polarno-morskiego.

ŚRODA – CZWARTEK – PIĄTEK: 
W środę zachmurzenie duże z przejaśnieniami, 
bez opadów, ciepło. W czwartek i piątek 
zachmurzenie duże z przejaśnieniami, lokalnie 
przelotne opady deszczu, możliwa burza.  
Wiatr północno-zachodni i północny, słaby,  
2-3 m/s. Temp. max w dzień: od + 23 st. C  
w czwartek do + 26 st. C w piątek.  
Temp. min w nocy: + 16 st. C do + 14 st. C.

SOBOTA – NIEDZIELA: 
Zachmurzenie duże z przejaśnieniami,  
lokalnie przelotne opady deszczu, możliwa burza, 
ale ciepło. Wiatr północno-wschodni i wschodni, 
umiarkowany, 3-7 m/s. Temp. max w dzień:  
+ 26 st. C w sobotę do + 27 st. C w niedzielę. 
Temp. min w nocy: + 16 st. C do + 15 st. C.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA:
Zachmurzenie duże do umiarkowanego, lokalnie 
przelotne opady deszczu, możliwa burza,  
ale ciepło. Wiatr północno-wschodni i wschodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 26 st. C do + 27 st. C.  
Temp. min w nocy: + 16 st. C do + 15 st. C.

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA  
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. 

Z

Piłka nożna | Gminny Klub Sportowy w Bedlnie

Młodzi piłkarze GKS Bedlno 
już po miesiącu treningów

GKS Bedlno zakończył właśnie 
pierwszy miesiąc treningów pił-
karskich dla swoich młodych pod-
opiecznych, po przerwie spowo-
dowanej pandemią koronawirusa. 

Niemal we wszystkich grupach 
zajęcia rozpoczęły się 4 maja. Po-
czątkowo zgodnie z zaleceniami 
pracowali w grupach sześciooso-
bowych, a obecnie każdy zespół 
odbywa zajęcia treningowe ze 
swoją grupą. Należy podkreślić, 
że mimo złagodzenia obostrzeń 
nadal wszyscy starają się trenować 
w mniejszych grupach. 

Szkoleniowcy są bardzo zado-
woleni z frekwencji na majowych 
treningach, co odzwierciedla ilość 
osób, które zostały nagrodzone za 
swoją systematyczność. Prócz za-
jęć treningowych chłopcy mieli 
okazję rozegrać trzy turnieje we-
wnętrzne. 

Bardzo atrakcyjną formą rywa-
lizacji był turniej Talentiady, który 
zapewne niedługo zostanie powtó-
rzony. Nagrody (w postaci piłek) 
za 100% frekwencję na treningach 
w maju otrzymali: Bartek Rosiń-
ski, Filip Zieliński, Filip Urbański, 
Adam Karwacki, Szymon Uzarek 
oraz Staś Wachowiak. Wyróżnie-
ni zostali również ci, którzy opu-
ścili tylko jeden trening: Szczepan 
Janasz, Kacper Szyburski, Igor 
Adamczyk, Mateusz Misztal oraz 
Nikolas Żuchowski. 

W turnieju„Talentiada” mi-
strzami zostali Maciej Cieniewski 
oraz Jakub Piórkowski. Wyróżnie-
nia otrzymali Max Roźniatowski 
oraz Kacper Kraszkiewicz w gru-
pie starszej, a także Filip Urbański 
i Szczepan Janasz w grupie młod-
szej.

Info: GKS Bedlno

Sport i rekreacja | MOSiR w Kutnie

Wznowiona 
działalność„suchej” 
strefy kutnowskiego 
Aquaparku

Miejski Ośrodek Sportu i  Re-
kreacji w  Kutnie od 6  czerwca 
wznowił działania strefy„suchej” 
Aquaparku Kutno. Od soboty jest 
możliwość korzystania z następu-
jących atrakcji: Squash codzien-
nie w godzinach 6:00-22:00; Car-
dio-siła codziennie w  godzinach 
6:00-22:00; Kręgielnia od piąt-
ku do soboty w godzinach 16:00-
24:00 i od niedzieli do czwartku 
14:00-22:00. 

W poniedziałek, 8  czerw-
ca, wróciły również zajęcia fit-
ness  prowadzone zgodnie z opu-
blikowanym planem na stronie 
www.aquaparkkutno.com oraz 
w  mediach społecznościowych. 
Aby usprawnić proces rezerwacji 
gier w Squasha, kręgle oraz zajęć 
fitness, od 4 czerwca zostały uru-
chomione wcześniejsze godziny 
funkcjonowania kas w godzinach 
10:00-18:00: rezerwacja kortów 
Squash   wyłącznie telefonicznie 
pod nr 24 357 56 07; rezerwacja 
torów do gry w kręgle wyłącznie 
telefonicznie pod nr 24 357 56 11; 
rezerwacje zajęć fitness osobiście 
za okazaniem karty Aqua-Pass 
(brak rezerwacji telefonicznych). 

O otwarciu strefy basenów 
i saun ukaże się informacja w naj-
bliższym czasie na stronie www.
aquaparkkutno.com. 

W trosce o  bezpieczeństwo 
klientów przygotowane zostały 
specjalne procedury   dla korzy-
stających z  poszczególnych stref 
Aquaparku Kutno w  czasie pan-
demii SARS Cov2, które zosta-
ną opublikowane na stronie www.
aquaparkkutno.com przed otwar-
ciem obiektu. W związku z  tym 
prosimy o  wnikliwe zapoznanie 
się z  nimi przed wizytą w  Aqu-
aparku Kutno. Traktując bez-

pieczeństwo gości jako priorytet 
wprowadzono konieczne zmiany 
w korzystaniu z  atrakcji:

Drzwi wejściowe pozostają 
otwarte przez cały czas działania 
obiektu.

Zainstalowano dozowni-
ki z  płynem antybakteryjnym 
w około 20 punktach.

W całym obiekcie obowiązu-
ją maseczki bądź przyłbice. Obo-
wiązek ten nie dotyczy ćwiczeń.

Obsługa zaopatrzona została 
w dodatkowe środki ochrony oso-
bistej.

Zamontowano przeźroczyste 
przesłony ochronne na stanowi-
skach kasowych oraz w szatni.

Na podłogach zaznaczone zo-
stały odległości wyznaczające 
strefy oczekiwania na obsługę. 
Przed kasą/szatnią może przeby-
wać wyłącznie 1 osoba za wyjąt-
kiem niepełnoletnich i  niepełno-
sprawnych osób.

Na całym obiekcie obowiązuje 
dystans społeczny, który wynosi 
1,5-2 m.

Zachęcanie wszystkich gości 
do płatności bezgotówkowych, 
w  tym do korzystania z   karty 
Aqua-Pass.

Każdorazowo po użyciu dezyn-
fekowane są: transpondery elek-
troniczne (bransoletki), terminale 
oraz sprzęty sportowe używane 
na poszczególnych strefach jak: 
maty, stepy, hantle, piłki, rakiety, 
okulary ochronne, kule do kręgli 
oraz wszystkie urządzenia dostęp-
ne w strefie Cardio-Siła. Ponadto 
na bieżąco odkażane będą m.in.: 
lady, ławki, przebieralnie, szafki, 
stoły, krzesła, drzwi, klamki, po-
ręcze, spłuczki, kurki baterii, po-
wierzchnie sanitarne.

Info: MOSiR Kutno

Młodzi piłkarze GKS Bedlno mają za sobą miesiąc treningów na boisku, 
za stuprocentową obecność podczas zajęć otrzymali nagrody. 
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Chłopcy wyróżnieni w treningach za tylko jedną nieobecność podczas 
zajęć na boisku. 
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Za zwycięstwa w turnieju „Talentiada” nagrody otrzymali:  
Maciej Ciniewski i Jakub Piórkowski. 
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Pierwsze sparingi
już rozegrane
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